
سید ابراهیم رییسی: 

خود را رقیب فساد، ناکارآمدی و 
اشرافی گری می دانم

ریاست  انتخابات  داوطلب 
 جمهوری تاکید کرد: خود را رقیب 
گری  اشرافی  و  ناکارآمدی  فساد، 
می دانم و رقیب جناح های سیاسی 
و این گروه و آن گروه نیستم.  آیت 
پس  رییسی  ابراهیم  سید  الله 
ریاست  انتخابات  در  نام  ثبت  از 
خبرنگاران  جمع  در  جمهوری 
گفت: برخی تاکید کردند کار تحول 

روزنامه

استاندارقم با تاکید بر ضرورت رعایت محدودیت های کرونایی 
در این استان گفت: منع آمد و شد خودروها از ساعت ۲۲ تا 
۳ بامداد همچنان به قوت خود باقی است. بهرام سرمست 

روز شنبه درپایان جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا که به صورت 
ویدیو کنفرانس درآن شرکت کرده بود درگفت وگو با خبرنگاران 
در پاسخی به سوالی مبنی بر وضعیت تردد خودروها درسطح 

استاندارقم تاکید کرد:

ضرورت رعایت 
محدودیت های کرونایی 
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رییس ستاد انتخابات کشور :

۵۹۲نفر داوطلب انتخابات ریاست جمهوری شدند

 

رئیس اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم گفت: طی ماه رمضان امسال ۲500 
بسته معیشتی به ارزش 9۲7 میلیون و590 هزار تومان در قالب رزمایش همدلی و با 
محوریت مراکز افق این ناحیه بین نیازمندان توزیع شده است. سید سجاد موسوی 
قیداری اظهار کرد: طرح ضیافت الهی ویژه ماه مبارک رمضان 1400 با محوریت 9 بقعه 
متبرکه ناحیه یک شهرستان قم اجرایی شد. وی افزود: در این مدت در 6 بقعه متبرکه 
و با رعایت ضوابط بهداشتی و پروتکل های اعلام شده از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا، 
نماز جماعت اقامه شد، همچنین در دو بقعه شاهد برگزاری آیین ترتیل خوانی قرآن 

رئیس اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم خبرداد:

توزیع یک میلیارد تومان بسته معیشتی 
شهردار قم از اخذ مجوز انعقاد قرارداد کار معین برای ۲۳6 نفر 
از کارکنان شرکتی شهرداری قم خبر داد. سید مرتضی سقاییان 
نژاد با اشاره به صدور مجوز انعقاد قرارداد کار معین ۲۳6 نفر 
شهرداری  اداری  بخش های  در  شاغل  شرکتی  کارکنان  از 

اظهار  کشور  دهیاری های  و  شهرداری های  سازمان  توسط 
کرد: با توجه به مکاتبات سازمان شهرداری ها در روزهای پایانی 
اسفند 1۳99 در خصوص فرآیند ساماندهی نیروهای شرکتی 
شاغل در بخش های اداری شهرداری های کشور، شهرداری 
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شهردار قم خبرداد:

صدور مجوز انعقاد قرارداد
 برای ۲۳۶ نیروی شرکتی 
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برخی شلوغی های سطح شهر نگران کننده است
تداوم منع تردد شبانه  خودروها 

شهردار قم خبرداد:

صدور مجوز انعقاد قرارداد برای 
۲۳۶ نیروی شرکتی 

شهردار قم از اخذ مجوز انعقاد قرارداد کار معین برای 236 نفر از کارکنان شرکتی 
شهرداری قم خبر داد.

سید مرتضی سقاییان نژاد با اشاره به صدور مجوز انعقاد قرارداد کار معین 236 نفر از 
کارکنان شرکتی شاغل در بخش های اداری شهرداری توسط سازمان شهرداری های 
در  شهرداری ها  سازمان  مکاتبات  به  توجه  با  کرد:  اظهار  کشور  دهیاری های  و 
روزهای پایانی اسفند ۱3۹۹ در خصوص فرآیند ساماندهی نیروهای شرکتی شاغل 
رویکردی  اتخاذ  اداری شهرداری های کشور، شهرداری قم ضمن  در بخش های 
نظام یافته، در چارچوب یک برنامه زمان بندی منسجم این فرآیند را به صورت دقیق در 

چارچوب بخش نامه های صادره در کوتاه ترین زمان ممکن به ثمر رساند.
قرارداد  انعقاد  نهایی  مجوز  فطر،  سعید  عید  ایام  در  اینکه  بیان  با  قم  شهردار 
کارمندی 236 نفر از افراد واجد شرایط صادر شد، تصریح کرد: لازم است از تلاش ها 
و پیگیری های صورت گرفته توسط نمایندگان مردم شهر قم در مجلس شورای 
اسلامی و شورای اسلامی شهر، متولیان موضوع در سطوح مختلف وزارت کشور و 
سازمان های شهرداری ها و همکاران در بخش های مرتبط شهرداری که موجب این 

اتفاق کم نظیر شدند، تقدیر و تشکر کنیم.
سقاییان نژاد با تأکید بر جایگاه بی بدیل سرمایه انسانی در تحقق اهداف و مأموریت 
سازمان های مختلف از جمله مدیریت شهری، اضافه کرد: موضوعات مبتلا به منابع 
انسانی در سطح شهرداری های کشور و از جمله شهرداری قم و سازمان های وابسته، 
به دلیل تعداد بالای مأموریت ها، وجود طیف گسترده ای از شایستگی های نیروی 
انسانی در حوزه های مختلف و تنوع قراردادهای استخدامی با مسائل و مشکلات 
مختلفی مواجه است که حل بخش عمده ای از این مسائل نیازمند یک عزم و اهتمام 

ملی با در نظر داشتن کامل شرایط زمینه ای و سازمانی شهرداری های کشور است.
وی با اشاره به سایر مشکلات موجود اداری و استخدامی در شهرداری و انتظارات 
وابسته  سازمان های  و  شهرداری  مختلف  بخش های  در  شاغل  نیروهای  سایر 
خاطرنشان کرد: به صورت مستمر از طریق نهادهای مختلف ملی و محلی ازجمله 
وزارت کشور و سازمان شهرداری ها، شورای اسلامی شهر، رفع مشکلات همکاران که 
در شهرداری و سازمان ها وابسته به طرق مختلف مشغول خدمات رسانی به شهروندان 

عزیز و زائرین شهر مقدس قم بوده را پیگیری می کنیم.

مدیر کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم خبرداد:

افتتاح نخستین مرکز تخصصی 
خوانش متون کهن 

مدیر کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم گفت :نخستین مرکز 
تخصصی خوانش متون کهن با اولویت شاهنامه خوانی ، در مرکز کانون کودکان و 

نوجوانان منطقه پردیسان قم افتتاح شد.
حامد حجتی ،هدف از راه اندازی این مرکز را آشنایی کودکان و نوجوانان با متون 
شاخص ادبی ، کسب مهارت خواندن متون کهن ، افزایش دایره واژگانی ، ارتقا بیان 
شفاهی کودکان و توجه به سبک زندگی ایرانی – اسلامی با استفاده از متون کهن 

عنوان کرد.
حجتی با اشاره به راه اندازی دو مرکز دیگر در استان های سیستان و بلوچستان و 
چهارمحال و بختیاری افزود: این سومین مرکز کشور است که در مرکز کانون پرورش 

کودکان و نوجوانان منطقه پردیسان راه اندازی شده است.
وی از برنامه ریزی برای راه اندازی خوانش دیگر متون کهن ادبی کشورمان در دیگر 
مراکز استان خبر داد و گفت : در استان قم ۱۰ مرکز کانون پرورش فکری کودکان و 

نوجوانان فعال است که به دنبال گشایش چنین مراکزی در تمام هستیم.
مدیر کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم تعداد اساتید حاضر در 
این مرکز را ۵ استان اعلام کرد و افزود: این مرکز می تواند به کلیه  کودکان و نوجوانان 
سنین ۸ تا ۱۸ سال آموزش خوانش متون کهن ، و درست خوانی این متون آموزش 

دهد.

 

مدیرکل کمیته امداد استان قم از کمک سه میلیارد و ۲50 میلیون تومانی حامیان  به  
۲100 نفر از فرزندان ایتام و محسنین استان خبر داد. اکبر میرشکار، ضمن قدردانی 
از مردم خیر و نیکوکار گفت : امسال در طرح پویش ایران مهربان تا کنون ۲100 نفر 
در استان قم برای حمایت از خانواده ایتام و فرزندان محسنین اعلام آمادگی کردند. 
وی خاطرنشان کرد: با همراهی سپاه و بسیج، بنیاد غدیر، صدا و سیمای مرکز قم و 
اقشار مختلف و در قالب پویش ایران مهربان در ماه مبارک رمضان امسال سه میلیارد 

و ۲50 میلیون تومان به حساب فرزندان یتیم و محسنین استان قم واریز شد. 

مدیرکل کمیته امداد استان قم مطرح کرد:

جذب 2100 حامی در پویش ایران مهربان
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مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم :

وظیفه ای برای ارائه خدمات به شهرک های صنعتی نداریم

زلزله فرهنگی جدی است
وقتی می گویند هر پنج دقیقه یک ایرانی در اثر کرونا 
می میرد اما ۵ نزاع خیابانی رخ می دهد؛ باید هشدار 
اندازه هشدار کارشناسان  کارشناسان فرهنگی را به 

زلزله جدی گرفت؛
سوم  یک  می گوید:  تعارفی  هیچ  بدون  کشور  بهزیستی  سازمان  رئیس  وقتی 
جمعیت کشور دچار اختلالات روانی هستند باید خیلی بیشتر از کرونایی که تا به 
حال کمتر از یک بیستم جمعیت کشور را درگیر کرده و یک دهم درصد تلفات داشته 

نگران بود! 
چرا ما اینگونه شدیم؟ چرا مثل آب خوردن یکدیگر را بیشعور و بدون سواد و با درک 
و فهم پایین خطاب می کینم؟ چرا سریع جوگیر شده و به یکدیگر به شکل فیزیکی 
حمله و به شکل متافیزیکی توهین می کنیم؟ کمی به کامنت های جاری نظری 
بیفکنید! چرا با چیزی که مخالفیم، حاضریم سر به تنش نباشد؟ چرا خیلی از آنهایی 

که مثل ما فکر نمی کنند را بدون عذاب وجدان به جوخه اعدام می سپاریم؟!
 بله؛ یک دلیلش بدون شک فشارهای اقتصادی و کروناست اما اگر اینگونه است 
چرا این مسئله در اهالی شهرت و صاحب مال و مکنت و دارای سلامت جسم و 
جان هم؛ وجود دارد؟ پس شاید فشارها از جای دیگریست به جز اقتصاد و بیماری 
که اینگونه در پمب بنزین ها؛ میادین ورزشی؛ سر جای پارک ؛ معاملات تجاری ؛ 
نقدهای هنری و ... خودشان را نشان می دهند! اگر نظر من را می خواهید اشکال 
همان فرهنگی است که سالها با آن مبارزه شده و از اقتصاد مهمتر قلمداد شده بله؛ 

ضعف ما فقر فرهنگی است که هیچوقت جدی گرفته نشده!  
با چنین فقری دیگر؛ اجرای فنون رزمی و توهین های بعد از هر مسابقه ورزشی 
بعنوان یک دسر و به شکل یک رسم دیرینه نهادینه شده است. بازیکنان در مستطیل 
سبز مشت شان را می زنند، مربیان و سرپرستان در فضای داغ رسانه ها حرف شان را 
با توهین می زنند و هوادارن هم در فضای مجازی از خجالت هم درمیایند! کسی 
حوصله بحث و استدلال ندارد چون چیزی در چنته ندارند با این وضعیت فرهنگ و 

هنر و کتاب در این کشور ... 
همه ترجیح می دهند برای به کرسی نشاندن حرف شان به هم بپرند و معلوم 
نیست از اینکه ثابت کنند، طرف مقابل خنگ و بیشعور است دقیقا چه چیزی به 
آنها می رسد! منطق و گفتگو شده کشک و معمولا حق با کسی است که بیشتر داد 
می زند و سینه چاک  می دهد و یقه جر می دهد و شکم سفره می کند! همه با نسخه 
قیصر می خواهند مشکل شان را حل کنند با احساسات ناب و خیلی هم حساس 

به همه چیزشان! 
حالا به این ماجراها تمسخر وزیر محترم را هم اضافه کنید که نمی دانیم این یکی 
را کجای دلمان بگذاریم!! ایکاش فقط تمسخر یکی از تیم های پرطرفدار کشور بود؛ 
تمسخر افتخارآفرینی این تیم در آسیا بود! وقتی گفته می شود در بازی های آسیایی 
باید به فکر ملیت بود نه باشگاه؛ آخر چرا وزیر محترم دقیقا از همین نقطه ضربه 
کاری خود را به نصف جمعیت جوان و احساسی کشور وارد می کند؟ اصلا چرا یک 
دولتمرد طرفدار یکی از دوتیم ورزشی متعلق به خوددولت است؟ آیا فردا این شائبه 
ایجاد نمی شود که ادعای مسئولین تیم استقلال مبنی بر حمایت بیشتر دولت از تیم 
پرسپولیس صحیح است؟ اصلا اگر هم وزیر محترم دوست داشته باشد طرفدار یکی 
از تیم ها باشد نوش جانش؛ چرا به جای اینکه به تیم مورد علاقه اش تبریک بگوید 
تیم مقابل را مسخره می کند؟ فردا روزی جوان ها باید از چه کسی الگو بگیرند وقتی 
از آنها خواسته می شود در استادیوم ها فقط تیم خود را تشویق کنند و به تیم مقابل و 

جد و آباد بازیکنانشان توهین نکنند؟  
در ضمن این سوال هم پیش میاید که آیا زبان گفتگوی دیپلماسی داخلی و 
خارجی دولت مردان ما با همین منطق است؟ البته باید گفت طبق شواهد متاسفانه 
آنها هم .... بگذریم! از آنطرف سرمربی یکی از پرطرفدارترین تیم های ورزشی آسیا و 
الگوی هزاران جوان چرا باید اینگونه به از خجالت یک وزیر دربیاید؟ بخدا این فرهنگ 
و ادبیات و دین و مصب ما نیست! ما داریم دقیقا به کجا می رویم؟ چرا اینهمه با هم 

دشمن شدیم؟ 
بخدا قسم که اگر با همین فرمان به جلو برویم مشکلاتی خیلی بیشتر از اینها 
را می گیرد همچون  جنگ های خیابانی و بمب گذاری هایی مانند  گریبان مان 
مدارس و دانشگاه های افغانستان و ... اینها همه نشانه است باید چسبید به عوارض 
خطرناکتری که بعدها یقه مان را خواهد گرفت!  هشدار اهالی فرهنگ را جدی 

بگیرید.... 
خدایا به دادمان برسد ...    

فرزین پورمحبی*

8

))آگهی استخدام((

شرکت فنی مهندسی متحدان خدمت برق
بدینوسیله به اطلاع متقاضیان بومی استان قم می رساند، شرکت متحدان خدمت برق طی سه مرحله از واجدین شرایط شرح ذیل 

نسبت به تامین نیروی پیمانکاری-حجمی)بدون تعهد به کارگیری رسمی و استخدامی( اقدام می نماید.
مرحله اول: انجام تست فیزیکی و سلامت جسمانی و انجام مصاحبه.

مرحله دوم: صرفاً پذیرفته شدگان مرحلة اول می توانند در آزمون شرکت نمایند.
مرحله سوم: احراز صلاحیت های عمومی به تائید گزینش پس از قبولی در آزمون

الف( شرایط عمومی 
۱- داشتن تابعیت ایران و التزام به قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران

2-اعتقاد به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان مطرح در قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران
3- داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت دائم

4-عدم اعتیاد به مواد مخدر )با ارائه گواهی عدم اعتیاد(
۵- نداشتن سابقه محکومیت کیفری و جزایی )با ارائه گواهی سوء پیشینه(

6-داشتن سلامت جسمی، روحی و روانی و توانایی انجام کار
ب(شرایط اختصاصی: بر اساس نوع  درخواست به شرح جدول ذیل

 تبصره: در صورت وجود سابقه کار مرتبط در شرکت های پیمانکاری زیرمجموعه صنعت برق )برای داوطلبین( حداکثر تا ۵ سال به 
سن پذیرش اعلامی فوق در هر گروه اضافه می گردد.

توضیحات: سایر شرایط بکارگیری به شرح ذیل می باشد:
الف(عدم منع قانونی برای به کارگیری و نداشتن تعهدی خدمتی به دیگر سازمان ها    ب(درخصوص جذب ایثارگران مطابق با 
بخشنامه های ارسالی اقدام خواهد شد. پ( کسب حداقل 6۰ % نمره آزمون  ت(ملاک عمل برای محاسبه تاریخ فارغ التحصیلی، 
معافیت دائم و پایان خدمت نظام وظیفه، محاسبه سن و ارائه گواهینامه های مربوطه اولین روز ثبت نام خواهد بود.  ث(میزان پذیرش 
داوطلبین دو برابر ظرفیت درخواستی بوده که در صورت پذیرش نفرات برتر، شرکت الزامی به پذیرش نفرات ذخیره نخواهد داشت. 

ج(جهت پذیرفته شدگان نهایی در مراحل فوق، نسبت به گذراندن یک دوره کارآموزی یک ماه بررسی و اقدام می گردد.
داوطلبین و متقاضیان واجد شرایط فوق می توانند مدارک کامل هویتی )تصویر کامل شناسنامه، کارت ملی و کارت پایان خدمت 
یا معافیت( خود و همچنین تصویر مدارک اختصاصی هر گروه شغلی را بر اساس جدول فوق با درخواست کتبی نیاز شغلی و 
 شرح رزومه کاری قبلی و احتمالی خود، تا پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ ۱4۰۰/۰3/۰4 به دفتر و نمایندگان این شرکت
 به آدرس: قم، خ توحید، میدان امینی بیات، شرکت توزیع برق قم، اتاق شماره ۱۰ منطقه 2 توزیع برق تحویل نمایند و یا به پست 

الکترونیکی شرکت به نشانی: www.motahedankhedmatbargh@gmail.com ارسال نمایند.
توجه: اولویت پذیرش با داوطلبینی می باشد که مدارک خود را به صورت حضوری به شرکت و آدرس فوق 

تحویل نمایند.
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علی لاریجانی:

 مسئله امروز ایران با اقدامات 
پوپولیستی قابل حل نیست

اسحاق جهانگیری:

 مافیا کسی است که مردم را نسبت به 
آینده ناامید می کند

علی لاریجانی داوطلب انتخابات 
نباید  گفت:  جمهوری  ریاست 
اقدام نمایشی  با چند  تصور کرد 
ایران  امروز  مسائل  پوپولیستی 
جادویی  کلید  است،  حل  قابل 
بازی  سوپرمن  با  یا  و  دارد  وجود 
راه حل رسید.  علی  به  می توان 
مجلس  پیشین  رییس  لاریجانی 
در  شنبه  روز  اسلامی  شورای 

اول  معاون  جهانگیری  اسحاق   
مافیا  گفت:  جمهوری  رییس 
نسبت  را  مردم  که  است  کسی 
دنبال  به  و  کند  ناامید  آینده  به 
اسحاق  باشد.   بی رمق  انتخابات 
از  پس  شنبه  روز  جهانگیری 
دوره  سیزدهمین  در  نام  ثبت 
در  جمهوری  ریاست  انتخابات 
و  شد  حاضر  خبرنگاران  7جمع  7

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم خبرداد:

ایجاد اشتغال برای۶۶0 نفر
درمنطقه ویژه اقتصادی سلفچگان
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سعید جلیلی:

 نحوه برطرف کردن تحریم ها مهم است
عضو مجمع تشحیص مصلحت نظام دیگر داوطلبی بود که دیروز در ستاد انتخابات 

کشور حضور یافت و بعد از ثبت نام به بیان دیدگاههای خود پرداخت.
 سعیدجابلی  گفت: رقابت ها در این عرصه مهم است و از آن مهمتر پاسخ هایی است 
که داده می شود. فضای انتخابات نباید جایی باشد که مسائل فرعی جای مسائل 
اصلی را بگیرد و امروز مسائلی مانند اشتغال و اینکه چگونه می شود تحریم ها را برطرف 

کرد بسیار مهم است.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: نامزدها باید برنامه های خود رابه مردم 
اعلام کنند و بگویند چه برنامه هایی در این زمینه دارند. در این انتخابات نباید لفاظی ها 
به مسائل اصلی مردم برتری پیدا کند چون نمایش نمی تواند جای کار اصلی را بگیرد 

چرا که اگر ما به کار نرسیم، نمایش تبدیل به کار می شود که برای مردم سودی ندارد.
داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اظهارکرد: در فضای انتخابات 
نباید کسانی با حرف های سست و تمایلات مقطعی فضای انتخابات را از مسیر اصلی 
خارج کنند. در 4 سال آینده نباید حرکت کشور به شکلی باشد که کشور پیشرفتی 

نداشته باشد از این رو باید در عرصه انتخابات به یک رویکرد دقیق برسیم.
جلیلی گفت: مردم باید خودشان فضای انتخابات را اداره کنند و نباید اجازه دهند که 
دوقطبی های کاذب جای رویکردهای اصلی را بگیرد و مردم باید بدانند ما در پیش رو 
نکات بسیاری داریم اما مهم این است که  نامزدهای انتخاباتی بدانند که ما برای 4سال 

آینده کدام مسائل را اولویت قرار می دهیم و اختیارات و مسئولیت ها چیست.
وی افزود: کسی که می خواهد  4 سال آینده کشور را اداره کند باید نقشه راه مهمی 
داشته باشد. در سال  ۹2 و ۹6ما برنامه هایی داشتیم اما نشد از این رو امیدواریم این 

ناامیدی ها دوباره تکرار نشود و انشاءالله اداره کشور با قوت ادامه داشته باشد.

علیرضا زاکانی :

تصمیمم بر نیامدن بود؛ اما آرایش جدیدی 
در صحنه شکل گرفته است

ریاست  انتخابات  دور  داوطلبان سیزدهمین  نام  ثبت  از  زاکانی هم پس  علیرضا 
جمهوری در جمع خبرنگاران گفت: تصمیم اینجانب تا دیروز نیامدن بود و همه تلاش 
خود را معطوف به تبیین شرایط سخت کشور و انسجام جبهه انقلاب کردم، اما آرایش 

جدیدی در صحنه رقابت شکل گرفته است.
رییس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه تمام نمادهای فساد، اشرافیت سیاسی 
و ناکارآمدی به صحنه آمده اند، گفت: مسببین وضع اسفبار فعلی و حامیان آنها 
طلبکارانه به عرصه آمده اند و سودای دولت سوم روحانی را در سر می پرورانند. در پاسخ 
به نیاز جبهه انقلاب و با اهتمام به منطق وحدت، پذیرفتم به میدان بیایم تا ان شاءالله با 

زمین زدن شبکه فساد و نفوذ، ایرانی قوی و پیشرفته محقق شود.
وی با بیان اینکه کشورداری و تحول اقتصادی با قانون شکنی، حرف درمانی، سستی 
و بیگانه پرستی، غفلت از ظرفیت های داخلی و  تصمیمات 2۰ دقیقه ای میسر نخواهد 
شد، اظهار کرد: جبهه انقلاب به سطحی از بلوغ و عقلانیت و هوشمندی رسیده است 

که هیچ نگرانی بابت تصمیم گیری جمعی در رسیدن به نامزد واحد نخواهیم داشت.
 

عبدالناصر همتی: 

بحث های بی سرانجام سیاسی
 راه به جایی نمی برد

عبدالناصر همتی رییس کل بانک مرکزی هم پس از ثبت نام در سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری اظهار کرد: قدرت و آینده ایران در گرو اصلاح حکمرانی 
اقتصادی، تغییر مناسبات اقتصادی و ایجاد زمینه اشتغال مولد است و ایران امروز 
ما چاره ای جز اصلاحات اقتصادی ندارد. فسادهای گسترده و زمین گیر شدن رشد 
اقتصادی، ضمن تاثیرپذیری شدید از تحریم های ظالمانه، بخشی معلول ساختار 
اقتصادی  عمیق  و  گسترده  اصلاحات  امروز  است.  اقتصادی  اشتباه  حکمرانی 

مهمترین و حیاتی ترین اولویت کشور است.
وی با بیان اینکه بحث های بی سرانجام سیاسی راه به جایی نمی برد، تاکید کرد: هر 
صحبت دیگر، در این شرایط جز بیراهه رفتن ثمری ندارد. گذر زمان به نفع ما نیست. 
آنچه شما مردم مطالبه می کنید، رشد، رفاه و آرامش اقتصادی است، و این تنها در سایه 
بینش اقتصادی و بهره گیری از تجربه اجرایی و اتکای بی چون و چرا به دانسته های علم 

اقتصاد در کنار تعامل جدی بین المللی است.

 مسعود پزشکیان :

نمی شود با دعوا به فکر توسعه بود
مسعود پزشکیان نماینده مجلس شورای اسلامی  از دیگر داوطلبان سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری معتقد است: فقط اتکا به مردم می تواند مشکلات را حل 
کند و برای این کار چاره ای نداریم جز اینکه روند تفرقه و اختلافات موجود در کشور، 
تنش داخلی و تنش با همسایگان را از بین ببریم. نمی شود با دعوا و تنش به فکر توسعه 
و آینده کشور بود. داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری براین باور است 
که هیچ کشوری در دنیا  نتوانست با تنش به جایی برسد. قطعاً باید با تنش زدایی در 
کشور و خارج از کشور مشکلات را از بین ببریم با دوستان مروت با دشمنان مدارا. با 
جنگ، درگیری، اختلاف، حذف کردن، پنهان کردن  امکان اینکه به جایی برسیم 
وجود ندارد. در هیچ تاریخ ملتی و جامعه امکان نداشت گروهی به اجبار توانسته باشند 

مملکتی را اداره کرده باشند.
  

عباس آخوندی :

نگران  آینده ایرانم
عباس آخوندی وزیر سابق راه و شهر سازی داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری با بیان اینکه نگران ایرانم، اظهار داشت: نگران تمدن چندین هزار 
ساله ای هستم که چراغ آن به سبب کُندی توسعه و فرسایش اجتماعی کشور عزیزمان 
ایران در حال خامومشی است.  وی افزود :من نگران این هستم که با کم توانی قدرت 
نرم ایران و ارزیابی اشتباه از موقعیت و قدرت سخت مان، گرازان در منطقه چیره شوند و 

نه تنها ایرانیان که تمام ملت های منطقه را بِدَرند.

محسن رهامی:

دولت من دولت قانون است نه دولت رانت
حجت الاسلام و المسلمین محسن رهامی هم پس از ثبت نام در سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری اظهار کرد: دولت من دولت همه مردم ایران است دولت 
قانون است، نه دولت رانت، نه دولت هزاردستان، نه دولت هزار فامیل، نه دولت وزرای 

و مدیران چندده شرکتی، در دولت من منابع ملی متعلق به تمامی مردم ایران است.
وی افزود : در دولت من قانون اساسی به عنوان میثاق ملی و ارزشمندترین متن 
حقوقی کشور است در دولت من مردم ایران از هر قوم و قبیله که باشند از حقوق مساوی 
برخوردار خواهند بود و حمایت یکسان از همه مردم اعم از زن و مرد و برخورداری آنان از 
همه حقوق انسانی، سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی موضوع اصل ۱۹ و 2۰ 

قانون اساسی به معنای واقعی محقق خواهد شد.

محمد جواد حق شناس :

از ایجاد فضای اطلاعاتی و امنیتی و 
انسدادهای سیاسی بپرهیزیم

 داوطلب انتخابات ریاست جمهوری تاکید کرد: لازم است از ایجاد جو و فضای 
اطلاعاتی و امنیتی و انسدادهای سیاسی بپرهیزیم تا بتوانیم در مسیر اجماع ملی، 

شفاف سازی، روان سازی و انتقال سالم و قانونی قدرت حرکت کنیم. 
محمد جواد حق شناس روز شنبه و پس از ثبت نام در سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری افزود: وضعیت حاکم برکشور و مردم و شیوه اجرای قانون اساسی را 
به هیچ وجه منطبق با آرمان های امام راحل و انقلاب و اراده ملت و رهنمود های رهبری 
نمی دانم وضعیت کشور و کیفیت زندگی مردم را درحوزه های سیاسی، اقتصادی، 
فرهنگی و اجتماعی منطبق با ظرفیت های ملی و شایسته مردم بزرگ ایران نمی دانم.

وی اظهار داشت: راه نجات میهن را در اصلاح مستمر و مسالمت آمیز انحرافات در 
مسیر انقلاب، نظام و قانون اساسی می دانم.

شفاف سازی یا حفظ منافع جناحی؟

وظایف رسانه ها در »انتخاب صحیح مردم«

 با نزدیک شدن به موعد انتخابات ۱4۰۰، رسانه های داخلی و خارجی تمرکز 
بیشتری بر اخبار نامزدها داشته و بسته به سیاست مبنایی خود، رویکردهای 
مختلفی را برمی گزینند؛ اگر دشمنی و کینه توزی شبکه های معاند را کنار بگذاریم، 
برخی جهت گیری های صداوسیما چنان قابل تامل شده که نگرانی هر ایرانی 

دلسوز و نگران سرنوشت جامعه را برانگیخته است. 
رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهوری بارها بر مشارکت وسیع و پرشور و حضور 
مساله  این  اهمیت  کرده اند؛  تاکید  رای  صندوق های  پای  مردم  حداکثری 
به اندازه ای است که رهبر معظم انقلاب اسلامی سه شنبه شب در دیدار تصویری 
با نمایندگان تشکل های مختلف دانشجویی بار دیگر تاکید کردند »مشارکت بالا در 
انتخابات 2۸ خرداد و تبیین آثار مهم این مشارکت در درجه اول اهمیت است و در 
درجه دوم باید با انتخابی خوب و مطلوب کسی را روی کار آورد که مؤمن، با کفایت، 
مردمی، سرشار از امید، معتقد به توانمندی های داخلی، معقتد به جوانان، دارای 
عملکرد انقلابی و حقیقتاً در همه زمینه ها عدالت خواه باشد)تا زمینه های تشکیل 

دولت مود نیاز را فراهم کند.(
با وجود تاکید ایشان در این زمینه، اما بررسی عملکرد برخی  رسانه ها نشان 
می دهد خط فکری خطرناکی در برخی برنامه های سیمای جمهوری اسلامی 
است؛  مردم  منتخب  دولت  با  ساله  چندین  تقابل  ادامه  که  می شود  دنبال 
بیننده ای که اخبار و رویدادهای انتخاباتی را از رسانه ای که نام »ملی« یدک 
از  را  او  که  است  انذارهایی شده  متوجه  تازگی  به  دنبال می کند،  را  می کشد 
»انتخاب نادرست« می ترساند و مسئولیت عواقب هر انتخابی را برعهده اکثریت 

جامعه می داند!
اصولگراست  رسانه های  برخی  عجیب  رویکردهای  کنار  در  جهت گیری  این 
که مسابقه ای حیرت انگیز در نادیده انگاری عمدی دستاوردهای دولت به راه 
انداخته اند و نگاهی از بالا به مردم دارند که خلاصه اش این است: »انتخاب غلط« 

روحانی کار خودتان بود و حالا باید تاوانش را بدهید!
این رویکرد خطرناک که گاهی در بخشی از برنامه های خبری صداوسیما هم 
دنبال می شود، مدتی است که با نزدیک شدن به انتخابات ۱4۰۰ تشدید شده و 
مستقیم و غیرمستقیم، مدام به جامعه هشدار می دهد که اگر باز هم به گزینه مورد 

نظر ما رای ندهید، عواقب آن دامنگیر خودتان خواهد شد!
تاکیدهای افراطی بر عباراتی مانند انتخاب درست، انتخاب با بصیرت و مشابه 
آن، نه تنها هیچ نسبتی با وظیفه ذاتی رسانه های متصل به بودجه عمومی ندارد 
بلکه آثار و نتایج زیانبار و گاه غیرقابل جبرانی به دنبال دارد که به برخی از آنها اشاره 

می شود:
۱. در شرایطی که از آغاز تشکیل جمهوری اسلامی همواره بر اصل مشارکت 
پرشور و حداکثری مردم تاکید شده است، القای انتخاب نادرست اکثریت مردم 
که در آخرین نمونه آن 24 میلیون ایرانی به رئیس جمهوری منتخب رای دادند، 
ضربه ای جبران ناپذیر به اصل جمهوریت و مردم سالاری نظام است که نه با وصایای 

امام)ره( مطابقت دارد و نه رهنمودهای رهبر معظم انقلاب.
2. در ایام انتخابات، اساسا وظیفه »رسانه« عمومی، رساندن پیام برنامه ها و 
سوابق کاندیداها بدون جهت گیری خاص است تا مردم، با شناخت درست و 
آگاهانه، دست به انتخاب بزنند و اراده خود را از راه صندوق رای حاکم کنند؛ اینکه 
مدام به مردم گفته شود فقط طیفی که ما می خواهم را انتخاب کنید وگرنه باید 
تاوانش را بدهید، نه در شان ملت ایران است نه منطبق با مشی 42 ساله جمهوری 

اسلامی.
3. بحث انحرافی »انتخاب غلط و صحیح« در حالی از برخی رسانه های عمومی 
دنبال می شود که وظیفه آن نه برعهده خبرنگار و گزارشگر که بر دوش مردمی 
است که به کاندیداهای مورد تائید نهادهای قانونی کشور رای می دهند؛ اگر قرار 
است صداوسیما در انتخاب مردم دخالت کند و مدام مردم را انذار داده، از عواقب 
رای خود بترساند، فلسفه رقابت کاندیدا»هایی« که اصل گزاره »انتخاب« را معنا 

می کنند، خالی از توجیه خواهد شد.
4. لحن و بیان برخی رسانه ها درباره حق انتخاب مردم به گونه ای است که گویی 
هر فردی از راه برسد، سرخود وارد رقابت ها می شود و ممکن است نامش از صندوق 
رای بیرون بیاید! در حالی که تشکیلات قانونی وزارت کشور، شورای نگهبان و 
گستره عظیمی از نهادهای نظارتی از لحظه ثبت نام داوطلبان تا روز اعلام نتایج 
نهایی، بر همه فرایندها نظارت دارند و در سیستم انتخاباتی جمهوری اسلامی 
امکان ندارد گزینه ای نامطمئن و بی صلاحیت تائید و در معرض رای مردم گذاشته 
شود؛ نگرانی برخی رسانه ها بستگی تام و تمام به علایق جناحی  آنها دارد و مطلقا 

با منافع جمعی مردم بی ارتباط است.
۵. تجربه چهار دهه انتخابات در کشور نشان می دهد حتی اگر به فرضی اندک، 
اکثریت مردم در انتخاب خود اشتباه کرده باشند، در دوره های بعد انتخاب خود را 
اصلاح کرده یا تغییر می دهند و به همین سیاق، سال هاست که سلایق متنوعی از 
گروه های سیاسی در مصادر امور بوده اند؛ تاکید صریح حضرت امام)ره( مبنی بر 

اینکه اگر مردم اشتباه هم کنند، باز حق انتخاب دارند، از یادها نرفته است.
یک نمونه آن، تذکر ایشان به اعضای خبرگان قانون اساسی است که فرمودند 

»حق با اکثریت مردم است، حتی اگر اشتباه تصمیم بگیرند«.
شهید مطهری نیز که رهبر معظم انقلاب آثار ایشان را مبنای فکری و عقیدتی 
نظام خوانده اند در بحث آزادی مردم معتقد است »مردم باید آزاد باشند تا رشد و 
تعالی پیدا کنند. باید اجازه داد مردم آزادانه انتخاب کنند. کسی هم به آن ها چیزی 
را تحمیل نکند. حتی اگر صد بار هم اشتباه کنند باز هم باید فضا باز باشد و مردم از 

امکان انتخاب آزادانه بهره مند باشند تا به رشد برسند«.
6. گذشته از این مباحث، تقابل جریانی حداقلی با دولت تدبیر و امید که نشان 
داده حدومرزی برای دشمنی خود قائل نیست، مصداق عینی رفتاری است که 
رئیس جمهوری، آن را در راستای تطهیر جنایات آمریکا و ترامپ ارزیابی کرده است؛ 
تاکید افراطی بر اشتباه مردم در انتخاب حسن روحانی هیچ نتیجه ای ندارد جز 
اینکه نقش تحریم ها و تروریسم اقتصادی آمریکا را کم رنگ و مقصر اصلی را دولت 

و مجموعه نظام نشان دهد.
۷. در همه نظام های سیاسی، احزاب و جریان ها حدی از چارچوب های رقابتی 
را مبتنی بر منافع ملی و مصالح جمعی رعایت می کنند و حق ندارند برای پیروزی 
در یک رقابت، کل ساختار حکومتی را زیرسوال ببرند؛ آنان که این روزها شیپور 
ملامت به دست گرفته اند، حتی اگر خود را به تغافل زده باشند، به خوبی می دانند 
که قاطبه مردم، دولت و نهادهای مختلف را یک مجموعه واحد می بینند و تشکیک 
در اراده و انتخاب مردم در دو انتخابات گذشته ریاست جمهوری، تضعیف پایه های 

مشروعیت مردم است و نتیجه ای جز دلسردی جامعه نخواهد داشت.        

محمد شریعتمداری: 

جز دهک دهم بقیه مردم 
نیازمند یارانه هستند

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعیو داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری گفت: جز دهک دهم بقیه مردم نیازمند یارانه های مستقیم و غیرمستقیم 

هستند. 
محمد شریعتمداری عصر روز شنبه پس از ثبت نام در سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری در پاسخ به ایرنا در خصوص پرداخت یارانه به مردم گفت: برنامه 
مدونی در عرصه های گوناگون به ویژه در عرصه های رفاهی آماده کردیم که تقدیم 
همه صاحبنظران کشور و به ویژه اصحاب رسانه خواهد شد اما درباره این سوال با 
اتکا به اطلاعات ثبتی مطمئن با کمال تاسف شرایط اقتصادی مردم شرایط خوبی 
نیست. وی ادامه داد: طبیعی است وقتی از حذف یارانه ها می گوییم باید بگوییم با 
شرایط نامطلوبی در زندگی مردم مواجهیم که جز دهک دهم با جمعیت ۸ میلیون 
نفری بقیه مردم نیازمند یارانه های مستقیم و غیرمستقیم هستند که این حمایت در 

انواع اشکال آن انجام خواهد شد.
 داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری تصریح کرد: مردم نه تنها 

باید مالک ثروت باشند بلکه به عنوان ولی نعمتان در جایگاه واقعی خود بنشینند.
 وی درباره صلاحیت یا رد صلاحیت خود گفت: دلیلی برای رد صلاحیت خود 

نمی بینم و با شوخی ادامه داد: اگر رد صلاحیت شوم بیمه آنها را قطع می کنم.
شریعتمداری اموال خود را سه دانگ از یک خانه عنوان کرد که سه دانگ دیگر را 
به عنوان مهریه به همسر خود بخشیده است. همچنین چند سکه بهار آزادی هم از 

دولت روحانی و اصلاحات در اختیار دارد.

اخبار

محمد رضا رئیسی*

 

 رییس جمهور با بیان اینکه من به عنوان رییس جمهوری کشور تاکنون 
واکسن نزده ام برای اینکه نوبت من نرسیده است، تاکید کرد: سراغ ندارم هیچ 
مسئول سطح بالایی در این کشور در غیر چهارچوب سند واکسیناسیون از 

واکسن استفاده کرده باشد و یا بخواهد استفاده کند. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی صبح دیروز در جلسه ستاد ملی 
مقابله با کرونا، با تبریک عید سعید فطر گفت: یکی از مسائل ما که تکلیف 
بوده و بر گردن ماست، مسئله سلامت جامعه و سلامت اجتماعی است. 
اجرای دقیق پروتکل ها را به عنوان وظیفه ملی، دینی و انسانی باید مورد 

مراعات قرار دهیم.
رییس جمهوری با تاکید بر اینکه شاهد شرایط بهتری هستیم، تصریح کرد: 
شاید این تعبیر را بتوانیم بکنیم که در موج چهارم از پیک قطعا عبور کردیم و در 
مسیر شرایط نزولی هستیم. البته به معنای تمام شدن نیست بلکه در مسیری 
قرار گرفتیم که با یاری هم می توانیم زودتر از پیک چهارم خلاص شویم. باید 
تلاش ما سریع تر کردن شیب کاهش ها باشد. باید تلاش کنیم به سمت پیک 

جدیدی حرکت نکنیم.
دارد،  ملت  و  دولت  بال  دو  کرونا  با  مبارزه  مسئله  اینکه  بیان  با  روحانی 
خاطرنشان کرد: در بال ملت، مردم با ملاحظات شان و با رعایت پروتکل ها 
همه  می کنند.  محدود  را  سفرها  نمی روند،  و  گرفته  را  تجمعات  جلوی 
دستورالعمل ها را اجرا می کنند. بال دولت از بهداشت و درمان شروع می شود 
که در خط مقدم هستند و کسانی که باید بر اجرای پروتکل ها نظارت کنند، 

باید با هم حرکت کنند تا به نقطه مطلوب برسیم.
وی ادامه داد: این ویروس خیلی طولانی تر از آنچه که در روزهای اولیه به 
ذهن می آمد، بود. وقتی در سال ۹۸ ویروس آمد، کمتر فکر می شد در سال 
۹۹ از آن عبور نکنیم اما اکنون هم درگیر آن هستیم و پیش بینی ها نشان 

می دهد تا آخر سال باید مراعات کنیم. 
رییس جمهوری با بیان اینکه ویروس کرونا به اسم های مختلف در حال 
جهش است و هرچه زمان می گذرد این جهش شکل های جدیدی به خود 
می گیرد، ابراز داشت: همچنان این ویروس داروی قطعی ندارد و برای مقابله 
با آن راه حل همچنان رعایت پروتکل ها است. هر اسمی که این ویروس داشته 

باشد، هندی، ووهان، آفریقایی و...، راه حل یکی است. 
روحانی با اشاره به ورود واکسن مقابله با کرونا به بازار بیان کرد: خوشبختانه 
آنچه امیدوارکننده است، این است که واکسن وارد بازار شده است، کوتاه تر از 

آنچه که فکر می شد. البته این واکسن زمانش را کوتاه تر کردند. این ویروس هم 
علیرغم چموشی، واکسن پذیر شده است. کشورهایی هم که از واکسن های 
مورد تایید استفاده کردند و 6۰، ۷۰ درصد جمعیت شان را واکسینه کردند، 
توانسته اند زنجیره را قطع کرده و کسانی که کمتر زدند، جلوی ابتلای بیشتر 

را گرفته اند.
وی با بیان اینکه ممکن است واکسن های جدیدی در آینده به بازار آیند که 
تاثیر بیشتر و قیمت  مناسب تر داشته باشند، یادآور شد: هم اکنون میزان تولید 
و تقاضا متناسب نیست. تولید میلیونی است و تقاضا میلیاردی. واکسن به 
اندازه کافی در دنیا وجود ندارد. کشورهایی که توانستند نسبتا خوب استفاده 
کنند اندازه شان کمتر از انگشتان دو دست است و پنج، شش کشور بیشتر 

نیستند. اکثر کشورها فقط بخشی از مردم را واکسینه کردند. 
رییس جمهوری با تاکید بر اینکه در کشور ما شرایط به گونه ای نیست که 
واکسن برای همه به اندازه کافی و اختیار باشد، بیان کرد: اگر امروز برای 
6۰ میلیون نفر، ۱2۰ میلیون دوز در اختیار داشتیم، شرایط بهتر بود و روزانه 
می توانستیم 4۰۰، ۵۰۰ هزار نفر را واکسینه کنیم و زنجیره قطع شود اما 
تعداد واکسن محدود است و به همین خاطر مجبور شدیم به سراغ افرادی 

برویم که بیشتر در خطر هستند. 
روحانی افزود: اینکه در فضای مجازی می نویسند برای افرادی که عمرشان 
رو به پایان است، واکسن می زنید و به جوانان واکسن نمی زنید، اشتباه است. 
ما باید به کسی که بیشتر در خطر است، کسانی که سن شان بالا است و 

بیماری زمینه ای دارند، در اولویت هستند.
 وی با بیان اینکه ما اگر براساس سند ملی واکسیناسیون عمل کنیم، میزان 
مرگ و میر به صورت چشم گیر کاهش می یابد، گفت: اگر به گروه های پرخطر 
تا مرداد ماه یعنی پایان دولت واکسن زده شود، کار بزرگی کردیم و مرگ و میر 
به صورت محسوس افت می کند. برای سایر افراد هم باید واکسن هم بخریم 
و هم در داخل تولید کنیم. همه توان ما این است که این زنجیره هرچه زودتر 

قطع شود و مردم از مشکلات خلاص شوند.
وی اضافه کرد: من این نکته را هم به شوخی یا جدی به مردم بگویم که، فکر 
می کنند واکسن که آمده، اول ما واکسن زده ایم. به خدمت مردم با صداقت 
این را بگویم که من هم که رییس جمهور کشور هستم تاکنون واکسن نزده ام 
برای اینکه نوبت من نرسیده است.ما مانند مردم یعنی همان روزی که افراد 
۷۰ سال به بالا واکسن تزریق کنند، افرادی که از مسئولان ما ۷۰ سال به بالا 
هستند، استفاده خواهند کرد و وقتی که 6۵ سال برسد، آنها استفاده خواهند 

کرد.
روحانی یادآور شد: من سراغ ندارم هیچ مسئول سطح بالایی در این کشور 
که در غیر چهارچوب سند واکسیناسیون از واکسن استفاده کرده باشد و یا 
بخواهد استفاده کند. گاهی به من می رسند از من سوال می کنند، و من 
می گویم واکسن  نزده ام، باورشان نمی شود و می خندند که یعنی مقصود شما 

این هفته است. همه مسئولان و مقامات ما به همین صورت هستند.
وی یادآور شد: مردم عزیز ما این را بدانند ما نمی خواهیم در این زمینه ولو 
اینکه بحث سلامت یا اینکه اگر سلامت مسئولی به خطر بیفتد آثارش از نظر 
سیاسی و اجتماعی زیاد باشد اما در عین حال کاملا در چارچوب مقررات، 

همه مقررات را مراعات کرده اند و بر آن مبنا هم عمل می شود.
رییس جمهوری گفت: ما برای انتخابات همه تلاش مان را انجام خواهیم 
داد که این انتخابات به خوبی و به سلامت، البته اینبار به معنای سلامت جان 

مردم وگرنه انتخابات که سالم هست، انجام شود. 

داوطلب انتخابات ریاست جمهوری تاکید کرد: خود را 
رقیب فساد، ناکارآمدی و اشرافی گری می دانم و رقیب 

جناح های سیاسی و این گروه و آن گروه نیستم. 
در  نام  ثبت  از  پس  رییسی  ابراهیم  سید  الله  آیت 
انتخابات ریاست جمهوری در جمع خبرنگاران گفت: 
برخی تاکید کردند کار تحول در قوه قضاییه باید ادامه 
یابد و امر مبارزه با فساد و اجرای عدالت تداوم پیدا کند و 

دغدغه وضعیت دستگاه قضایی را داشتند.
 وی اضافه کرد: از اینجا از این دغدغه درست قدردانی 
می کنم اما در کنار مهم بودن امر قوه قضاییه، موضوع 
مهم و دارای اولویت یعنی معیشت و مشکلات مردم، 
بیکاری و گرانی، سفره مردم و وضعیت اقتصادی را باید 

مد نظر داشته باشیم.
حضور من در این عرصه مستقل است

 رییسی با بیان اینکه معیشت مردم دغدغه جدی برای 
ما ایجاد می کند، گفت: برخی ناامیدی ها که امروز در 
بخش هایی از جامعه خودنمایی می کند می تواند در 
یک دولت قوی تبدیل به امید شود و با همین امکانات 
و نیروی انسانی جوان و متراکم در کشور و این ذخایر 
مادی و معنوی کشور، می توان درد و رنج مردم را کاهش 

داد و ناامیدی را تبدیل به امید کرد.
داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
با بیان اینکه حضور در این عرصه اجابت این دعوت و 
بود که نگران وضعیت  به خواسته کسانی  هم پاسخ 
اقتصادی کشور بودند، خاطرنشان کرد: اگر چه دعوت 
های زیادی داشته ام اما حضور بنده به صورت مستقل 
است و این حضور نافی حضور هیچ کسی نیست و 
تکلیف  احساس  میدان  در  حضور  برای  که  کسانی 

کردند، بیایند.
اینکه آنچه ما پیگیری  با بیان  رییس دستگاه قضا 
اجتناب  ضرورت  یک  تحول  و  است  تحول  می کنیم 
ناپذیر است، گفت: همه نیازمند مشارکت هستند حتی 
افرادی که به هر دلیلی ناامید هستند باید مشارکت 
کنند. تاکید می کنم با هر سلیقه سیاسی در این دوره از 

انتخابات شرکت کنند.
 وی تصریح کرد: خود را رقیب فساد، ناکارآمدی و 
اشرافی گری می دانم. رقیب جناح های سیاسی و این 
گروه و آن گروه نیستم. در این میدان حتما می دانم از 
همکاری بخش های مخحتلف در قوه قضاییه در این 

عرصه هم استفاده خواهم کرد.
شرکای وضع موجود نمی توانند تغییر دهنده 

وضع موجود باشند 
داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
با بیان اینکه حضور ما باید به انسجام گروه ها و کسانی 
که دغدغه کشور ودین را دارند، بینجامد، اظهار کرد: 
معتقدم بن بستی برای اداره کشور وجود ندارد و باید 
مدیریتی کارآمد و جهادی باید وجود داشته باشد تا این 
مسائل شکل بگیرد. این را هم باور دارم بانیان و شرکای 
موجود  وضع  دهنده  تغییر  نمی توانند  موجود  وضع 
داشته  باور  تحول  به  که  بیایند  کسانی  باید  و  باشند 

باشند.
و  انتخاباتی  ستاد  تشکیل  امکان  گفت:  رییسی 
امکان مالی ندارم و دعوت کنندگان ستادهای مردمی 
خودجوش تشکیل می دهند با این عنوان که هر خانه 

یک ستاد خواهد بود.
 وی خاطرنشان کرد: با حضور و نقش دادن به مردم 

و  مردمی  دولتی  ما  کنیم.  حل  را  مشکلات  امیدوارم 
با تحول در بخش های مختلف اجرایی ایرانی قوی را 
شاهد خواهیم بود. این تحول و این دولت به عنوان 
دولت مردمی آنچه را رقم خواهد زد ایرانی قوی خواهد 

بود.
مساله اداره کشور جناح و حزب نمی شناسد 

سیاست  برای  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  رییسی 
نظام  سیاست  گفت:  دارید،  برنامه ای  چه  خارجی 
جمهوری اسلامی تعامل با کشورهای اسلامی و به ویژه 
همسایگان خواهد بود. برنامه ما در عرصه دیپلماسی 

تعامل دوستانه، عزتمندانه و مقتدرانه خواهد بود.
دیگری  شخص  بود  این  من  تلاش  داد:  ادامه  وی 
به  درخواست ها  همه  کردم  احساس  اما  یابد  حضور 
نحوی برای من مسئولیت جدی ایجاد می کند تا جای 
عافیت طلبی و راحت طلبی نیست. دستگاه اجرای 
اهمیت بیشتری نسبت به دستگاه قضایی دارد چون 
در دستگاه اجرایی بسترهای فسادزا ایجاد می شود 
بسیاری از ناکارآمدی ها موجب ناهنجاری ها می شود. 
حل مسائل در دستگاه اجرایی می تواند از  پرونده ها 
در دستگاه قضایی بکاهد.  داوطلب سیزدهمین دوره 
از وضع  ادامه داد: مردم  ریاست جمهوری  انتخابات 
موجود گله مند هستند و باید این وضع را تغییر داد. 
عزم خود را "از مردم، در مردم و با مردم" می دانم. مساله 

اداره کشور جناح و حزب نمی شناسد.
وی درباره اینکه تکلیف ریاست قوه قضاییه چه می 
شود، گفت: نمی دانم و همچنین در پاسخ به اینکه اگر 
شکست بخورید چطور، گفت: انجام وظیفه به شکست 

ختم نمی شود.

سید ابراهیم رییسی: 

خود را رقیب فساد، ناکارآمدی و اشرافی گری می دانم

روحانی: واکسن نزده ام؛

 هیچ مسئول بلندپایه ای هم خارج از سند واکسن نمی زند

 دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام و داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری با بیان اینکه باید از سعی و خطا جلوگیری کنیم،   گفت:امروز روز  شعار دادن 

نیست روز برنامه است روز وعده دادن نیست عمل کردن است.   
 محسن رضایی روز شنبه پس از ثبت نام در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری در جمع خبرنگاران علت اصلی مشکلات کشور را افتادن کشور در دست 
اقتصاد کشور  امروز معیشت مردم،  اگر  و گفت:  نامحرمان عنوان کرد  و  نااهلان 
و  فرهنگ ما دچار آسیب هایی شده است به تغییر ریل مربوط است که به دست 

نامحرمان و نا اهلان در ارکان کشور به وجود آمده است.
وی افزود: اگر امروز در کشور آلودگی امنیتی، تاخت و تاز دلالان و واسطه گران و اگر 
امروز بازیگران سیاسی را می بینیم که ثمره انقلاب را به انحراف بکشانند چیزی جز 
این نیست که نااهلان و نامحرمان وارد اداره کشور شده اند باید فکری کرد و درباره آن 

چاره اندیشی کرد.
در بخشی از اداره کشور نامحرمان و نااهلان وارد شده اند.

داوطلب ریاست جمهوری با اشاره افزایش قیمت های هر روزه، درباره مشکلات 
کشاورزان گفت: کشاورزان مشکل زیادی دارند. محصولشان را ارزان می خرند و به 
مشتریان و مصرف کنندگان گران می فروشند. باید شرمنده ملت ایران باشیم. در هیچ 

دولتی و هیچ قوه قضاییه و هیچ مجلسی نبودم، ولی شرمنده ملت ایران هستم.
رضایی گفت: آیا این میراث ملت امام و مقاومت 4۰ ساله ملت ایران بود و چرا فرهنگ 
و اقتصاد باید مثل دفاع ملی و اقتدار ایران اداره نشود و چه اتفاقی افتاده است در 

بخشی از اداره کشور نامحرمان و نااهلان وارد شده اند.
وی افزود: علاوه بر این آلودگی های امنیتی،  آسمان ما را بردند مسافربری ترکیه و 

امارات مزیت نسبی و منافع آسمان ما را برد. بنادر چند صد میلیون تنی عمان و امارات 
سواحل ما را از منافع بندری خالی کرده است نباید اینگونه باشد.

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: با دقت به اظهارات آقایانی که در این 
چند روز  آمده اند گوش کرده ام و بسیاری از آنها از فساد و تبعیض و ناکارآمدی گفتند 
که درست است اما چرا علل اینها را نگفتند و چرا سهم خود را در این تبعیض ها بیان 
نکرده اند.  امروز روز  شعار دادن نیست روز برنامه است روز وعده دادن نیست عمل 

کردن است.
اقتصاد پادگان و دادگاه نیست درست است اما محل فلسفه بافی هم نیست 
رضایی با بیان اینکه امروز روزی است که باید از سعی و خطا جلوگیری کنیم. تکرار 
دولت های گذشته سم مهلک آینده ایران است و نیاز به دولت نو و راه نو داریم که باید 
در پیش بگیریم. نیاز به دولت مردمی قوی کارآمد که اگر از جناح های سیاسی هم در 
آن شرکت می کنند به خاطر شایستگی و لیاقت آنان باشد نه به خاطر خرید و فروش 

پست ها یا امضاهای طلایی.
وی اضافه کرد:  امروز باید هر چیزی سر جای خود قرار بگیرد و آخرین ریالی که از 

بیت المال ایران خارج شده است سر جای خود برگردد.
وی افزود: ایران دولتی می خواهد با روحیه جهادی و فداکارانه. ما آمده ایم که سپر 
شویم نه اینکه ملت ایران را سپر خود کنیم. آمده ایم تا با اعلام شرمندگی به ملت ایران 
بگوییم تغییر را از خود و خانواده های خود آغاز کنیم.  آمده ایم تا صادقانه با مردم حرف 
بزنیم و دوباره خوشی را به چهره ملت ایران بر گردانیم؛ تا دوباره مردم با نشاط شوند 
به همین دلیل دوران شعار گذشته است و دوران اقدام برای عبور از مشکلات و رفتن 

به سوی آینده است.

محسن رضایی: 

امروز روز شعار دادن نیست، روز برنامه و عمل است
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اگر عادت دارید هنگام خواب، گوشی خود را زیر بالش قرار بدهید، شاید وقت 
آن رسیده باشد که در مورد این عادت خود تجدید نظر کنید.

اگر عادت دارید هنگام خواب، گوشی خود را زیر بالش قرار بدهید، شاید وقت 
آن رسیده باشد که در مورد این عادت خود تجدید نظر کنید.

اولین کاری که بعد از بیدار شدن در صبح انجام می دهید چیست؟ احتمالًا 
صبح خود را با بررسی اعلان ها و پیام های دریافت شده شروع می کنید. تلفن 
همراه به جزئی جدانشدنی در زندگی بیشتر ما تبدیل شده است؛ اما هنوز هم 
نکات مهمی را در مورد استفاده ی صحیح از آن نمی دانیم و شاید خواسته یا 
ناخواسته اصولی را که باید، رعایت نمی کنیم. اگر فکر می کنید جز این افراد 
نیستید به این سؤال پاسخ بدهید: آیا با اینکه حدس می زنید باید هنگام خواب 

گوشی را از خود دور کنید، این کار را انجام می دهید؟ 
کاهش توانایی خوابیدن

مطالعه ای در سال 2۰۱۱ نشان داد که از هر ۱۰ آمریکایی ۹ نفر، یک ساعت 
پیش از خوابیدن از نوعی دستگاه هوشمند مانند تلفن های همراه، تلویزیون، 
رایانه یا لپ تاپ، کنسول بازی ویدیویی و موارد دیگر استفاده می کند. از بین 
تمام این دستگاه ها، احتمال استفاده از تلفن های همراه در افراد زیر 3۰ سال 
بیشتر است. آن دسته از افرادی که درست قبل از خواب از تلفن های همراه و 
سایر دستگاه های دارای تکنولوژی تعاملی استفاده می کردند، سخت تر از بقیه 

به خواب می رفتند و دیرتر خوابشان می برد.
هنگامی که دقیقاً قبل از خواب از تکنولوژی هایی مثل تلفن همراه خود 
استفاده می کنید، به بدن و مغز خود زمان کافی برای استراحت و رها شدن 
نمی دهید. به علاوه در این زمان، احتمال اینکه گرفتار بازی موبایلی شوید که 
مدت ها است آن را اجرا نکرده اید بالا می رود. حتی ممکن است زمانی مچ خود 

را بگیرید که به طور مداوم در حال رفرش کردن صفحات توییتر و اینستاگرام 
هستید.

کنار گذاشتن تلفن همراه به خصوص وقتی که درگیر کاری مثل خواندن یک 
متن، صحبت با یک فرد یا بازی کردن هستید، دشوارتر می شود. اگر ساعتی 
قبل از خوابیدن، تلفن همراه را از خودتان دور کنید و به ذهنتان اجازه بدهید 
کمی استراحت کند، کمتر وسوسه خواهید شد که به دنبال آن بروید و دوباره 

گرفتار رفرش مداوم و بی فایده ی صفحات مجازی شوید.
ایجاد تداخل در چرخه خواب

اگر قبل از خواب از تلفن همراه خود استفاده نکنید، قرارگیری در معرض 
نور آبی را کاهش می دهید. قرار گرفتن در معرض نور آبی گوشی وقتی که 
می خواهید به تختخوابتان بروید، می تواند باعث ایجاد تداخل در ریتم شبانه 

روزی بدنتان بشود.
نور آبی با تأخیر در ترشح طبیعی ملاتونین قبل از خواب، ساعت داخلی بدن 
شما را به هم می ریزد. ریتم شبانه روزی ما هنوز هم مثل گذشته تا حدودی با 
طلوع و غروب آفتاب همسو است؛ بنابراین به طور طبیعی در طول روز، بدن ما 

می داند چه زمانی وقت خواب و بیداری است.
تلفن های هوشمند به دلیل وجود نور آبی، ریتم شبانه روزی بدن بسیاری از 

افراد را به هم ریخته اند
قرار گرفتن در معرض نور آبی طی روز یا حتی به واسطه ی روشن شدن 
صفحه ی تلفن همراه با اعلان ها در میان شب، هر دو باعث ایجاد اثرات منفی 
روی چرخه ی خواب شما خواهند شد. شاید حالا بدانید که چرا وقتی از خواب 

بیدار می شوید، همچنان بی حال و خواب آلود هستید.
در کمال تعجب، استفاده نکردن از گوشی هوشمند چند ساعت قبل از 

خواب، بهترین راه برای ازبین بردن اثرات منفی نور آبی نیست!
از آنجا که همیشه ممکن نیست بتوانیم گوشی را از خودمان دور نگه داریم، 
صد ها فیلتر عالی نور آبی وجود دارد که می تواند به کاهش تأثیرات منفی 
استفاده از تلفن همراه، قبل از خواب کمک کند؛ بنابراین اگر باید ساعاتی قبل 
از خواب از تلفن خود استفاده کنید حتماً فیلتر نور آبی را روی گوشی فعال 
کنید. همچنین سعی کنید حداقل یک ساعت قبل از خواب کمی زمان خود 

را بدون گوشی سپری کنید.
احتمال پایین قرارگیری در معرض تشعشع

افراد زیادی می گویند تلفن های همراه باعث سرطان می شوند؛ اما در حال 
حاضر دلایل علمی قطعی و کافی برای پشتیبانی از این گفته وجود ندارد.

یک مطالعه توسط برنامه ی ملی سم شناسی در سال ۱۹۹۹، موش ها را در 
معرض تابش شدید فرکانس رادیویی تلفن های همراه قرار داد. آن ها شواهدی 
از تومور های خوش خیم و بدخیم را در قلب، مغز و غدد فوق کلیوی موش های 
آزمایشگاهی یافتند. با این حال، FDA می گوید شواهد علمی در 3۰ سال 
گذشته، ارتباطی بین انرژی فرکانسی رادیویی ناشی از استفاده از تلفن همراه و 

مشکلات سلامتی مانند سرطان را نشان نمی دهند.
از  پیروی  موجود،  اطلاعات  و  علمی  مطالعات  بودن  متناقض  دلیل  به 
دستور های پیشنهاد شده برای تلفن همراه، کمی دشوار است. تلفن همراه 
فقط اگر در حال استفاده از آن باشید، مقادیر کمی اشعه ی غیر یونیزه ساطع 
می کند. تنها عارضه ی جانبی شناخته شده ی این تابش، گرمایش است. اگر 
برای مدتی از تلفن همراه خود استفاده کنید، متوجه می شوید که بدنه ی آن 
کمی داغ شده است و اگر برای برقراری تماس گوشی را کنار گوش خود قرار 
بدهید، قسمت هایی از صورتتان که با آن ارتباط دارد نیز کمی گرم خواهد شد.
اگر نگران احتمال تابش اشعه از گوشی خود هستید، چند راه ساده وجود 

دارد که می توانید آن ها را امتحان کنید:
- هنگام خواب تلفن همراه را از خود دور کنید. در این صورت اگر در طول 
شب مکالمه یا اعلانی دریافت کنید که باعث افزایش تابش فرکانس رادیویی از 

تلفن همراه می شود، در معرض آن قرار نخواهید گرفت.
- اگر هنگام خواب نیاز به گوش دادن به موسیقی یا پادکست دارید، از ایرباد 

یا اسپیکر بلوتوث استفاده کنید.
- اگر می خواهید قرار گرفتن در معرض تابش تلفن همراه را محدود کنید، 
سعی کنید هنگام تماس تلفنی از هندزفری استفاده کنید و تلفن همراه خود را 
در جایی غیر از جیبتان نگه دارید. افزایش فاصله با تلفن همراه، عاملی کلیدی 
در کاهش هرگونه تأثیرات کوچکی است که تابش فرکانس رادیویی می تواند 

روی شما بگذارد.
- بهترین کار این است که هنگام خواب تلفن خود را در اتاق دیگری قرار 
بدهید یا اگر به خاطر آلارم باید آن را در اتاق خواب خود نگه دارید، مطمئن 
شوید که فاصله ی آن از شما حداقل سه قدم باشد؛ در این صورت علاوه بر 
مزایایی که ممکن است روی بهبود خواب و سلامتی شما داشته باشد اگر آلارم 
گوشی صبح زنگ بخورد نیز دیگر نمی توانید به راحتی صدای آن را قطع کنید 

و دوباره به خواب بروید.
- شاید این دستور ها به نظر شما بسیار ساده و پیش پا افتاده بیاید؛ اما مطمئن 
باشید همین فاصله ی کوتاه با گوشی هنگام خوابیدن، به داشتن خواب آسوده 

و باکیفیت کمک زیادی خواهد کرد.

در این عادت خود تجدید نظر کنید؛

کنار تلفن همراه خود نخوابیم

چربی سوزهای خوشمزه  4 قانون پیاده روی برای حفظ و تقویت
 استحکام استخوان ها!

این نکته ثابت شده است که پیاده روی می تواند با تقویت استخوان های 
لگن، شکستگی های مربوط به این ناحیه از بدن را تا 3۰ درصد کاهش 

دهد.
شما می توانید تنها با چند ترفند ساده و انجام آنها به طور منظم، از 
استخوان هایتان بیشتر محافظت کنید و خطر ابتلا به پوکی استخوان و 

شکستگی های ناشی از آن را کاهش دهید.
در اینجا برخی از راه های بی خطر و موثر برای انجام پیاده روی به منظور 
تقویت استخوان ها معرفی شده است. البته به شرط این که شما پیاده روی 

را حداقل ۵ بار در هفته و به مدت 3۰ دقیقه در هر بار انجام دهید.
افزایش سرعت در راه رفتن: انجام ورزش های شدید بهترین راه برای 
تقویت استخوان ها است اما شاید شما نتوانید این ورزش های سنگین 
را همیشه انجام دهید. پس یک انتخاب برای شما وجود دارد که راحت تر 
است و آنهم این که سریع راه بروید. مطالعات نشان داده در میان زنانی که 
در دوران بعد از یائسگی به سر می  برند، آنهایی که حداقل چهار بار در هفته 
پیاده روی تند دارند، نسبت به کسانی که تفریحی پیاده روی می  کنند، 
خطر شکستگی استخوان لگن  شان کمتر است. علاوه بر این پیاده روی 
با سرعت زیاد انتخاب بسیار خوبی برای افرادی است که کمردرد یا مشکل 

مفاصل دارند.
پیاده روی به سمت عقب: تغییر جهت حین پیاده روی یعنی قدم برداشتن 
به پهلو یا قدم برداشتن به سمت عقب می تواند تاثیر مشابه ورزش  های با 
شدت بالا را برای افزایش چگالی استخوانی داشته باشد. در هر جلسه پیاده 
روی، 3۰ ثانیه از پهلوها قدم بردارید، 3۰ ثانیه هم به سمت عقب بروید، روی 
پاشنه  ها و پنجه  ها. سعی کنید این الگو را هر سه تا پنج دقیقه تکرار نمایید.
پریدن: بنا به مطالعات فرم خاصی از پرش می  تواند در زنان پیش از 
سن یائسگی، باعث تقویت استخوان ها شود. زنان 2۵ تا ۵۰ ساله  ای که 
2۰ بار متوالی، دو بار در روز می پرند، چگالی استخوان لگن شان به میزان 
چشمگیری بعد از چهار ماه افزایش می  یابد. شما باید بپرید و سپس پیش 

از پرش بعدی، 3۰ ثانیه استراحت کنید.
راه رفتن در شیب رو به بالا: یک راه عالی برای افزایش فشار مفید روی 
استخوان  ها، بالا و پایین رفتن از پله  ها یا سربالایی است. اگر اطراف  تان 
مسیرهای سربالایی زیادی دارید، کافیست دو یا سه بار پله  ها یا سربالایی 
 ها را بالا و پایین کنید. می  توانید از پله های بیرونی یک ساختمان بزرگ 
استفاده کنید و یا از تردمیل کمک بگیرید. صرف چند دقیقه زمان برای بالا 

و پایین رفتن، تاثیرات شگفت انگیزی روی چگالی استخوان ها دارد.

۹ گزینه غذایی سالم که منابع غنی از
 آهن هستند!

بنا به اعلام سازمان جهانی بهداشت، کمبود آهن یکی از رایج ترین کمبودهای 
تغذیه ای در سراسر جهان بخصوص در میان کودکان و زنان باردار است.

آهن توسط بدن برای کمک به ایجاد هموگلوبین در سلول های قرمز خون 
استفاده می شود و اکسیژن را به سراسر بدن حمل می کند. احساس خستگی 
و عدم وجود انرژی، اختلال در معده، مشکلات در تمرکز و قرار گرفتن در معرض 

عفونت ها و بیماری از نشانه های ابتلا به فقر آهن هستند.
اینطور توصیه شده که زنان بین سنین ۱۹ تا ۵۰ سال حداقل ۱۸ میلی گرم آهن 
در روز باید مصرف کنند و این میزان در زنان باردار باید 2۷ میلی گرم باشد. زنان 
بالای ۵۰ سال تنها به ۸ میلی گرم آهن در روز نیاز دارند. مردان بالای ۱۹ سال نیز 

روزانه ۸ میلی گرم آهن باید مصرف کنند.
خبر خوب این است که بسیاری از غذاهایی که مصرف روزانه آنها متداول است، 

منابع خوب آهن هستند:
تخم مرغ: بسیاری از پروتئین های حیوانی مانند تخم مرغ و بخصوص زرده آن 
حاوی آهن هم هستند. آهن در دو نوع هم و غیر هم موجود است. نوع هم در منابع 
حیوانی و نوع غیر هم در منابع گیاهی یافت یم شود. نوع هم بسیار بیشتر از نوع 

غیر هم قابل جذب است. مقدار آهن موجود در تخم مرغ 2۹ میلی گرم است.
نخود: هر یک فنجان از آن ۵ میلی گرم آهن به همراه مقادیر زیادی پروتئین 
به بدن می رساند و یک گزینه هوشمندانه برای گیاه خواران محسوب می شود. 
اضافه کردن آب لیمو به نخود پخته شده، میزان جذب آهن موجود در آن را چند 

برابر می کند.
لوبیا سفید: خوردن یک فنجان و نیم کنسفر لوبیا سفید، در هر وعده 4 میلی 
گرم آهن به بدن می رساند. لوبیا همچنین یک نیروگاه تغذیه ای برای رساندن 
پروتئین و فیبر به بدن است. مصرف این ماده غذایی منجر به کاهش کلسترول 
و کنترل بهتر قند خون می شود. برای جذب آهن لوبیا سفید، می توانید آن را با 

ویتامین ث مصرف کنید.
اسفناج: یک فنجان اسفناج پخته شده چیزی حدود 3 و نیم میلی گرم آهن 
گیاهی به بدن می رساند. اسفناج همچنین منبع خوبی از 2۰ ماده معدنی و 
ویتامین دیگر است. اسفناج را نیز باید به همراه مرکبات مصرف کرد تا آهن آن 

بیشتر جذب بدن شود.
دانه های چیا: این دانه ها سرشار از اسیدهای چرب امگا 3 هستند و البته یک 
دلیل دیگر برای مصرف آنها وجود دارد و این که منبع خوبی از آهن نیز محسوب 
می شوند. دانه های چیا در هر ۱ اونس حدود 2 میلی گرم آهن دارند ضمن این 
که منبع خوبی از فیبر محلول هستند و به فرایند هضم دستگاه گوارش نیز کمک 

می کنند.
کاکائو و پودر کاکائو: فقط 3 اونس کاکائو یا پودر آن، ۷ میلی گرم آهن به بدن 
می رساند. این آهن البته غیر هم است اما کاکائو سرشار از فلاونوئیدها برای ترویج 
سلامت قلب نیز محسوب می شود و منیزیم موجود در آن سلامت مغز را به همراه 

دارد.
زردچوبه: زردچوبه ادویه  ای سرشار از آهن است. در واقع در هر گرم زردچوبه 

۰.6 میلی گرم آهن وجود دارد.
عدس: در هر ۱۰۰ گرم آن 3 میلی گرم آهن وجود دارد. به علاوه باید بدانید که 
این عدس سرشار از قندهای پیچیده و فیبر است. عدس، چربی ندارد و این یک 
مزیت بزرگ است. برای جذب آهن موجود در عدس، علاوه بر اضافه کردن لیمو 

ترش به آن می توان از جعفری نیز استفاده کرد.
آویشن: این گیاه معطر و خوش طعم سرشار از آهن است و در هر ۱۰ گرم آن ۱2 
میلی گرم آهن وجود دارد. علاوه بر آویشن، جعفری نیز سرشار از آهن است. در هر 

۱۰۰ گرم جعفری حاوی حداقل 3.۸ میلی گرم آهن وجود دارد

یک فوق تخصص ریه ؛

علائم درگیری ریه را بشناسیم
یک فوق تخصص ریه، سیاه شدن لب ها و ناخن های دست به دنبال فعالیت در 

بیماران را از نشانه های افت اکسیژن و درگیری ریه دانست.
خانم عاطفه عابدینی، با بیان اینکه ۸۰ درصد افراد بیماری کرونا را به صورت 
خفیف تجربه می کنند و درگیری ریوی ندارند، ادامه داد: در سایر افراد جامعه به 
علت دارا بودن ریسک فاکتور هایی نظیر دیابت، فشارخون، ضعف سیستم ایمنی 

ممکن است شاهد درگیری ریوی، نارسایی تنفسی و حتی مرگ باشیم.
وی افزود: معمولًا درگیری ریه بنا به نوع موتاسیون ویروس متفاوت است و ممکن 

است روز سوم و یا هفته دوم بیماری مشخص می شود.
این فوق تخصص ریه خاطرنشان کرد: در نوع کلاسیک »ووهان« درگیری و 
التهاب ریه هفته دوم مشاهده می شد، اما در جهش های جدید این فاز التهابی 

زودتر شروع می شود و حتی روز چهارم نیز دیده می شود.
وی، شروع علائم تنفسی نظیر سرفه های خلط دار، بی اشتهایی، تب مداوم 
از  را  اکسیژن  افت  و  بهبودی  روز  از چند  تب مجدد پس  یا  روز  از چهار  بیش 
نشانه های درگیری ریه ذکر کرد و گفت: بر اساس مطالعات بین المللی، در ویروس 
انگلیسی درگیری ریوی شدیدتر است و مردم به صورت خانوادگی و خوشه ای 

مبتلا می شوند.
این فوق تخصص ریه به وجود مرحله ای در بیماری کرونا بنام سندرم فاز التهابی 
یا شروع آبشار سایتوکینین اشاره کرد که در آن بیمار در عرض چند ساعت وارد این 
فاز التهابی می شود و بی قراری، کاهش اشتها، افت اکسیژن، تنگی نفس، درد 
قفسه سینه را از نشانه های آن برشمرد و افزود: نکته مهم تشخیص سریع این فاز 

التهابی و درمان آن است.
بر  اینکه ریه بیمار کرونایی چه زمانی به حالت نرمال  عابدینی در خصوص 
می گردد، افزود: با توجه به مدت زمان بستری در بیمارستان و نوع وسایل استفاده 
شده برای افزایش اکسیژن رسانی بیمار، انتظار داریم بیمار 3 تا 6 ماه بعد از 

بهبودی بتواند به زندگی معمولی خود برگردد.
وی خاطرنشان کرد: هر چه درمان فاز التهابی در بیماران سریع تر و در شروع 
بیماری انجام شود آسیب های ریوی بیمار کمتر و بهبودی بیمار سریع تر خواهد 

بود.
عابدینی، سیاه شدن لب ها و ناخن های دست به دنبال فعالیت در بیماران را از 
نشانه های افت اکسیژن و درگیری ریه دانست و گفت: در صورت مشاهده این 

علائم به مرکز درمانی مراجعه کنید.
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معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

قیمت نان در استان قم  به زودی
 اصلاح می شود 

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت قم با بیان اینکه قیمت نان در استان 
به زودی اصلاح می شود گفت: هنوز مجوزی برای اصلاح قیمت نان صادر نشده 

است.
امیرحسین پروان در جمع خبرنگاران با اشاره به موضوع قیمت نان اظهار داشت: 
نان کالای  اعلام شد،  به صورت کشوری  ماه سال ۹۸  آبان  در  نان  نرخ  آخرین 
استراتژیک و قوت مردم است و افزایش قیمت به صورت یکسان و کشوری اتفاق 

می افتد.
معاون بازرگانی داخلی و توسعه تجارت سازمان صمت قم افزود: در سال ۹۸ 
نخست استان تهران با اخذ مجوز از نهاد ریاست جمهوری، افزایش نرخ نان را 

مصوب کرد و بعد به سایر استان ها اعلام و نرخ جدید اجرایی شد.
وی در مورد تعیین نرخ جدید ابراز کرد: اواخر سال ۹۹، زمزمه افزایش نرخ از 
طریق نانوایان اتفاق افتاد و درخواست نانوایان به صمت اعلام شد و سازمان صنعت 

نیز موضوع را به وزارت خانه منعکس کرد.
پروان تصریح کرد: در یک ویدئوکنفرانس نیز با وزیر موضوع افزایش نرخ نان مطرح 
و از سوی وزارت اعلام شد در ماه مبارک رمضان در سراسر کشور افزایش قیمت نان 

اجرایی نمی شود و اعلام نرخ جدید بعد از ماه مبارک اتفاق می افتد.
وی در مورد افزایش نرخ نان لواش توضیح داد: این نان از سایر نان ها به لحاظ 
کارگر و نوع طبخ، آسیب پذیرتر است و به این دلیل قبل از ماه رمضان قیمت نان 

لواش 3۵۰ تومان مصوب شد، اما هیچ نان دیگری افزایش قیمت نداشت.
معاون بازرگانی داخلی و توسعه تجارت سازمان صمت قم عنوان کرد: قرار شد 
کمیته کارشناسی نان صورت بگیرد و شورای سیاست گذاری آرد و نان استان آن 
را مصوب نماید، در این راستا قیمت گذاری نان مراحلی دارد و صمت دبیر این 

شوراست و به تنهایی نقشی در تصویب قیمت نان ندارد.
وی خاطرنشان کرد: شورای سیاست گذاری نان با حضور صاحب نظرانی از اداره 
کل استاندارد و جهاد کشاورزی و اداره کل غله و فرمانداری و استانداری تشکیل 

می شود.
پروان گفت: کمیته فرعی در تعیین نرخ جدید نان، ده روز قبل تشکیل و قیمت 
مصوب شد و در هفته در شورای سیاست گذاری آرد و نان تائید و سپس ابلاغ و 

قیمت نان در قم به زودی اصلاح می شود.
وی در مورد افزایش خودسرانه قیمت نان بیان کرد: در ماه رمضان با نانوایی هایی 
اتاق  بازرسین  توسط  پرونده هایی  و  برخورد  نان داشتند  افزایش خودسرانه  که 
اصناف و سازمان صمت تشکیل و به تعزیرات حکومتی ارسال شد، چراکه مجوزی 

برای افزایش قیمت نان نداشته اند.
معاون بازرگانی داخلی و توسعه تجارت سازمان صمت قم تصریح کرد: کمیته 
کارشناسی نظر خود را طبق ارزیابی های دقیق و مطابق با نظر اتحادیه نانوایان ارائه 
داده و این درخواست به شورای سیاست گذاری آرد و نان می رود و مصوبه نهایی 

اخذ و ابلاغ می شود.
وی عنوان کرد: در واقع نظرات در تعیین نرخ نان، کارشناسی شده و مورد تائید 
اتحادیه است و براساس توافقات، با اتحادیه در نرخ گذاری جدید، دستمزد کارگران 
طبق تعرفه اداره کار بوده و حداقل حضور کارگر و حداقل دستمزد در آن لحاظ 

شده است.
  

دبیر ستاد بحران و حوادث مترقبه حوزه های علمیه خبرداد:

فعالیت ۲۵۰ طلبه در موج چهارم کرونا در 
استان قم

دبیر ستاد بحران و حوادث مترقبه حوزه های علمیه با اشاره به فعالیت 2۵۰ طلبه 
در موج چهارم کرونا در استان قم گفت: با درخواست رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
استان قم، گروه های جهادی و تیم های مشاوره برادران و خواهران حوزوی فعال 

شدند.
حجت الاسلام والمسلمین محمدحسن زمانی با اشاره به موج چهارم شیوع 
ویروس منحوس کرونا اظهارکرد: بنا بر اعلام نیاز تا کنون 2۵۰ طلبه جهادی برادر و 

خواهر در چهار بیمارستان سطح شهر قم در سه شیفت مستقر شده اند.
اینکه تلاش هایی که  بیان  با  و حوادث غیرمترقبه  بحران  دبیر ستاد حوزوی 
حوزویان در این ایام به عنوان کار جهادی انجام دادند، برگ زرینی در تاریخ روحانیت 
بود، تصریح کرد: موج چهارم در شرایطی اتفاق افتاد که گروه های جهادی ستاد 
بحران حوزوی از حالت آماده باش خارج شده بودند و این به دلیل وضعیت مطلوب 
و رو به سفیدی بود که استان قم داشت به طوریکه با گذشت سه چهار روز هم ما 

شاهد مورد فوتی نبودیم.
حجت الاسلام والمسلمین زمانی افزود: موج سوم هم خیلی پررنگ نبود و ما در 
قم مشکل چندانی نداشتیم که بخواهیم تمام گروه های جهادی را در حالت آماده 
باش نگه داریم، بنابر این به صورت فعال به معنای زمان بحران و ضرورت نبودند. 
با شروع موج چهارم و درخواست از ستاد بحران حوزوی جلسه ای با حضور تمام 
اعضای ستاد بحران حوزوی، سرتیم های طلاب جهادی مستقر در بیمارستان ها، 
مسئول کمیته بیمارستان ها، مسئول کمیته آرامستان ها در دانشگاه علوم پزشکی 
استان برگزارشد، جلسه بسیار دقیق و کارشناسی بود و منجر به فعال شدن مجدد 

ستاد بحران حوزوی در موج چهارم کرونا گردید.
وی ادامه داد: از فردای آن روز فراخوانی منتشر شد، 2۵۰ طلبه خواهر و برادر فوراً 
اعلام آمادگی کردند با ساماندهی که صورت گرفت در هر بیمارستان ۵ طلبه برادر 
و 4 طلبه خواهر به همراه مشاورینی ممحض به صورت شبانه روز در سه شیفت 

مشغول به خدمت رسانی به بیماران کرونایی و همراهی با کادر درمان شدند.
دبیر ستاد بحران و حوادث مترقبه حوزه های علمیه گفت: کمیته مشاوره با هدف 
کاهش آلام بیماران و مشاوره به ایشان از نظر روحی و کاهش استرس فعالیت خوبی 
را از خود به جای گذاشت در طول فعالیت از موج اول تا کنون گروه های متعدد مرکز 
مشاوره حوزه های علمیه دوشادوش سایر طلاب جهادی، جهادگرانه در خدمت 
جامعه و همشهریان بودند. وی ادامه داد: بحمدالله در قم خلأیی در خصوص 
کمک رسانی به بیمارستان نداریم و با تشدید شرایط کرونایی در اعلام عمومی 
به حوزه های مراکز استان و درخواست برای فراخوان طلاب جهادی مناطق خود 
خواستیم تا طلاب جهادی با نظارت مدیریت مدارس و ستاد بحران حوزوی در 
نقاطی که در هر استان مشخص می شود، حضور فعالانه ای داشته باشند تا ان 
شاءالله به زودی شاهد ریشه کن شدن این ویروس منحوس از کشور و عالم باشیم.

 
رییس اداره ایمنی راه و حریم اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم 

خبرداد: 

اجرای پنج طرح ایمنی جاده ای در سطح 
راه های قم 

رییس اداره ایمنی راه و حریم اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم، گفت: 
با ابلاغ اعتباری بالغ بر ۵۵۰ میلیارد ریال، پنج طرح مهم ایمنی جاده ای نظیر اجرا 
و تکمیل سیستم روشنایی، تهیه و نصب نیوجرسی مفصلی و اجرای خط کشی در 

سطح راه های استان عملیاتی شد.
جعفر اویسی روز شنبه در این رابطه بیان کرد: با توجه به پی گیری های صورت 
گرفته به منظور ارتقا سطح ایمنی در طول راه های استان، این اداره کل موفق به 

اخذ ابلاغ اعتبار مورد نیاز برای اجرای پنج طرح مهم ایمنی، شد.
اویسی در ادامه با اشاره به میزان اعتبار ابلاغی، عنوان کرد: بدون شک تخصیص 
و ابلاغ اعتباری بالغ بر ۵۵۰ میلیارد ریال، برای اجرای طرح های ایمنی جاده ای، 
امری مهم و قابل توجه است که با مساعدت های دفتر توسعه ایمنی راه و حریم 
سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای، فراهم آمد. وی در توضیحی کوتاه پیرامون 
اجرای پنج طرح ایمنی جاده ای در سال ۱4۰۰ بیان داشت : این طرح ها شامل 
اجرا و تکمیل سیستم روشنایی راه های استان، تهیه و نصب نیوجرسی بتنی 
مفصلی، تهیه مصالح و اجرای خط کشی، نگهداری سیستم روشنایی، تهیه، نصب 

و تعمیرات گاردریل در سطح راه های استان قم است.

از: فاطمه دهقان نیری

با  روزها  این  که  است  پرستارانی  مشترک  وجه  همدلی  و  همراهی  همدردی، 
جانفشانی و از خودگذشتگی گام به گام با بیماران کرونایی قدم برداشته و با خنده 

آنان، خندیده و با گریه آنان، گریسته اند.
چهارده ماه است که ویروس منحوس کرونا بر پیکره جامعه چنگ انداخته و به دلیل 
ناشناخته بودن ابعاد آن، آحاد مختلف جامعه دچار ترس، استرس و نگرانی شده اند 
که اگر جانفشانی و از خودگذشتگی سفیدپوشان عرصه سلامت بخصوص پرستاران 

نبود، فاجعه ای عظیم رخ می داد.
پرستارانی که برگ زرینی در صفحه تاریخ سلامت کشور رقم زدند و در بخش های 
کرونایی در حالی مشغول به ارائه خدمت شدند که گاه خانواده بیماران حاضر به این 

خدمت رسانی به مریض خود نبودند.
سفیدپوشان عرصه سلامت که خود را مدتها از دیدار اعضا خانواده محروم کردند 
اما بی وقفه بر بالین بیماران بودند تا مسکنی بر درد بیماران و خانواده های آنان 

باشند.
نازیلا قمیان یکی از سفیدپوشان عرصه سلامت و پرستار فعال مرکز قلب تهران 
است که همزمان با کار حرفه ای خود در زمینه عکاسی نیز دوره دیده و مهارت دارد 
و با ارسال عکس های خود از لحظات مراقبت از بیماران کرونا در بیمارستان توانست 

مقام اول مسابقه عکاسی شورای بین المللی پرستاری ) ICN( را کسب کند.
 وی با تاکید بر اینکه بدترین وضعیت زمانی بود که ویروس کرونا به صورت کاملا 
ناشناخته گسترش پیدا کرد و کادر درمان را از حجم بیشمار مراجعه کنندگان و 
درمان آنان دچار شوک شدید کرد، گفت: روزهایی را گذراندیم که شاهد بودیم تب یا 
بدن درد یا حمله های قلبی یا سکته مغزی بیماران چگونه به یکباره جان آنان را می 

گرفت و ما می ماندیم سوگ و شوک.  
وی ادامه داد: روزهای بسیار سخت، استرس زا و پرتنشی که گاه بر روی زندگی 
شخصی پرستاران و کادر درمان سایه می انداخت و آنان را به ورطه افسردگی می 
کشاند. این در حالی بود که همزمان نگران سلامتی خود بودند تا رفت و آمد از 

بیمارستان به منزل عامل انتقال بیماری به خانواده نشود.
این پرستار برجسته با تاکید بر اینکه شرایط سخت و پرفشاری را تحمل کردیم، 
یادآور شد: غم بیماران و سختی کار از یکطرف، بی تابی و پرخاشگری همراهان 
بیماران هم تاب تحمل از دست می ربود و گاه کار به زد و خورد پرستاران کشیده می 

شد اما این سفیدپوشان سلامت همواره صبر و تحمل را پیشه خود کردند.
قمیان، استفاده چندین ساعته از ماسک و شیلد و گان را یکی دیگر از سختی 
های کار پرستاران و کادر درمان در طول شیوع و اوج گیری ویروس کرونا دانست 
و خاطرنشان کرد: چهره های پرستارانی را شاهد بودیم که ماسک روی صورتشان 
یادگاری حک کرده بود اما خم به ابرو نمی آوردند و به تلاش برای نجات بیماران و 

نشاندن لبخند بر لب همراهان می کوشیدند.
وی با تاکید بر اینکه در قبال این همه تلاش و سخت کوشی، دریافتی پرستاران 
بسیار ناچیز و اندک است، تصریح کرد: یکی از دغدغه های مهم پرستاران، درآمد 
اندک آنان در قبال کار سنگینی که انجام می دهد است تا آنجا که برخی مجبور به 

کار در چندین جای مختلف هستند تا خرج زندگی به دخل آن بیاید.
قمیان خاطرنشان کرد: درحالی که اگر درآمد مناسب باشد تشویقی بر بهینه 
شدن کارها و پیشگیری از مهاجرت از کشور خواهد بود و اما متاسفانه شرایط مالی 
نامناسب فشار روحی، روانی و استرس مضاعفی را منتقل کرده تا آنجا که کارکرد 

پرستاران را تحت تاثیر قرار داده است.
وی با اشاره به اینکه طولانی ترشدن تنش های عصبی باعث فرسودگی روحی 
پرستاران و کادر درمان می شود، اظهار داشت: من تلاش کردم برای کاهش استرس 
و اضطراب به کارهای هنری و عکاسی روی بیاورم تا سختی کار و سکون آن را پس 
بزنم. بر همین اساس شروع به عکاسی در محیط کار کردم اما متاسفانه شرایط 

بحرانی پیش آمده باعث شد افسردگی دامان برخی از همکاران را گرفت.
قمیان تاکید کرد: پرستاران همواره شغلی سخت داشته اند اما در یکسال اخیر 
بسیار سخت تر شده است. اما اگر پرستاران احساس کنند که مسوولان در کنارشان 
هستند و به تامین کادر مورد نیاز و پرداخت مطالبات معوقه اقدام می کنند، روحیه 

آنان تقویت می شود.

پرستاران برگ زرینی در صفحه تاریخ سلامت کشور رقم زدند؛
پرستاران، فرشتگان سلامت

رئیس مرکز بهداشت استان قم خبرداد:

آغاز قریب الوقوع واکسیناسیون
 ۷۰ تا ۷۵ ساله ها 

رئیس مرکز بهداشت استان قم از آغاز قریب الوقوع واکسیناسیون افراد ۷۰ تا ۷۵ 
سال خبر داد و اظهار کرد: خوشبختانه بستری های روزانه کرونایی در استان رو به 

کاهش است.
 سیامک محبی با بیان این که از حدود ۱۱ هزار نمونه گیری انجام شده در هفته 
اخیر، حدود 2 هزار و 2۰۰ مورد مثبت بوده است اظهار کرد: خوشبختانه با کاهش 
روند بستری های روزانه کرونایی در استان، شاهد سیر نسبتا نزولی شیوع این 

بیماری در استان هستیم.
وی در عین حال تصریح کرد: البته یک آمار کلی درباره قم بیانگر آن است که 
تعداد آزمایش های انجام شده در هر ۱۰۰ نفر جمعیت استان، ۱۱.۹ و تعداد بیمار 
شناسایی شده نیز 2.۸ نفر بوده است که این امر نشان می دهد همچنان بخشی 
از جامعه استان مستعد درگیر شدن با کرونا هستند که باید با رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی و البته سرعت بیشتر در انجام واکسیناسیون مراقب باشیم وارد پیک پنجم 

کووید۱۹ نشویم.
بندی  رنگ  درباره  همچنین  استان  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
کرونایی در داخل استان گفت: این رنگ بندی نشان از بهتر شدن وضعیت کلی 
دارد، اما همچنان مناطقی مانند شهرک قدس و شهرک مهدیه از نظر شیوع بیماری 

کرونا به عنوان منطقه قرمز در رنگ بندی داخلی شناخته می شوند.
محبی با اشاره به این که تلاش می شود تا در هفته جاری،  واکسیناسیون افراد 
۷۰ تا ۷۵ سال هم آغاز شود اذعان کرد: تاکنون حدود 24 هزار دُز واکسن کرونا در 
استان به افراد اولویت دارِ فراخوان شده تزریق شده که خوشبختانه عارضه جدی در 

بین این افراد مشاهده نشده است.
حدود 1۲ هزار واکسن دپو در استان وجود دارد 

وی با بیان این که حدود ۱2 هزار واکسن دپو در استان وجود دارد یادآور شد: 
در هفته های اخیر، برخی مسؤولان و گروه های شغلی درخواست داشته اند که 
در روند واکسیناسیون در اولویت قرار بگیرند که از آن ها می خواهیم اجازه دهند 

ملاک واکسیناسیون، همان موارد مطرح شده در سند ملی واکسیناسیون باشد.
محبی سپس انجام واکسیناسیون در مناطق روستایی سلفچگان، دستجرد، 
کهک، پاچیان، قلعه چم و قاهان را در دستور کار اعلام کرد و گفت: ضمن فراخوان 
های جدید برای واکسیناسیون افراد سالمند، لکه گیری گروه های قبلی اولویت دارِ 
فراخوان شده نیز در دستور کار است. رئیس مرکز بهداشت استان قم همچنین قم 
را در شرایط فعلی دارای 4 مرکز واکسیناسیون با ۱3 تیم مستقر در این مراکز دانست 
و بیان کرد: این تعداد مرکز و تیم در مقایسه با دیگر استان ها و از میانگین کشوری 
پایین تر است و از این رو نیاز به تأسیس و تجهیز مراکز بیشتر بویژه پس از شروع 

واکسیناسیون عمومی احساس می شود.
بخشی از مصلای قم مرکز واکسیناسیون می شود

محبی با اشاره به این که به زودی بخشی از مصلای قم به عنوان مرکز شماره ۵ 
واکسیناسیون در استان تجهیز و راه اندازی خواهد شد تأکید کرد: ترس و عدم 
اعتماد برخی سالمندان برای مراجعه جهت واکسیناسیون یکی از چالش های 
امروز و بیانگر ضرورت تشویق و ترغیب آنان برای واکسینه شدن است که این امر باید 
بر اساس شیوه های مختلف اطلاع رسانی و با تبلیغ از سوی چهره ها و همچنین 
تمرکز بر این نکته که واکسیناسیون های انجام شده بدون عارضه بوده است دنبال 
شود. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم سپس درباره آخرین آمار رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی در اصناف، مشاغل و اماکن مختلف قم گفت: صنایع و 
اصناف مربوطه، جایگاه های سوخت، آرامستان ها، پایانه های مسافربری درون و 
برون شهری، حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س(، مسجد مقدس جمکران، 
هتل ها و مسافرخانه ها، نانوایی ها، آبمیوه و بستنی فروشی ها، کافی نت ها، 
رستوران ها و اغذیه فروشی ها از جمله مواردی هستند که رعایت شیوه نامه های 

بهداشتی در آن ها کمتر از ۷۵ درصد است.
70 درصد مردم قم از ماسک استفاده می کنند 

وی ادامه داد: درصد رعایت محدودیت های کرونایی بر اساس رنگ بندی نارنجی 
فعلی نیز در برخی مشاغل مانند آرایشگاه ها واقعا کم است، در عین حال که برخی 

اماکن ورزشی و تفریحی هم متأسفانه همچنان به فعالیت خود ادامه می دهند.
رئیس مرکز بهداشت استان قم در پایان افزود: آخرین آمار استفاده عمومی از 
ماسک در بین مردم استان بیانگر آن است که حداکثر ۷۰ درصد مردم قم از ماسک 
استفاده می کنند، ضمن آن که استفاده از ماسک در وسائل نقلیه عمومی نیز 

حداکثر 66 درصد است.

رئیس اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم خبرداد:

توزیع یک میلیارد تومان بسته معیشتی
رئیس اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم گفت: طی ماه رمضان امسال 
2۵۰۰ بسته معیشتی به ارزش ۹2۷ میلیون و۵۹۰ هزار تومان در قالب رزمایش 

همدلی و با محوریت مراکز افق این ناحیه بین نیازمندان توزیع شده است.
 به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم، سید سجاد 
موسوی قیداری اظهار کرد: طرح ضیافت الهی ویژه ماه مبارک رمضان ۱4۰۰ با 

محوریت ۹ بقعه متبرکه ناحیه یک شهرستان قم اجرایی شد.
و  بهداشتی  ضوابط  رعایت  با  و  متبرکه  بقعه   6 در  مدت  این  در  افزود:  وی 
پروتکل های اعلام شده از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا، نماز جماعت اقامه 
شد، همچنین در دو بقعه شاهد برگزاری آیین ترتیل خوانی قرآن کریم و در ۹ بقعه 
جلسات تفسیر بودیم که برخی از آنها به صورت مجازی بوده و از طریق شبکه های 

اجتماعی و به طور زنده پخش شده اند. 
رئیس اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم با بیان اینکه مراسم ویژه 
سالروز وفات حضرت خدیجه)س( در چهار بقعه، میلاد امام حسن مجتبی)ع( 
در پنج و شهادت حضرت علی)ع( هم در ۹ بقعه شاخص این ناحیه برگزار شده 
است گفت: طی ماه رمضان امسال برنامه »تسبیح سحر« از جوار سه بقعه ناحیه 
یک به صورت زنده روی آنتن سیمای مرکز قم رفته است. وی تعداد هیئت های 
و  ذکر  هیئت  سه  را  اوقاف  رمضانی  برنامه های  در  مشارکت کننده  مذهبی 
خاطرنشان کرد: کاروان شادی میلاد امام حسن)ع( هم از جوار یکی از بقاع 
متبرکه ناحیه یک به حرکت درآمد و به اجرای برنامه های شاد مذهبی پرداخت. 
موسوی قیداری افزود: پخش مناجات خوانی ماه رمضان در ۹ بقعه شاخص 
ناحیه یک در دستور کار بود همچنین ۱۰ بقعه متبرکه مجری طرح توزیع افطاری 

ساده بودند.
رئیس اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم با اشاره به فعالیت 2۵ مبلغ 
بومی و اعزامی اوقاف در سطح بقاع ناحیه یک طی ماه رمضان امسال عنوان کرد: 
در این مدت 2۵۰۰ بسعه معیشتی به ارزش تقریبی یک میلیارد تومان تهیه و توسط 

مراکز افق بقاع متبرکه در بین نیازمندان توزیع شده است.

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم :

ضوابط بافت تاریخی شهر قم تبیین می شود
سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: ضوابط 

بافت تاریخی شهر قم در دست بررسی است که به زودی مصوب می شود.
علیرضا ارجمندی در شورای فنی میراث فرهنگی قم، اظهار کرد: تبیین تراکم، 
سطح اشتغال، ارتفاع، جهت ساخت و عرض معابر از جمله مواردی است که در 

ضوابط بافت تاریخی باید مورد بررسی قرار گیرد.«
محدوده بافت  تاریخی قم حدود ۳15 هکتار است 

داد:  ادامه  قم  و صنایع دستی  میراث فرهنگی، گردشگری  اداره کل  سرپرست 
محدوده بافت  تاریخی قم حدود 3۱۵ هکتار است که نباید مانع توسعه شهر قرار 
گیرد و در صورت نیاز، مجدداً مورد بررسی و بازنگری قرار می گیرد.«    وی گفت: 
شهروندان و مدیران دستگاه های اجرایی می دانندکه حفظ و احیای بافت تاریخی 
گامی مؤثر جهت حفظ هویت مذهبی شهر قم خواهد بود. ارجمندی تصریح کرد: 
احیای بافت تاریخی می تواند محرک توسعه گردشگری استان باشد و در این زمینه با 
تعامل بیشتر با مدیریت شهری می توان به نحو مطلوب از بافت  تاریخی استفاده کرد.

 
در  تلویزیون  رمضانی  سریال های  پرونده 
حالی بسته شد، که امسال در غیاب آثار کمدی 
و اجتماعی  ژانرهای ماورایی  سریال هایی که در 
ساخته شده بودند، توفیق چندانی کسب نکردند.

سریال احضار به کارگردانی علیرضا افخمی در 
ژانر ماورایی از شبکه یک سیما پخش شد. بچه 
مهندس4 ساخته احمدکاوری و یاور ساخته سعید 
سلطانی دیگر سریال های آنتن رمضان امسال از 

شبکه های دو و سه سیما بودند.
آنتن  شبکه  سه  یا  دو  بعضا  دور  سال های  در   
قرار  کمدی  سریال های  اختیار  در  را  رمضان 
می دادند اما در سال های اخیر حداقل یک شبکه 
سنگر کمدی را حفظ می کرد و بقیه شبکه ها سراغ 
ژانرهای دیگر می رفتند. امسال تلویزیون ترجیح 
داد با دو سریال اجتماعی و یک سریال ترسناک و 
ماورایی در ماه رمضان عرض اندام کند. بینندگان 
موفق  سریال های  از  خوشی  خاطرات  تلویزیون 
کمدی ماه رمضان همچون پشت کنکوری ها، 
بر سریال های  ... دارند. مروری  و  به دوش  خانه 
غیاب  در  تلویزیون  که  می دهد  نشان  امسال 
سریال های کمدی، امسال در عرصه سریال های 

رمضانی نمره قبولی نگرفته است.
»احضار« اول شد، »یاور« دوم و »بچه مهندس4« 

سوم
نشان  صداوسیما  تحقیقات  مرکز  نظرسنجی 
می دهد سریال احضار شبکه یک سیما با 43.۱ 
درصد مخاطب و رضایت حدود ۷4 درصد در حد 
تلویزیون قرار  زیاد در صدر سریال های رمضانی 

گرفته است.
سریال  تحقیقات،  مرکز  نظرسنجی  اساس  بر 
یاور شبکه سه سیما با حدود 4۱ درصد مخاطب 
و رضایت بیش از ۸۱ درصد در حد زیاد دومین 

سریال موردپسند مردم شده است.
فصل چهارم بچه مهندس از شبکه دو سیما نیز با 
3۷.3 درصد مخاطب و رضایت بیش از ۷2 درصد 
در حد زیاد در جایگاه سوم سریال های رمضانی 

سیما در سال ۱4۰۰ قرار گرفته است.
فیلمنامه »احضار«  از اسلوب های ژانر خود 

پیروی نمی کند
این  با  افخمی  علیرضا  ساخته  احضار  سریال 
زیر  را  روح«  »احضار  که  بود  هدف ساخته شده 
اما  این کار نهی کند.  از  را  و دیگران  ببرد  سوال 
در اقدامی مغایر با هدف تعریف شده این کنش 

ناپسند را ترویج و تبلیغ کرد.
و  منتقدان  انجمن  عضو  خلیلی فرد،  یاسمن 
این  نویسندگان سینمایی درباره کیفیت هنری 
سریال در گفت وگویی گفت: احضار جدیدترین 
ساخته علیرضا افخمی، سریالی ست که نتوانسته 
می رفت  انتظار  که  قدر  آن  را  مخاطب  توقعات 
به  توفیق  عدم  این  دلیل  عمده  کند.  برآورده 
اشکالات متعدد و حفره های فیلمنامه بازمی گردد. 
فیلمنامه از اسلوب های ژانر خود پیروی نمی کند 
از موقعیت های کار  به همین جهت بسیاری  و 
که بنا بوده حس ترس و دلهره را به مخاطب القا 
کنند درنیامده اند و در برخی موارد بیشتر به هجو 

شباهت می یابند.
ناموفق در هدایت بازیگران تازه کار

سینمای  بر  جنگ  نقش  کتاب  نویسنده 
تمهیدات  از  بسیاری  افزود:  ایران  غیرجنگی 
انتخابی برای نزدیک کردن اثر به ژانرش نخ نما، 
تکراری و کهنه اند. ملات داستان کم است. همه 
چیز درحد ایده ای کوتاه و یک خطی باقی مانده 
تعلیق  فاقد  سریال  است.  آمده  کش  زور  به  که 
های به جا و به اندازه است. اجرا نیز لنگ میزند و 
جلوه های رایانه ای نخ نما و قدیمی اند. مثلًا نحوه  
ظاهر و غایب شدن شخصیت کامرانی بسیار توی 

ذوق می زند.
ضعف پژوهش درباره ماورا و روح و جن

جبار آذین نیز درباره کیفیت هنری سریال احضار 
گفت: این سریال به دلیل ضعف پژوهش، دانش 
اندک دینی، فقهی، علمی و تخصصی درباره ماورا 
و روح و جن و شفاف نبودن نگاهش به خرافات 
شیطان  چون  مسائلی  درمورد  مبحث  خلط  و 

پرستی، با موفقیت همراه نشده است.
کارگردان احضار جذب حاشیه ها شده است

این منتقد سینما و تلویزیون با اشاره به این که 
در سریال احضار مرز میان توهم، تخیل و واقعیت 
های قرآنی درباره روح و جن مخدوش شده اظهار 
داشت: در این سریال تکلیف تماشاگر با قصه و 
شخصیت ها مشخص نیست. کارگردان از بازگویی 
موضوع اصلی سریال، یعنی خرافات و همچنین 
روح و جن بازمانده و جذب حاشیه ها شده است. 
مساله اصلی سریال مبارزه با خرافات است. اما 
از آغاز تا پایان موضوع مثلث عشقی میان مائده 
و زهره و محسن پر رنگ می شود. در این سریال 
به دلیل شفاف نبودن مساله حضور محسن در 
قالب روح یا شاید توهم، بسیاری از رخدادها مبهم 

هستند.
مساله  پردازش  جای  به  کارگردان  افزود:  وی 
اصلی به مسایل حاشیه ای پرداخته است. مثلا 
اتفاقاتی که برای مائده و خواستگارش می افتد 

می توانست وجود نداشته باشد.
سریال  با  سال  چهار  از  پس  افخمی  علیرضا 
ماورایی احضار به تلویزیون بازگشت. این سریال 
پیش از این »دعوت نحس« نام داشت. افخمی 
پیش تر مجموعه های تلویزیونی تب سرد، او یک 
تا  فرشته بود، پنجمین خورشید و پنج کیلومتر 
رسانده  ثبت  به  خود  کاری  پرونده  در  را  بهشت 

است.
مجیدی،  آرش  چون  بازیگرانی  سریال  این  در 
میلاد میرزایی، رضا توکلی، افسانه چهره آزاد، علی 

دهکردی و …حضور دارند.
سریالی که نباید به فصل دوم و سوم و 

چهارم می رسید
سه فصل اول سریال بچه مهندس توسط علی 
احمد  را  چهارمش  فصل  و  شد  ساخته  غفاری 
کاوری ساخت. این سریال در طول سه سال به 
فصل چهارم رسید. روزبه حصاری، بازیگر نقش 
جواد جوادی نیز در فصل سوم به دلیل آنچه »عدم 
توافق مالی و درخواست های خارج از عرف« گفته 

شد جای خودش را به محمدرضا رهبری داد.
جبار آذین، منتقد سینما، ساخت فصل دوم و 
سوم سریال بچه مهندس را بیهوده دانست و گفت: 
این سریال می توانست با موجزگویی در همان یک 

فصل حرف خود را بزند و خاتمه یابد.
وی افزود: تداوم تولید این سریال تنها می تواند به 
درازگویی قصه و ساختار بیانجامد که برای مخاطب 
دستاوردی ندارد. البته ادامه دادن سریال در فصل 
های مختلف برای سازندگان سودآور است. چون 
آنها بابت این اقدام دقیقه ای چند میلیون تومان 

پول درمی آورند.
در 3۰  سریال  این  اول  فصل  ایرنا،  گزارش  به 
قسمت در ماه رمضان ۱3۹۷ از شبکه دوم سیما 
پخش شد. فصل دوم این مجموعه نیز از دی ماه 
۹۷ پخش آن شروع و در بهمن ۹۷ به پایان رسید، 
فصل سوم این مجموعه در ماه رمضان ۱3۹۹ روی 
آنتن رفت و رمضان ۱4۰۰ نیز فصل چهارم میهمان 

خانه های مخاطبان شد.
ثریا قاسمی، فرهاد قائمیان، مهشید جوادی، 

کورش  جاهدی،  سهند  خضرآبادی،  سیما 
خسرومهر،  شیوا  اکبری،  عبدالرضا  سلیمانی، 
تسلیمی، محمدرضا  مهرآوران، شهین  عزت الله 
رحیم  و  استادی  رضا  روحانی،  امید  هدایتی، 

نوروزی از جمله بازیگران این سریال هستند.
سریال یاور؛ از رفاقت تا قلدرمابی

درباره سریال »یاور« بین منتقدان اختلاف نظر 
وجود داشت. جبار آذین، منتقد سینما و تلویزیون 
فیلمنامه سریال یاور را یکی از بهترین نوشته های 
سعید مطلبی )نویسنده این اثر( دانست. در همین 
حال مازیار معاونی، دیگر منتقدی که با ایرنا گفتگو 
خیلی  کیفی  نمره  سریال  این  کرد  بیان  داشت 

پایینی می گیرد.
سریال یاور به کارگردانی سعید سلطانی و تهیه 
کنندگی آرمان زرین کوب در شب های ماه رمضان 

بعد از اذان مغرب از شبکه سه سیما پخش شد.
محمد  قاسمی،  ارسلان  ارجمند،  داریوش 
امید  فرشادجو،  شبنم  سعیدی،  زهرا  حاتمی، 
علیمردانی، فقیهه سلطانی، مهوش افشارزاده، 
اسماعیل محرابی از جمله بازیگرانی اند که در این 

سریال حضور دارند.
یاور یکی از بهترین نوشته های سعید مطلبی 

است
جبار آذین، مدرس و منتقد سینما و تلویزیون 
در گفتگو با ایرنا فیلمنامه سریال یاور را یکی از 
بهترین نوشته های سعید مطلبی )نویسنده این 
این سریال  و گفت: موضوع اصلی  اثر( دانست 
مساله رفاقت است و در کنارش روی نقش بزرگترها 
می کند.  تاکید  خانوادگی  مناسبات  تحکیم  در 
دهند،  می  رخ  سریال  این  در  که  ماجراهایی 
پیوندی درست و اصولی با داستان مرکزی دارند و 

غیرقابل باور نیستند.
وی با اشاره به شباهت شخصیت یاور با حشمت 
همین  بر  نویسنده  عمد  داشت:  اظهار  فردوس 
نقش  کند  اشاره  خواسته  او  است.  بوده  قضیه 
بزرگترها در استحکام خانواده می تواند از طریق 
می تواند صورت  چلویی  یاور  و  فردوس  حشمت 
بگیرد. این افراد با دانش و تجربه ای که دارند در 

قوام خانواده نقش آفرین هستند.
فقط اسم حشمت فردوس عوض شده است

مازیار معاونی، در گفت وگو با خبرنگار ایرنا درباره 
سریال یاور تاکید کرد: در این سریال فقط اسم 
است.  شده  عوض  »ستایش«  فردوس  حشمت 
بازی تکراری داریوش ارجمند در این سریال به 
شدت توی ذوق می زند. اینجا هم مثل ستایش 
قلدرمابی مستبدانه بر سیستم حاکم است و بچه 

ها باید حرف گوش کن باشند.
چراغ سبز به قلدرمابی و استبداد سنتی

وی درباره شباهت های دو سریال ستایش و یاور 
گفت: سریال ستایش روی کاکل جاهلی حرف 
زدن و قلدرمابی و استبداد سنتی آمیخته با معرفت 
و لوطی گری حشمت فردوس می  چرخید و یاور 
هم همین فضا را دارد. تلویزیون وقتی این قدر 
بودجه می گذارد که آن شخصیت را تکرار کند یعنی 
دارد به مابه ازاهای واقعی آن شخصیت چراغ سبز 

نشان می دهد.

سریال های رمضانی امسال در ترازوی نقد منتقدان؛

عقبگرد تلویزیون در ژانر ماورایی و تکرار سریال »ستایش«
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 یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه تورم انتظاری تا حدودی با روشن 
شدن افق های سیاسی آرام تر می شود، گفت: با خودداری از حرکات هیجانی و 
ورود تقاضای سفته بازانه به بدنه بازارها می توان در کوتاه مدت و میان مدت مانع از 

شوک های تورمی و انتظاری در بازار شد.
در هفته سوم  بورس  معاملات  روند  به  و گویی  امیرباقری« گفت  »امیرعلی 
اردیبهشت ماه اشاره کرد و افزود: در ابتدای هفته ای که گذشت تا حدودی فشار 
فرش در بازار حاکم بود اما روند بازار در اواسط و اواخر هفته تغییر کرد و توانست 
با جذب اعتماد برخی از سهامداران خرد جان تازه ای به خود بگیرد، همچنین از 

اواسط هفته شاهد خروج جدی پول از صندوق های با درآمد ثابت بودیم.
وی به پارامترهای مهم و تاثیرگذار بر روند بازار سهام اشاره کرد و گفت: موضوع 
نرخ ارز یکی از مهمترین پارامترهایی است که با تاثیر مستقیم بر روند بازار سهام 

همراه است.
به گفته امیرباقری، نرخ ارز اکنون در کشور از دو موضوع مهم تاثیر می پذیرد که 

نخستین عامل سیاست خارجی و نکته دیگر موضوع نقدینگی است.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه بحث سیاست خارجی می تواند به لحاظ 
تکنیکالی تاثیرگذار بر نرخ ارز باشد، افزود: تقاضا و عرضه ارز ناشی از خوش بینی و 

بدبینی های سیاسی می تواند این بازار را تحت تاثیر قرار دهد.
مسایل تاثیرگذار بر تعیین نرخ ارز

وی با اشاره به تاثیر حجم نقدینگی بر نرخ ارز گفت: با توجه به اینکه نقدینگی 
می تواند تاثیرگذار بر نرخ ارز باشد؛ بنابراین سیاست هایی که منجر به انبساط 

نقدینگی می شوند، تاثیرگذار بر نرخ ارز هم خواهند بود.
امیرباقری با اشاره به اینکه ممکن است به لحاظ تکنیکالی بعد از گشایش ها 
و توافقات صورت گرفته در حوزه سیاست خارجی فشار فروشی در کلیت بازار 
ارز ایجاد شود، افزود: حجم نقدینگی با این اتفاق افزایش پیدا می کند و به روند 
افزایشی خود ادامه خواهد داد، به طور طبیعی در آینده در صورت شتاب این 

شیب افزایشی با افزایش نرخ ارز همراه خواهیم بود.
به اعتقاد این کارشناس بازار سرمایه، یکی از مسایلی که باید مورد توجه قرار گیرد 
جلوگیری از سیاست سرکوب نرخ ارز است که در این زمینه باید اجازه داده شود تا 

نرخ ارز از دل بازار و عرضه و تقاضای واقعی نشات بگیرد.
وی خاطرنشان کرد: بازار انتظار تورمی و حجم نقدینگی را در تعیین نرخ ارز 
دخیل می کند؛ بنابراین باید گاهی و هر چند سال یکبار با جهش قیمتی نرخ 
ارز مواجه باشیم. امیرباقری اظهار داشت: یکی از مهمترین نکاتی که می تواند 
کانال معقول، مطمئن و بلندمدت را برای نرخ ارز ترسیم کند و فعالان اقتصادی 
را از شوک های ارزی در امان نگه دارد موضوع کنترل تورمی و پرهیز از سیاست 

دستوری نرخ ارز است.
بازار سرمایه، نخستین بازار تاثیرپذیر از انتخابات ریاست جمهوری

این کارشناس بازار سرمایه به انتخابات ریاست جمهوری ایران و تاثیر آن بر 
معاملات بازار سهام اشاره کرد و افزود: ماه آینده در حوزه داخلی با انتخابات 
ریاست جمهوری ایران روبرو هستیم که  شخص رییس جمهوری با توجه به 
سیاست های مالی که در اختیار دولت قرار دارد می تواند تاثیرگذار بر نرخ بهره 

و تورم اسمی باشد.
 وی تاکید کرد: به طور حتم سیاست هایی که رییس جمهوری بعدی در حوزه 
قیمت گذاری دستوری، کنترل قیمت ارز، کنترل نقدینگی و حرکت به سمت بازار 
باز دنبال می کند، می توانند تاثیر قابل توجهی را بر معاملات بازار سرمایه داشته 

باشند.
امیرباقری با بیان اینکه اکنون برنامه کاندیداهای رییس جمهوری با جزییات 
بیان نشده است و فقط به استراتژی بلندمدت خود بسنده کرده اند، تاکید کرد: 
در ابتدا باید در روزهای آینده مشخص شود که چه افرادی در انتخابات شرکت 
می کنند و چه برنامه ای برای بخش کلان اقتصاد و سیاست ایران خواهند داشت، 

زیرا بازار سرمایه نخستین بازاری خواهد بود که از این موضوع تاثیر می پذیرد.

این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه به نظر می رسد در حوزه سیاست خارجی 
امیدهایی در وین زنده شده باشد و در کنار آن رییس جمهوری هم از شکسته 
شدن تحریم ها در کشور خبر داده است، گفت: این مسایل منجر به روشن شدن 
افق سیاسی می شود و با گشایش افق سیاسی بحث انتظار تورمی و شوک ارزی از 
سر اقتصاد ایران باز خواهد شد، این عوامل وابسته به عوامل بنیاد اقتصادی ایران 

است که در راس آنها حجم نقدینگی وجود دارد.
 وی اظهار داشت: تورم انتظاری که تحت تاثیر عوامل روانشناسی - اجتماعی 
است تا حدودی با روشن شدن افق های سیاسی آرام تر می شود و از حرکات 
هیجانی و ورود تقاضای سفته بازانه به بدنه بازارها خودداری می کند که این 
موضوع می تواند در کوتاه مدت و میان مدت مانع از شوک های تورمی و انتظاری 

در بازار شود.
ریسک متغیرهای فعلی بر روند بازار سهام

امیرباقری با اشاره به اینکه اکنون متغیرهای فعلی ریسک به نسبت زیاد و ابهام 
سنگینی را بر بدنه بازار وارد می کنند، گفت: این امر باعث شده است تا تقاضای 
سنگینی در بازار ظاهر نشود مگر در برخی از سهام بنیادی که قیمت های جهانی 

به صورت اهرمی به کمک آنها می آید.
این کارشناس بازار سرمایه افزود: در میان مدت و بلندمدت اتفاقات رخ داده یک 
سال اخیر بر بدنه بازار و از طرفی چشم اندازهای سیاسی و اقتصادی آتی تاثیر خود 

را به صورت مستقیم بر بدنه بازار سرمایه می گذارند.
وی با بیان اینکه راه صنایع و سهام از یکدیگر جدا می شوند و در بازار حرکت 
جمعی سهام که منتج به حرکت سنگین شاخص شود را شاهد نخواهیم بود، 
گفت: به احتمال زیاد مسیر یک صنعت با صنعت دیگر جدا می شود که این 

موضوع نویدبخش پیش روی بازار به سمت تحلیل محوری شدن خواهد بود.
 امیرباقری ادامه داد: سرمایه گذاران باید در بازاری که عمده حرکت آن بر اساس 
تحلیل است از دید تحلیل و با توجه به پارامترهای حاضر و آتی در حوزه سیاسی و 

اقتصادی اقدام به سرمایه گذاری کنند.
بازار سرمایه همچنان در راس توجه ارکان حاکمیت

این کارشناس بازار سرمایه به مصوبات سران قوا و  تاثیر مثبت آن بر روند بازار  
اشاره کرد و گفت: مصوبات سران قوا نشان می دهد که همچنان بازار سرمایه در 
راس توجه ارکان حاکمیت قرار دارد، دلسردی سهامداران از سرمایه گذاری در 

بورس و انتظار آنها برای کسب سودهای سنگین در بازار باید اصلاح شود.
از  را  بازار  این  از  سود  کسب  برای  خود  دید  باید  سهامداران  داد:  ادامه  وی 
کوتاه مدت به میان مدت و بلندمدت تغییر دهند و روش تحلیل خود را از تورم 
محور به سود محور سوق دهند زیرا در این صورت می توان از فرصت های آتی بازار 

استفاده کرد.
قوا  سران  مصوبات  زمینه  در  توجه  قابل  نکته  اینکه  بیان  با  امیرباقری   
تصمیم گیری های ضروری برای بازگشت عقلانیت به بازار و پرهیز از هیجان در بازار 
است، افزود: امکان دارد این اقدامات به دور از تزریق مستقیم نقدینگی به بازار 
باشد و از جنس اقدامات تشویقی و حمایتی باشد که به طور طبیعی این اقدام 

بسیار مطلوب تر از تزریق مستقیم نقدینگی به بدنه بازار است.
تضاد تزریق نقدینگی از طرف دولت به بازار با روح بازار آزاد

این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه تزریق مستقیم نقدینگی از طرف دولت 
به بازار در تضاد با روح بازار آزاد است، گفت: این اقدام ممکن است در کوتاه مدت 
با تاثیر مثبت بر روند بازار همراه باشد اما در میان مدت و بلندمدت تا زمانی که 

روندها در بازار شکل نگیرد ورود این نقدینگی در بدنه بازار بی تاثیر خواهند بود.
به گفته وی، اقدامات تشویقی و حمایتی سهامداران برای سرمایه گذاری در 
بورس در میان مدت به بهبود روند، بازگشت عقلانیت به بازار و جلوگیری از هیجان 

در بازار کمک خواهد کرد.
امیرباقری ادامه داد: بهتر است سهامداران نسبت به این مصوبات خوش بین 

باشند و تا حدودی انتظارات خود را با واقعیات اقتصادی مطابقت دهند.

یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

رئیس کل اسبق بانک مرکزی :کاهش شوک های تورمی در بورس با کنترل تقاضای سفته بازانه

سیستم نظارتی بانک ها باید اصلاح شود
رئیس کل اسبق بانک مرکزی گفت: 
به  بانکی  نظام  در  مقررات  و  قوانین 
درستی اجرا نشده و به همین دلیل باید 

بخش نظارتی بانک ها اصلاح شود.
محمود بهمنی در گفتگویی  در خصوص 
قانون  افزود:  بانکی کشور،  نظام  اصلاح 
عملیات بانکی بدون ربا در سال 62 تدوین 
شد و قرار بود هر پنج سال اصلاحات لازم 
متاسفانه  اما  شود،  انجام  بخش  این  در 
نزدیک به 3۹ سال است که روی این قانون هیچ اصلاحی صورت نگرفته است. وی ادامه 
داد: استقلال بانک مرکزی یکی از مواردی است که باید مورد توجه قرار گرفته و اصلاح 
شود، زیرا بانک مرکزی باید مستقل عمل کرده و تحت تاثیر عوامل متعدد و همچنین تابع 
دولت نباشد. رئیس کل اسبق بانک مرکزی گفت: بخش نظارت بانک ها نیز باید تغییر پیدا 
کرده و متناسب با شرایط روز باشد. بهمنی با اشاره به اینکه دولت باید بحث کارشناسی در 
این خصوص انجام می داد و لایحه ای به مجلس در خصوص اصلاحات نظام بانکی ارائه 
می کرد افزود: متاسفانه دولت در این زمینه اقدامی انجام نداد و مجلس برای اصلاح نظام 
بانکی شروع به کار کارشناسی کرد. وی در خصوص رفع مشکلات تسهیلات دهی بانک ها 
گفت: در بخش تسهیلات دهی با مشکل خاصی روبرو نیستیم، اما نظارت نداشتن بانک ها 
سبب شده که تسهیلات ارائه شده به بخش تولید و صنعت به جای ورود به این بخش ها به 
بخش هایی، چون واسطه گری و دلالی وارد شود.رئیس کل اسبق بانک مرکزی افزود: باید 
بخش اعظم تسهیلات را به صورت کنترل شده و با نظارت دقیق به بخش تولید ارائه کنیم و 

متاسفانه مهم ترین مشکل موجود در بانک ها همین بحث نظارتی است.
نباید بانک ها مجاز به شرکت داری باشند 

بهمنی در پاسخ به این سوال که چرا بانک ها خودشان وارد مسائل شرکت داری 
بانک ها  به  پرداخت بدهی خود  برای  از موارد دولت  می شوند گفت: در بسیاری 
شرکت های تحت نظارت خود را به بانک ها می دهد و همین امر سبب ورود بانک ها 
به شرکت داری می شود. وی افزود: در برخی موارد نیز کارخانه و شرکت هایی که 
تسهیلات دریافت کرده اند قادر به پرداخت بدهی خود نمی باشند که در این شرایط 
هم بانک ها مجبورند برای دریافت بدهی خود کارخانه و یک شرکت مورد نظر را اداره 
کنند. رئیس کل اسبق بانک مرکزی گفت: نباید بانک ها مجاز به شرکت داری باشند، 
اما دولت هم نباید طلب خود را در قالب سهام دولتی به بانک ها واگذار کند. بهمنی 
خاطر نشان کرد: به خاطر عدم نظارت بانک ها در ارائه تسهیلات به بخش تولید این 

بخش آن طوری که باید مورد حمایت قرار نگرفته است.

رئیس اداره کل بررسی های اقتصادی و توسعه محصول بانک مسکن:

قیمت اوراق مسکن افزایش محسوسی 
نداشته است

رئیس اداره کل بررسی های اقتصادی و توسعه محصول بانک مسکن گفت: قیمت 
تغییر چندانی نداشته است. مهناز  تاکنون  ابتدای سال  از  اوراق تسهیلات مسکن 
کشتکار رجبی درباره خرید و فروش اوراق مسکن از ابتدای سال ۱4۰۰ افزود: مانند 
سال های گذشته خرید و فروش ملک در فروردین کمتر شده است که همین امر باعث 
شده خرید اوراق نسبت به سایر ماه ها کاهش یابد. وی ادامه داد: شرایط اقتصادی و 
سیاسی کشورمان باعث شده تا افرادی که قصد خرید و یا فروش ملک را دارند فعلا 
دست نگه دارند و این موضوع یکی از عوامل کاهش خرید اوراق نسبت به سایر ماهها 
است. رجبی افزود: در سال ۹۸ در شهر تهران 2۰ درصد معاملات از محل اوراق مسکن 
صورت گرفته است که در سال ۹۹ حدود 2۱ درصد خرید ملک از محل اوراق بود. وی 
گفت: با توجه به رصد بازار سرمایه، قیمت اوراق مسکن نسبت به هفته گذشته تغییر 
محسوسی نداشته است, بطوریکه در پایان معاملات امروز بازار سرمایه، هر برگ اوراق 
امتیاز تسهیلات مسکن خرداد)۹۸(، ۵4هزار و ۹23 هزارتومان، هر برگ اوراق امتیاز 
تسهیلات مسکن تیر )۹۸(، ۵۵ هزار و ۵۱۹ تومان و هر برگ امتیاز تسهیلات مسکن 

مرداد)۹۸(،۵6 هزارو 6۱۱ تومان دادو ستد شد.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

۱-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۰۷۵3 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰۱۰۵۸ مربوط به معصومه نوروزی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵4مترمربع پلاک شماره فرعی از 23۹2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از حسن کوره پزان و غلامحسین پورفخار)م الف۹۹۰2(
2-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۱3۱۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰22۸4 مربوط به مهدی اعظمی فرزند محمدحسین درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰مترمربع پلاک شماره ۷2فرعی از ۱۸۷4اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۷4۵4)م الف۹۹۰3(
3-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰2۵۰3 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۱۱۱443۰۰۰2۰۰۰۸۹۱ مربوط به زبیده تیموری فرزند بهرامقلی درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱4۸/۵۰ مترمربع پلاک شماره 2۷6فرعی از ۱۸۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از غلامحسین برقراری شماره 4۰۸64 مورخ 36/6/۱2 دفترخانه 6 قم)م الف۹۹6۵(
 -4رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۱334 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۸۱۱443۰۰۰2۰۰۱۹۸4 مربوط به زیاد بابائی فرزند خمسعلی درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 3۹مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۵۹۵/۱۸4اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از فتحعلی عسگری صفحه 4۷2 دفتر ۱6۰)م الف۹۹66(
۵-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۱۱۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰۱۱۷۰ مربوط به فتحعلی محمدی فرزند حسینعلی درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۸مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۱۸۵ و 2۱۸6اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 2۱۸6 اصلی 

تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی بیگدلی آذری)م الف۹۹6۷(
6-رأی شماره ۱3۹۹6۰33۰۰۰2۰226۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۵۱۱443۰۰۰2۰۰۱۱۰۱ مربوط به علی رضایی گل اباد فرزند حسین درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 4۹/۹3مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۱۱/۱/۵۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 42۵ دفتر 3۹۸)م الف۹۹6۸(
۷-رأی شماره ۱3۹۹6۰33۰۰۰2۰22۱۸3 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰۱۵۱۵ مربوط به محمدرضا ابوطالبی زواره فرزند علی درقسمتی از 
4/62 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۹/۵3مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 26۰۷اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 4۷3 دفتر 342)م الف۹۹۷۰(
۸-رأی شماره ۱3۹۹6۰33۰۰۰2۰22۱۸4 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰۱۵۱۷ مربوط به ایران ابوطالبی زواره فرزند علی اکبر درقسمتی از 
۱/3۸ دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۹/۵3مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 26۰۷اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 4۷3 دفتر 342)م الف۹۹۷۱(
۹-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۱3۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰۰636 مربوط به احمد اقبالی فرزند اردو درقسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱23/۷۵مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹4۷/۱3۷/۱۸26 و ۱۹4۷/۱3۷/3۵۸اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 3۵3۰۱ مورخ ۹۹/3/3۱ دفترخانه ۷۰ قم پلاک ۱۹4۷/۱3۷/۱۸26 اصلی بمیزان ۷۰/6۵ مترمربع و مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از ابراهیم بیگدلی پلاک ۱۹4۷/۱3۷/3۵۸ اصلی بمیزان ۵3/۱۰ مترمربع صفحه ۱3۹ دفتر ۱۵۹)م الف۹۹۷2(

۱۰-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۰۰۰۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰۰3۸4 مربوط به کرمعلی شمس فرزند غلامعلی درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱23/6۵مترمربع پلاک شماره ۱24 فرعی از ۱۹4۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۱۵ دفتر 3۹4)م الف۹۹۷3(
۱۱-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۰۰46 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰۱۷6۰ مربوط به تیمور نقی پور آتدره سی فرزند اسداله درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۹/۹3مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۱۷4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فریدون روشنی)م الف۹۹۷4(
۱2-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۱۹۸۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰2۱۰۱ مربوط به ابوالفضل حیدری مرام فرزند محمد درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱2۰/۹2مترمربع پلاک شماره فرعی از 22۹4/۱/4اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مرتضی احسانی ثبت دفاتر الکترونیکی)م الف۱۰۰۱6(
۱3-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۱۸4۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰۱۹43 مربوط به حسین بختیاری فرزند تقی درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱23/6۵مترمربع پلاک شماره فرعی از 23۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 

طی سند قطعی صفحه 46۷ دفتر ۵24 )م الف۱۰۰۱۷(
۱4-رأی شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰2۰۰۰۰۷۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰2۰۰2۰۱۱ مربوط به علی مهدوی نیک فرزند غلام درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 43/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از 23۰6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از حسین زرین اقبال صفحه ۱۹6 دفتر ۸۸)م الف۱۰۰۱۸(
۱۵-رأی شماره ۱3۹۹6۰33۰۰۰2۰22۱۰3 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰۱۰۰۱۱۷6 مربوط به فاطمه سبزعلی فرد فرزند حسن درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰/3۰مترمربع پلاک شماره فرعی از 3۰۸۰/6/4۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مسلم عرب وند صفحه 46۵ دفتر 63۹)م الف۱۰۰2۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 

آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/0۲/۲6 
تاریخ انتشارنوبت دوم:1400/0۳/11
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰۱۰۰۱۱6۹  پرونده  به  مربوط  شماره ۱3۹۹6۰33۰۰۰۱۰۱۵3۰۰  رای   -۱
مربوط به حسن افشاری فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 34۵/32 مترمربع پلاک 
شماره باقیمانده ۱۰۸4۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۵64 صفحه 44۱ به موجب سند قطعی به شماره ۵۷۹۰۵ مورخ ۱3۸۵/۱2/26 دفترخانه 

2۱ قم)م الف ۹۹6۹(
کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰۱۰۰۱66۸  پرونده  به  مربوط  شماره ۱3۹۹6۰33۰۰۰۱۰۱۵۱۹2  رای   -2
مربوط به رضا کریمی فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 64/2۰مترمربع پلاک شماره 
۱۰42۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

غلامعلی عباسی احدی از ورثه مصطفی عباسی)م الف ۱۰۰۱۵(
 ۱3۹۸۱۱443۰۰۰۱۰۰۱323 کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3۹۹6۰33۰۰۰۱۰۱3۹۵3 شماره  3-رای 
مربوط به علی شهبازی فرزند محمدحسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹2/۰6 مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۰۰3اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 
در دفتر 662 صفحه 4۰3 به موجب سند قطعی ۵3۰6۹ مورخ ۱3۹۹/۰۷/۱۵ دفترخانه 3۵قم)م الف 

)۱۰۰۱۹
کلاسه ۱3۹۹۱۱443۰۰۰۱۰۰۱۹۱4  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰۰۹۷  رای   -4

مربوط به محمدعلی احمدی فرزند محمدمهدی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۵6/4۱مترمربع 
پلاک شماره ۱۰2۷۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 24363 

مورخ ۹۹/۰2/3۰ دفترخانه ۷4 قم )م الف ۱۰۰2۰(
 ۱3۹۸۱۱443۰۰۰۱۰۰۱۷43 کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3۹۹6۰33۰۰۰۱۰۱3۸3۷ شماره  رای   -۵
مربوط به اصغر شاه میری برزکی فرزند علی اکبر در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ ۱3۸مترمربع پلاک شماره ۱۰4۵3/۱اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم سند قطعی به شماره 226۰6 مورخ ۹۸/۰4/2۸ دفترخانه ۷4 قم)م الف ۱۰۰22(
 ۱3۹۸۱۱443۰۰۰۱۰۰۱۷4۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3۹۹6۰33۰۰۰۱۰۱3۸3۸ شماره  6-رای 
مربوط به سیده زهرا شاه چراغ فرزند سیدرضا در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۱3۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰4۵3/۱اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

سند قطعی به شماره 226۰6 مورخ ۹۸/۰4/2۸ دفترخانه ۷4 قم)م الف ۱۰۰23(
 ۱3۹۹۱۱443۰۰۰۱۰۰۱۵3۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰2۸۷ شماره  ۷-رای 
مربوط به عباس ایزدی فرد فرزند ابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱42/43مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۹۱3 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱4۹ 

مورخ ۸۸/۱2/۰۸ دفترخانه 62 قم)م الف ۱۰۰24(
 ۱3۹۹۱۱443۰۰۰۱۰۰۰۸66 کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3۹۹6۰33۰۰۰۱۰۱۵۱3۱ شماره  ۸-رای 
مربوط به عباس آزادان فرد فرزند مهدی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 6۰/۵۸مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۱3۵/۱۰اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از محسن و علی محمد و حسین همگی مدرسی قمی صادره در دفتر 3۹6 صفحات ۱۱4 و ۱۱۷ و 
۱2۰)م الف ۱۰۰2۵(

 ۱3۹۸۱۱443۰۰۰۱۰۰۱۹۵3 کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3۹۹6۰33۰۰۰۱۰۰۰3۱۷ شماره  ۹-رای 
مربوط به اکرم اسمعیلی نجار فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۰مترمربع پلاک شماره 
6۵۷ الی ۱۱۵۱2/6۵۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 
مع الواسطه از مجید خدیری در دفتر 2۸۹ صفحه ۱33 به موجب سند قطعی 3۸۵۹۰ مورخ ۱36۵/۰۹/۰6 

دفترخانه 2 قم)م الف ۱۰۰26(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 

است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول:1400/0۲/۲6
نوبت دوم: 1400/0۳/11
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 



یکشنبه -بیست وششم اردیبهشت ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65269
ورزشی

 سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: هر تیم دیگری مشکلات ما را داشت 
تا الان منحل می شد و امیدوارم هرچه سریعتر مشکلات ما برطرف شود.

یحیی گل محمدی در گفت وگویی رادیویی در مورد انتقادش به برخی 
رسانه ها پس از شهرآو.رد نود و پنجم پایتخت اظهار داشت: ابتدا این برد را 
به همه هواداران تبریک می گویم. برخی برنامه هایی که از صدا و سیما در 
این مدت پخش شد، برنامه خوبی نبود و انتخاب کارشناس چندان خوب 
صورت نگرفت. آنها کارشناس آوردند که در فضای مجازی به پرسپولیس و 
پرسپولیسی ها فحاشی می کند و بدترین الفاظ ممکن را به کار می کرد. این 
فرد برای اینکه فراموش نشوند، مدام در فضای مجازی با افراد مختلف درگیر 

می شوند.
وی افزود: صحبت من این است که چنین شخصیتی برای چه باید به 
تلویزیون بیاید و کارشناسی کند؟ چرا آن مجری استقلالی هجمه زیادی روی 

داور وارد کرد که داور پرسپولیسی است.
سرمربی  تیم فوتبال پرسپولیس در مورد اینکه آیا او فکر می کند همه این 
اتفاقات برنامه ریزی شده است، تصریح کرد: من نمی توانم بگویم برنامه 
ریزی شده بود. هر فردی ممکن است که گرایشات رنگی داشته باشد اما 
در اجرا مجریان باید عدالت را رعایت کنند. وقتی می خواهید کارشناس به 
برنامه هایتان بیاورید باید در جامعه فوتبال آن فرد وجهه داشته باشد نه اینکه 

بخواهد خودش را مانند یک »شاخ اینیستاگرامی« معرفی کند و بعد در برنامه 
کارشناسی کند.

گل محمدی در مورد اینکه خیلی تیم ها از پرسپولیس دل خوشی ندارند، 
اضافه کرد: هجمه زیادی روی تیم ما است و ما هم این مسائل را می بینیم اما 
هر تیم دیگری مشکلات ما را داشت، آنها منحل می شدند. در شروع فصل 
مشکلات مدیریتی وحشتناکی داشتیم و زمین تمرین نداشتیم که تمرین 
کنیم. حتی ما مشکلات مالی مان را رسانه ای نکردیم. بین ۱6 تیم لیگ برتر 

بیشترین مشکل مالی را تیم ما دارد.
وی تصریح کرد: شما فکر می کنید از ابتدای فصل تا کنون چقدر ما بابت 
بردهایمان در لیگ پاداش گرفتیم. هیچ پاداشی نگرفتیم حتی یک ریال. 
البته قول دادند که پرداخت کنند. در این دو سال اول مشکلات حل شد اما 
دوباره این مشکلات پدید آمد. هر تیمی مشکلات ما را داشت نمی توانست 
بازیکنان ما که به خاطر  اما درود به شرف و غیرت  در لیگ موفق باشد 
هواداران از جانشان مایه می گذارند. آنها به عشق هواداران و برای اعتبار و 

شخصیتشان تلاش می کنند که این جای تقدیر دارد.
گل محمدی تاکید کرد: متاسفانه در فوتبال ما تیمی که فنی بازی می کند 
و با تمام وجود می جنگد، جلویش سنگ اندازی می شود و دوست ندارند 

چنین تیم هایی موفق شوند.
از  خیلی  گفت:  شهرآورد  جنجال های  مورد  در  پرسپولیس  سرمربی 
برنامه هایی که در مورد آن صحبت شد، بیایند در مورد بحث فنی صحبت 
کنند. برای مثال تلویزیون انگار دوست دارد که به حاشیه بپردازد. بیایید به 
متن بپردازید. ۹۰ دقیقه پر تنش در الکلاسیکو ایران و دیدار برابر سپاهان 
و ۹۰ دقیقه برابر استقلال انتظار دارید که هیچکس هیجانش را بروز ندهد؟ 
من درگیری ها را تایید نمی کنم اما  هیجانات و حساسیت های بازی واقعا 

زیاد است و امکان دارد  این تنش ها به وجود بیاید.
وی در رابطه با اینکه در لیگ قهرمانان آسیا این اتفاقات رخ نمی دهد گفت: 
قبول دارم. این به مدیریت تیم و ورزشگاه و اجرای قانون باز می گردد. در 
بازی  روز گذشته انقدر آدم های اضافه در ورزشگاه بود که فکر کردیم مسابقه 

با هوادار برگزار می شود. در بین دو نیمه اما این مشکل برطرف شد.
گل محمدی گفت: بخشی از این تنش ها به خاطر نبود هواداران است. 
البته در سر و صدای هواداران خیلی از چیزها در بازی گم می شود اما اینجا 
با توجه به اینکه ورزشگاه خالی است، هر کس حرفی می زند خیلی به چشم 
می آید. این مشکلات وجود دارد اما انقدر مهم نیست که یک برنامه کاملا به 

این موضوع اختصاص داده شود.
سرمربی تیم پرسپولیس تاکید کرد: وقتی قانون در ورزشگاه اجرا شود هیچ 
کدام از این مسائل رخ نخواهد داد. دیروز 3۰۰ الی چهارصد نفر در ورزشگاه 
بودند. از طرفی با مشکلات کرونا می جنگیم و از طرفی با حریف. این فشار 

روی بازیکنان و مربیان زیاد است. باید این مسائل به خوبی مدیریت شود.

یحیی گل محمدی:

مدیر تیم هندبال پاس ناجای قم : هر تیمی مشکلات پرسپولیس را داشت، منحل می شد

تیم هندبال پاسای ناجای قم در لیگ برتر 
حضور می یابد

مدیر تیم هندبال پاس ناجای قم، با بیان اینکه این تیم امسال نیز در لیگ برتر 
حضور می یابد گفت: موفقیت این تیم، مستلزم حمایت های مالی مسئولان استان 

است.
محسن ولیان با اشاره به مشکلات مالی متعدد این تیم در فصل گذشته لیگ برتر 
افزود: درفصل قبل با وجود همه مشکلات مالی، این تیم با تکیه بر غیرت و تلاش 

جوانان خود توانست نتایج قابل قبولی بگیرد.
وی ادامه داد: با توجه به ظرفیت های فنی و کیفی این تیم، اگر از این تیم حمایت 

شود به طور قطع این جوانان حرف های زیادی را برای گفتن خواهند داشت.
مدیر تیم هندبال پاس ناجای قم، اظهار داشت: با درخشش هندبالیستهای جوان 
این تیم در فصل گذشته لیگ برتر، سه نفر از اعضای این تیم از جمله نیما باقری 
و مجتبی طالبی به عضویت تیم ملی نوجوانان و رضا کاظمی به عضویت تیم ملی 

امید دعوت شدند.
وی با اشاره به شرایط اعلام شده فدراسیون هندبال برای شرکت تیم ها در فصل 
جدید لیگ برتر، گفت: در صورت مساعد بودن شرایط و گرفتن مجوز از ستاد کرونا 
مسابقات به صورت رفت و برگشت و در غیر این صورت بصورت متمرکز برگزار خواهد 

شد.
ولیان ادامه داد: بر اساس این اطلاعیه، مسابقات با شرکت ۱2 تیم برگزار می شود 
و هر تیم می تواند از 26 بازیکن استفاده نماید که این بازکنان شامل ۱4 بازیکن 

بزرگسال یا آزاد، 6 بازیکن امید و6 بازیکن جوان و نوجوان است.
مدیر تیم هندبال پاس ناجای قم، اظهار داشت: چنانچه بازیکنان تیمی مبتلا به 
بیماری کرونا باشند و تعداد بازیکنان سالم آن تیم از ۹ نفر کمتر باشد برای آن مسابقه 
باخت ۱۰ بر صفر منظور می گردد و در صورت تکرار تیم از جدول مسابقات حذف 

خواهد شد.
تیم های نیروی زمینی شهید شاملی کازرون، صنعت مس کرمان، فولاد مبارکه 
سپاهان، ذوب آهن اصفهان، فرازبام خائیز دهدشت، پرسپولیس بهبهان، پاس ناجا 
قم، کیمیا کاشت کردستان، نفت و گاز گچساران، رعد پدافند ملارد، فولاد مبارکه 
سپاهان نوین و زغال سنگ طبس در فصل ۱4۰۰-۱4۰۱ هندبال حضور خواهند 

داشت.
این مسابقات از نیمه دوم شهریورماه سال جاری آغاز و تا پایان خردادماه سال 

۱4۰۱ ادامه دارد.
 

 باشگاه استقلال از گلزن پرسپولیس 
شکایت کرد

باشگاه استقلال از مهاجم پرسپولیس که تک گل دربی ۹۵ را وارد دروازه آبی پوشان 
کرد به کمیته انضباطی شکایت کرد.

نود و پنجمین دیدار تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس در چارچوب هفته 
بیست و سوم بیستمین دوره رقابت های لیگ برتر شامگاه جمعه در ورزشگاه آزادی 
تهران برگزار شد و طی آن سرخپوشان تهرانی یک بر صفر حریف خود را شکست 

دادند.
عیسی آل کثیر در دقیقه ۵6 تنها گل پرسپولیس را وارد دروازه استقلال کرد و پس از 
آن شادی زیادی از خود به نمایش گذاشت که در بخشی از آن با پرتاب دست راستش 

به سمت جلو به شادی پرداخت.
به دنبال این اتفاق باشگاه استقلال با اشاره به این نوع شادی اعلام کرده است که 
از این مهاجم به کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال شکایت خواهد کرد. سایت این 

باشگاه در این مورد نوشت:
»عیسی آل کثیر مهاجم تیم پرسپولیس روزجمعه  بر اساس فیلم موجود از بازی، 
بعد از گل تیمش حرکت غیراخلاقی و زشتی را انجام داد که به همین دلیل باشگاه 
استقلال صبح دیروز از این بازیکن به کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال شکایت کرد. 

باشگاه استقلال تا پایان پیگیر این پرونده خواهد بود.«

چندباشگاه پرتغالی به دنبال وینگر سپاهان؛

محبی راه طارمی را می رود؟
مربی پرتغالی تیم فوتبال سپاهان می گوید علاوه بر باشگاه براگا، چند تیم دیگر از 

کشور پرتغال خواهان جذب محمد محبی هافبک تیم سپاهان شده اند.
هفته گذشته بود که خبر پیشنهاد باشگاه براگا پرتغال به محمد محبی وینگر تیم 

سپاهان در رسانه های داخلی ایران منتشر شد.
در پی انتشار این خبر، روزنامه »ابولا« پرتغال که عملکرد مهدی طارمی مهاجم 
ایرانی تیم پورتو را به دقت رصد می کند، بررسی بیشتر خبر محبی را هم در دستور 

کار قرار داد.
این روزنامه برای پیگیری این خبر با »میگوئل تکسیرا« مربی پرتغالی تیم سپاهان 

تماس گرفت و اطلاعات بیشتری را درباره وینگر بوشهری فوتبال ایران گرفت.
ابولا در گزارش خود آورده است: »باشگاه براگا برای جذب محمد محبی وینگر 
23 ساله ایران موقعیت خوبی دارد. موفقیت طارمی در پورتو نگاه های زیادی را به 
لیگ ایران متوجه کرده است؛ جایی که بازیکن سپاهان با مربیگری میگوئل تکسیرا 
پرتغالی خود را به عنوان یکی از چهره های بزرگ این رقابت ها معرفی کرده و توانسته 
است در آخرین بازی برابر پرسپولیس گلزنی کند. محبی در دوران سرمربیگری مارک 
ویلموتس به تیم ملی ایران دعوت شد و در حال حاضر در 24 بازی با سپاهان، سه 

گل به ثمر رسانده است.«
در ادامه این گزارش، اظهارات میگوئل تکسیرا درباره محبی آمده است. تکسیرا با 
تمجید از این وینگر ایرانی گفت: محبی توسط چند باشگاه پرتغالی و نه فقط براگا 
دنبال می شود. این بازیکن کیفیت بسیار بالا و پتانسیل زیادی برای پیشرفت دارد. 
او به راحتی در دو بال بازی می کند، بسیار سریع است، در دوئل های یک به یک 

قدرتمند عمل می کند، قدرت بدنی بالایی دارد و در بازی هوایی هم توانمند است.
تکسیرا تاکید کرد: محبی همه ویژگی های بازی در لیگ پرتغال را دارد. او کیفیت 

بازی در یک باشگاه خوب پرتغالی را دارا است.
روزنامه ابولا سپس با بیان اینکه محبی قبلًا در رادار باشگاه گرانادا اسپانیا، آ. اک 
یونان بوده است، اعلام کرد در حال حاضر او مدنظر تیم های پرتغالی و ترکیه ای است.

ابولا از محبی به عنوان بازیکن نام برده است که مشتاقانه قصد دارد راه طارمی 
همشهری خود از بوشهر را طی کند و بازی خود را هم از همان باشگاه شاهین آغاز 

کرده است.

دیسک کمر دردسرساز شد؛

 احسان حدادی به ایران برمی گردد
رئیس فدراسیون دوومیدانی گفت: احسان حدادی برای درمان دیسک کمر خود 

سه هفته دیگر به ایران برمی گردد.
احسان حدادی قهرمان پرتاب دیسک آسیا که سهمیه المپیک توکیو را نیز به دست 

آورده است به دلیل پیگیری درمان دیسک کمر خود به ایران برمی گردد.
هاشم صیامی، رئیس فدراسیون دوومیدانی در این مورد به ایسنا گفت: آقای مک 
ویلکینز دو برنامه برای حدادی داده است؛ اول اینکه در آمریکا بماند و درمان خود را 
انجام بدهد و برنامه دوم اینکه به ایران بیاید. ما هم به او گفتیم به ایران برگردد چون 
اینجا دکتر اردیبهشت و فدراسیون پزشکی ورزشی پیگیر درمانش هستند. او افزود: 
حدادی بلیت برگشت گرفته و احتمالا سه هفته دیگر به ایران می آید.   حدادی از 
2۱ بهمن در اردوی آمریکا به سر می برد و پس مطرح شدن شائبه عدم آمادگی اش تا 
المپیک، در گفت وگویی با فدراسیون دوومیدانی گفت: "از آنجایی که بعد از جراحی 
پاشنه ام 6 هفته پایم در کفش های مخصوص بود و نمی توانستم خوب راه بروم، 
همین باعث شد بالانس کمرم به هم بخورد و از ناحیه دیسک دچار مشکل شوم. البته 
از ۵- 6 سال گذشته از ناحیه دیسک دچار آسیب دیدگی و مشکل بودم و می دانید 
که بعضی اوقات این دیسک به پا می زند و خیلی درد شدیدی دارد اما خوشبختانه 
با فیزیوتراپی و با کمک دوستانمان در فدراسیون پزشکی ورزشی، یکسری تمرینات 

درمانی را انجام دادم." اکنون مشخص شده که این ورزشکار نیاز به درمان دارد.

 پیشکسوت استقلال گفت: فرهاد مجیدی می خواهد در همه امور دخالت کند، او در امور پزشکی، رسانه ای و سرپرست و 
کمک سرپرست دخالت می کند و تمرکزش را روی مساول فنی از دست می دهد. به نظر می رسد وی دنبال مسایل حاشیه ای 

است.
»فرشاد فلاحت زاده«  با اشاره به شکست استقلال مقابل پرسپولیس در شهرآوربزرگ پایتخت اظهار داشت:  استقلال به 

خودش باخت و نتوانست در شهرآورد بزرگ پایتخت انتظارات را برآورده سازد.
وی افزود: شیخ دیاباته بازیکن تعویضی نیست و هر وقت در نیمه دوم به میدان رفته کمترین بازدهی را داشته است، او باید از 
ابتدا بازی کند تا عملکرد خوبی داشته باشد. پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: مجیدی مدام می گوید استقلال با تفکرات 
من بسته نشده اگر این اتفاق رخ نداده است چرا هدایت استقلال را بر عهده گرفته است و حالا که سرمربی استقلال شده  باید 
پاسخگوی نتایج این تیم باشد. فلاحت زاده تصریح کرد: مدیریت استقلال باید در این تیم نقش داشته باشد و از فرهاد مجیدی 
سوال کند چرا می خواهد همه کارها را انجام دهد. باید از وی بپرسند چرا فراز کمالوند رفت و به جای او مربی دیگری به کادر فنی 
اضافه نشد. وی تاکید کرد: فرهاد مجیدی می خواهد در همه امور دخالت کند، او در امور پزشکی، رسانه ای، سرپرست و کمک 

سرپرست دخالت می کند و تمرکزش را روی مساول فنی از دست می دهد. به نظر می رسد وی دنبال مسایل حاشیه ای است.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: برخی از بازیکنان استقلال در حد و اندازه های این تیم نیستند و پیراهن آبی  برای 
آنها گشاد است. آنها نمی دانند پیراهن چه تیمی را پوشیده اند و اگر نمی توانند با تمام وجود برای این تیم بازی کنند باید در 

سریع ترین زمان بروند.

 پیشکسوت استقلال گفت: بازیکنان استقلال در بازی با پرسپولیس عصبی بودند و عدم تمرکز آنها باعث شد تا نتوانند 
نمایش خوبی را در ترکیب تیم ایفا کنند. استرس آنها باعث شد تا وظایفشان را انجام ندهند.

»محمد نوری« با اشاره به شکست استقلال در در دربی ۹۵ اظهار داشت: استقلال خوب نبود و تاوان این خوب نبودن 
را با شکست مقابل پرسپولیس پس داد.

وی افزود: گلی که استقلال دریافت کرد مقصر اصلی مدافعان بودند، یک مدافع نباید در هنگام ریباند به مهاجم فضای 
کافی را برای ضربه، بدهد.

پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: استقلال نه در دفاع خوب بود نه در خط هافبک بازیسازی عملکرد موفقی داشت 
و نه همچون بازی های گذشته نتوانست در حمله حضوری موفق داشته باشد.

تصریح کرد: ایراد من از کادر فنی این است که چرا شیخ دیاباته این قدر عقب بازی می کند، او باید در محوطه 6 قدم 
حریف حضور داشته باشد. ضمن این که وی باید از ابتدا در ترکیب استقلال به میدان می رفت.

تاکید کرد: فرهاد مجیدی تیم را ارنج می کند، تاکتیک تیم را می چیند و نقش اول را ایفا می کند و به طور حتم باید 
برای بازی های آینده نگرش  تازه تری داشته باشد. او باید یک کمک خوب را به جمع کادر فنی اضافه کند که در مواقع 

حساس به وی مشاوره دهد.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: بازیکنان استقلال در بازی با پرسپولیس عصبی بودند و عدم تمرکز آنها باعث شد 

تا نتوانند نمایش خوبی را در ترکیب تیم ایفا کنند. استرس آنها باعث شد تا وظایفشان را انجام ندهند.

فرشاد فلاحت زاده: 

سرمربی استقلال نباید در تمام مسایل دخالت کند
محمدنوری:

 بازیکنان استقلال عصبی بودند

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پژو GLXI 4۰۵ به شماره انتظامی ۱2۷ ص 62 ایران ۱6 مربوط به پرونده 

کلاسه ۱3۹۹۰4۰3۰۰۱۱۰۰3666
بموجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۹۰3۹26، له: خانم الهه سعادتمند سراجه و علیه: آقای رضا عسگری ورجانی خودروی 
سواری پژو GLXI به شماره انتظامی ۱2۷ ص 62 ایران ۱6 با مشخصات ذیل متعلق به نامبرده واقع در پارکینگ بهران 
به نشانی جاده قدیم قم کاشان، جنب پلیس راه ناجا از طریق مزایده در محل اداره اجرای اسناد رسمی قم به فروش 

می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

سواری پژو GLXI 4۰۵ رنگ نقره ای مدل ۱3۸۹ شماره شاسی: ۰۷۱4۹3CAXBE۱۱NAAM شماره موتور: 
۱24۸۹3۱۸244

توضیحات مورد مزایده توسط کارشناس رسمی دادگستری:
روی سقف و بالای ستون عقب چپ دارای آثار روغن زدگی بود. پهلوی ستون عقب چپ دارای آثار روغن زدگی بود. 
کیلومتر کارکرد برابر نمایه صفحه کیلومتر 23۷26۸ مشخص بود. موتور دارای سوابق تعویض برابر مقررات بود. دارای 
ضبط صوت بود. کارشناسان رسمی دادگستری آقایان سید صادق رسولی، مجید کولاری و علیرضا هاشمی خودروی 

مذکور را به مبلغ ۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )هشتصد میلیون ریال( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱2 ظهر روز سه شنبه ۱4۰۰/۰2/2۸ در اداره اجرای اسناد رسمی 
قم، واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره 
اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود، مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )هشتصد میلیون 
ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از 
واریز  با شناسه   IR ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰۷6۰۱32۰۷۸۹۵6۹3 به شماره شبا ثبت  به حساب سپرده  مبلغ کارشناسی 
۹6۵۱۰۸۵۷6۱۰۰۰۰۰۰۰2۱۷۱323۵۱2۰۰6 می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی 
است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 
واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از 
درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده 
یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری 
بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف 

)۱3۸۱2
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: 1400/0۳/1۲
قوه قضائیه – سازمان ثبت اسناد و املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم

------------------------------------------
آگهی مزایده اتومبیل

آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پژو-پارس CC۱6۰۰ – بشماره شهربانی 2۹۱ ص 43 ایران 2۸ مربوط به 
پرونده کلاسه ۱3۹۹۰4۰3۰۰۱۱۰۰233۵

بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱3۹۹۰4۰3۰۰۱۱۰۰233۵ )با شماره بایگانی ۹۹۰2۵۱۹( متعهد: آقای محمدرضا 
رضائی، متعهد له: خانم زهرا اوشلی، سند ازدواج: شماره سند: ۱۷۰۹۵ تاریخ سند: ۱3۹۷/۰2/۱۸ دفترخانه صادر 
کننده: دفترخانه ازدواج شماره ۵ شهر قم استان قم یک دستگاه خودروی سواری پژو-پارس CC۱6۰۰ – بشماره 
شهربانی 2۹۱ ص 43 ایران 2۸ واقع در پارکینگ ایران با مشخصات ذیل متعلق به آقای محمدرضا رضائی بازداشت 

گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

خودروی سواری پژو-پارس CC۱6۰۰ – بشماره شهربانی 2۹۱ ص 43 ایران 2۸-مدل ۱3۸۸-رنگ سفید-شماره 
شاسی: 6۵۰۰۱۱E4۹FA۵۱NAAN – شماره موتور:۱34۸۷۰۰۰۰۱۷

خصوصیات بدنه:
خودروی از ناحیه درب موتور تعویضی و رنگ و گلگیرهای جلو به نظر دارای رنگ میباشد. گلگیرهای عقب و در حال 
حاضر دارای آثار برخورد، درب های عقب دارای آثار برخورد، گلگیر عقب چپ تعویضی و رنگ میباشد بر اثر ضربه تصادف 
سقف دارای کمی قب شدگی و وضعیت چراغها و آینه ها و شیشه ها خودرو سالم و وضعیت صندلی ها و تزئینات سالم و 
عادی بود و وضعیت موتور گیربکس )اتوماتیک( سالم بنظر رسید و لاستیکهای خودرو مستعمل می باشد. و دارای بیمه 

نامه شخص ثالث معتبر تا تاریخ ۱4۰۰/۰۱/26 نزد شرکت بیمه ایران میباشد. )بیمه منقضی شده است(
کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای سید صادق رسولی خودروی مذکور را به مبلغ ۹۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )نهصد 

میلیون ریال معادل نود میلیون تومان( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱2 ظهر روز چهارشنبه ۱4۰۰/۰3/۱2 در اداره اجرای اسناد رسمی قم 
واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای 
اسناد رسمی قم انجام می شود. مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۹۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )نهصد میلیون ریال معادل نود 
میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد 
از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰۷6۰۱32۰۷۸۹۵6۹3 با شناسه واریز 
۹6۵۱۰۸۵۷6۱۰۰۰۰۰۰۰2۱۷۱323۵۱2۰۰6 می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی 
است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 
واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد، و در این صورت عملیات فروش از 
درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده 
یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری 
بعد ازتعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به 

ذکر است که انجام مراحل انتقال اجرایی و تعویض پلاک بر عهده برنده مزایده می باشد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی: 1400/0۲/۲6

------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 1۳99040۳0011004447/1

بدین وسیله به ورثه مرحوم حجت اله ریگی نژاد: )۱-هستی ریگی نژاد نام پدر: حجت اله تاریخ تولد: ۱3۹۹/۰۷/۰۷ شماره 
ملی: ۰3۷6۱3۰۹۱۱ شماره شناسنامه: ۰3۷6۱3۰۹۱۱( بدهکاران پرونده کلاسه ۱3۹۹۰4۰3۰۰۱۱۰۰444۷ )با 
شماره بایگانی ۹۹۰4۷۵۹( که برابر گزارش مامور ابلاغ اداره پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند 
ازدواج شماره ۷466 ۱3۹۱/۱۰/۰6-دفتر ازدواج 2۵ قم بین مورث شما )مرحوم حجت اله ریگی نژاد( و خانم زهرا 
گرمابی تعداد ۱۱۰ عدد سکه تمام بهار آزادی طلای رایج بازار ایران عندالمطالبه بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت 
وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می 
باشد لذا طبق مواد ۱۸ و ۱۹ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ 
ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت 
بدهی خود اقدام و در غیر انیصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد 
شد. لازم به ذکر است که طبق ماده ۱۸ اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه 
ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه 

ها بر عهده شما خواهد بود)م الف ۱3۹۵۰(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
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محسن هاشمی: 

تنش زدایی آیت الله هاشمی را در دستور 
کار قرار می دهم

 رییس شورای شهر تهران و داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
گفت: در دولت خود منش آیت الله هاشمی رفسنجانی را که همان تنش زدایی است 

در دستور کار خود قرار خواهم داد. 
محسن هاشمی رفسنجانی پس از ثبت نام با حضوردر جمع خبرنگاران با بیان اینکه 
جمهوری اسلامی، نیروی انسانی بسیار قوی دارد و از موقعیت های جغرافیایی شایانی 
در جهان برخوردار است، گفت: موقعیت کم نظیر استراتژیک ایران و حتی در جهان 
بسیار مهم تلقی می شود و لذا باید پیشرفت و توسعه و رفاه بهتری را برای مردم ایجاد 
کنیم. وی اضافه کرد: مردم ایران در سه سال اخیر جنگ اقتصادی سختی را تجربه 
کرده اند و با تحمل این رنج خوشبختانه با تمام فشارها و به آنها وارد شده است امیدهایی 
برای پایان این تحریم ها ظلم ها ایجاد شده است، زیرا که تحریم کنندگان شکست فشار 

حداکثری را از آن خود کردند.
اگر  گفت:  جنگ  دوران  با  ایران  امروز  مقایسه  با  جمهوری  ریاست  داوطلب  این 
بخواهیم شرایط امروز ایران را با مقطع خاص انقلاب اسلامی مقایسه کنیم، شبیه 
به پایان جنگ تحمیلی هستیم البته از نظر زیرساخت ها و وضعیت تولید در کشور و 
نیروی انسانی به مراتب وضع بهتری نسبت به تاریخ گذشته داریم اما متاسفانه به لحاظ 
سرمایه های اجتماعی، امیدهای اجتماعی و حتی آسیب های اجتماعی با وضع 

بدتری مواجه هستیم.
رییس شورای شهر تهران ادامه داد: آیت الله هاشمی رفسنجانی با دولت کار و 
سازندگی خرابی های جنگ و عقب ماندگی ها و محرومیت ها را تا حد زیادی توانستند 
برطرف کنند در این مقطع نیز می توانیم با اراده ملی آسیب های وارده را به رفاه و توسعه 

و معیشت مردم و اعتماد عمومی جبران کنیم.
هاشمی رفسنجانی با اشاره به برنامه هایش گفت: این برنامه ها در نظر در محضر 
داوری و کارشناسان و نخبگان قرار خواهیم داد این برنامه با عنوان دولت رفاه و دولت 
عدالت عرضه شده و هدف آن رفتن به سمت رفاه و توسعه و معیشت مناسب و البته 

عدالت به معنای مبارزه با تبعیض و فساد است.
وی افزود: در کوتاه مدت باید به فکر حل مشکلات معیشتی مردم باشیم و در میان 
مدت بتوانیم رشد اقتصادی که در کشور دچار رکود و حتی منفی شده را جبران کنیم و 

به رشد مناسب در شان مردم ایران برسیم البته.
داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری تصریح کرد: باید از درایت 
مناسب، شفافیت مناسب رانت زدایی و مبارزه با تبعیض را در روش های مدیریتی خود 
استفاده جدی بکنیم. برنامه دولت رفاه و عدالت با رویکرد مسئله محوری پیش خواهیم 

رفت و البته توسعه متعادل و متوازن جامعه محور و پایدار را دنبال می کنیم.
هاشمی گفت: انشاءالله بتوانیم برای این موضوع جایگاه درونی و بین المللی ایران 

را ارتقاء چشمگیری بدهیم.
 وی ادامه داد: اعتقاد دارم در نهایت با توجه به شرایط موجود ایران و شرایط سختی 
که مردم در زندگی شان تحمل می کند رویکرد سیاسی نامزدهای محترم باید پرهیز از 
تخریب و ایجاد فضایی توأم با احترام به یکدیگر باشد و به هم افزایی بپردازیم و در نهایت 

در برابر مردم و اراده عمومی در صندوق های رای احترام بگذاریم.
داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری در بخش دیگری از سخنانش 
درباره برجام گفت: برجام توانست در حدود ۵ سال از ابتدای دولت روحانی برخی 

مشکلات داخلی و خارجی حل کند و این ترامپ بود که مشکلاتی ایجاد کرد.
وی با اشاره به تجربیاتش در شورای شهر ادامه داد: ۷۵درصد مردم ایران در شهرها 
زندگی می کنند و تجربه من در شورای شهر و شهرداری می تواند مثبت باشد. توصیه 

من این است از کارهایی که گذشتگان را تکرار نکنیم.
هاشمی در پاسخ به سوالی درباره ائتلاف اصلاح طلبان و ثبت نام علی لاریجانی در 
انتخابات گفت: ما نسبت به انتخاب گزینه اصلح بعد از تایید صلاحیت ها اقدام می 
کنیم. وی درباره کناره گیری به نفع جهانگیری اظهارکرد: من با وی رایزنی داشتم و به 
من گفتند ثبت نام کنید. رییس شورای شهر تهران با بیان اینکه از نظر شورای نگهبان 
در مورد تایید صلاحیت ها تبعیت خواهیم کرد، تصریح کرد: بنده به عنوان یک اصلاح 
طلب میانه رو فعالیت سیاسی خود را انجام می دهم وی با بیان اینکه درباره نامزدهای 
دیگر اظهار نظر نمی کنم، گفت: بعد از اعلام اسامی نامزدهای نهایی درباره گزینه ها 
صحیت خواهیم کرد. داوطللب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اضافه 
کرد: برای رشد کشور طبق برنامه ششم حرکت می کنیم. ما برای تحقق این وضعیت 
نیازمند ارتباط با همسایگان هستیم از این رو منش آیت الله هاشمی یعنی تنش زدایی 

را در دستور کار خود قرار خواهم داد.

 اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهوری گفت: مافیا کسی است که مردم 
را نسبت به آینده ناامید کند و به دنبال انتخابات بی رمق باشد. 

اسحاق جهانگیری روز شنبه پس از ثبت نام در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری در جمع خبرنگاران حاضر شد و گفت:  ایران ما در سال های اخیر با 
مسائل و تنگناهای گوناگون روبرو بوده و اکنون به شدت نیازمند افق گشایی های 
با رفع  واقعی در زندگی مردم و توسعه همه جانبه کشور، بهبود معیشت مردم 
تحریم ها و رشد اقتصادی پایدار و اشتغال زا و حمایت از تولید و بازتوزیع عادلانه تر 

ثروت است.
وی اضافه کرد: انتخابات را باید به عنوان فرصتی برآمده از آرمان های انقلاب 
اسلامی و ظرفیت های قانون اساسی برای اعمال حاکمیت ملی و اصلاح روند 

حکمرانی پاس داشت و تاثیرگذار کرد.
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد: انتخابات ریاست جمهوری پیش روی 
ماست. انتخاباتی که از آنِ همه و مظهر جمهوریت نظام است و به تاکید رهبر معظم 
انقلاب مشارکت گسترده و موثرتر در آن گشاینده راه برای توانمند شدن مردم و 

حکومت، عبور از بحران ها و افزایش اقتدار ملی است.
 فرصت طلایی پیش رو داریم

 جهانگیری خاطرنشان کرد: در چهار سال پیش رو فرصتی طلایی داریم برای 
این که به سمت حل مسائل بنیادین ایران،   تامین منافع ملی و توافق و تنش زدایی 
در خارج و داخل برویم، روی ریل توسعهٔ فراگیر و پایدار قرار بگیریم و به اقتضائاتِ 
تامین عدالت، تشکیل دولت رفاهِ فراگیر، فقرزدایی و افزایش شمول و کیفیتِ 
خدمات پایهٔ همگانی، به ویژه در حوزهٔ سلامت و آموزش، تن بدهیم و با شکاف 

درآمدی، تبعیض و فساد سازمان یافته مبارزه کنیم.
وی چهار سال پیش رو را همچنین فرصتی برای این  عنوان کرد که ایران صرف 
نظر از جنسیت و قومیت و مذهب و محل زندگی  آنان، برای همهٔ ایرانیان شود، 
 به سمت توانمندسازی توامان نهادهای حکمرانی و نهادهای مدنی و افزایش 
ظرفیت های حل مسئله ایِ دولت و جامعهٔ  ایران برویم و برای صیانت از حقوق و 

آزادی های اساسی همهٔ شهروندان گام های عملی برداریم.
 معاون اول رییس جمهوری اضافه کرد: در این مدت این فرصت را داریم در 
جغرافیای سیاسی منطقه و جهان امروز یک محور تردد و ترانزیت شویم و راه ها 
و لوله های مهم اقتصادی، ایران را دور نزنند و محیط زیست مشترک ایرانیان را از 

تخریب های جبران ناپذیر نجات بدهیم و به جای آینده خواری آینده سازی کنیم.
وی تصریح کرد: همچنین فرصت داریم ایران را با اتکای به بهترین متخصصان 
و کارآمدترین مدیران، به ویژه زنان و جوانان، اداره کنیم و حذف و طرد و تبعیض را 
کنار بگذاریم، و به عنوان یک قدرت تعامل گرا در منطقه و جهان به رسمیت  شناخته 

شویم و کشوری باشیم که از همه سو قصد مهار و تضعیف مان را نداشته باشند.  
چرا آمدم

جهانگیری خاطرنشان کرد: قصد ورود به این انتخابات را نداشتم و امیدوار بودم 
نیازی به حضورم نشود. اما با توجه به نیامدن برادر عزیزم دکتر جواد ظریف و عدم 
امکان ثبت نام تعدادی دیگر از کسانی که می توانستند این مسئولیت را بپذیرند، 
و این که جبهه  اصلاحات ایران، رهبران و شخصیت های دلسوز اصلاح طلب و 
بسیاری از جوانان و فعالان سیاسی و مدنی  تشخیص داده اند که باید به صحنه 
بیایم، به رغم میل و مصلحت شخصی و با توکل به خدا از قبول مسئولیت شانه 

خالی نمی کنم.
 وی اضافه کرد: آبرو و تجربه ام را که متعلق به ملت است تقدیم ملت می کنم، 
با آگاهی از شرایط دشوار امروز کشور و سردی ها و کناره گزینی ها وارد این میدان 
می شوم و از هیچ تلاش و اقدامی، تا آن جا که ارزشها و هویت  اصلاح گرانه ام را 

تهدید نکند،   دریغ نمی کنم.  
 معاون اول رییس جمهوری افزود: می دانم که چه شرایط سختی پیشِ روی 
رئیس جمهوری آینده است. اما نمی شد راه عافیت پیش گرفت. به مردم هم 
نمی توانم وعده های ناممکن دروغین بدهم. ما به خون شهدا و هم وطنانی که اسیر 
فقر و رنج و کولبری و سوخت بری و تبعیض اند مدیونیم. آینده را باید با هم بسازیم.

 نباید در مسیر احیای برجام مانعی ایجاد کنند
امروز  کرد:  اظهار  جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره  سیزدهمین  داوطلب   
خوشبختانه زمینه احیای مجدد برجام و رفع تحریم ها که مقدمه ای برای گشایش 
در وضعیت کشور و معیشت مردم است فراهم شده است و نباید در این مسیر 
مانعی ایجاد کنند. گشودن گره های ناشی از تحریم های شدید سه ساله که ضربات 
سنگینی بر پیکر اقتصاد کشور وارد کرده است کاری بسیار دشوار و سنگین است. 
ادامهٔ مسیر رفع عزتمندانهٔ تحریم ها را باید مدبرانه پی گرفت و البته بعد از پایان 
تحریم ها نیز بازسازی اقتصاد کشور دشواری ها و پیچیدگی ها و الزامات زیادی دارد.
جهانگیری عنوان کرد: بیکاری، فقر و نابرابری فزاینده، توقف بسیاری از کسب و 
کارها، کاهش مداوم سرمایه گذاری های نو، خشکسالی و بحران آب، تخریب های 

جبران ناپذیر محیط زیست، کاهش اعتماد عمومی به نهادهای حکمرانی، کاهش 
امید به اثربخشیِ رای مردم، افزایش فساد، مشکلات ناشی از ساختار بودجه و نظام 
بانکی و مالیاتی کنونی و مشکلات در تولیدِ صنعت، کشاورزی و خدمات کشور از 

جملهٔ مسائل مزمن کشورند.
 وی گفت: بحران کرونا و ضرورت سازماندهی قوی تر واکسیناسیون رایگانِ 
همگانی و سریع تر هم در صدر اولویت ها قرار گرفته است. همهٔ این ها تصویر 
نگران کننده را مقابل نامزد ریاست جمهوری که به عمق مشکلات توجه دارد قرار 
می دهد. آنان که در کارنامهٔ طولانی کاری شان کمتر اقدام واقعی و موثری برای 
حل عملی مشکلات مردم دیده می شود، چنان شعار می دهند که قادرند مشکلات 

پیچیده کشور و مردم را یک شبه حل کنند.  
این  بار  سنگینی  نگران  واقعاً  من  کرد:  اظهار  جمهوری  رییس  اول  معاون 
مسئولیت ام. با این حال، مبتنی بر شناخت وسیع و عمیق از ظرفیت های انسانی، 
مادی، طبیعی و قدرت زیرساختی ایران باور دارم با افزایش ظرفیت و کیفیت 

حکمرانی و همیاری دولت و جامعه می توانیم بر این مشکلات فائق بیاییم.  
جهانگیری یادآور شد: با مشکلات کنونی کشور از نزدیک آشنا هستم و می پذیرم 
اگر مسئولانه به میدان نیایم در بدتر شدن وضع جامعه و خسارت های ناشی از 
عدم ورود به انتخابات ممکن است سهیم باشم. برای همین، در کنار همهٔ نیروهایی 
که نگران وضعیت و آیندهٔ کشورند و دغدغهٔ  رنج هم وطنانشان را دارند، برای جلب 

مشارکت موثر مردم تلاش خواهم کرد.
 بدون به صحنه آمدن جمعیت خاموش نمی توان در انتخابات پیروز شد

 وی خاطرنشان کرد: می دانم بدون افزایش مشارکت مردم و به صحنه آمدن 
جمعیت خاموش در انتخابات نمی توان پیروز شد. درک می کنم که اکنون بسیاری 
از هم وطنانم به سوء حکمرانی ها معترض اند و امیدی به انتخابات ندارند و راه قهر 
با صندوق را مطرح می کنند¬، اما برای بهروزی همین ایرانیان راهی روشن تر از 
احیای صندوق رای و تلاش مصلحانه برای افزایش اثربخشی رای عموم مردم 

نمی شناسم.
معاون اول رییس جمهوری عنوان کرد: اکنون گشایش وضعیت کشور نیازمند 
رأی ایرانیانی است که دلخسته و آزرده از امروز و ناامید از آینده به انتخابات پشت 
کرده اند. در راهی که به آن قدم نهاده ام نیازمند رأی همین هم وطنان  هستم و 
امیدوارم با برنامه ها و تیمی که معرفی خواهم کرد آن ها را قانع  کنم که رای دادن 

آن ها بهتر از انفعال است.  
جهانگیری خاطرنشان کرد: علیرغم توصیه های روشن مقام معظم رهبری و بر 
خلاف انتخابات ریاست جمهوری در ادوار گذشته تمایل و تشویق مردم به مشارکت 
حداکثری و کاستن از موانع تحقق آن در بخش هایی از حکومت هم کاهش یافته 
است.  متاسفانه برخی نهادها، رسانه ها و مراکز تأثیرگذار ظاهراً براین باورند که 
مشارکت حداکثری منجر به شکست جریان و نامزد مطلوب آنان خواهد شد. حال 
آن که، کاهش مشارکت به جمهوریت نظام لطمه ای جدی می زند و بر بحران ها 

می افزاید.  
 سوابق آنها که مردم مردم می کنند نشان می دهد منافعشان در غیاب 

مردم تامین می شود
وی تصریح کرد: سوابق آن ها که عوام فریبانه مردم مردم می کنند نشان می دهد که 
منافع شان در غیاب مردم تامین می شود و ضد مردم سالاری بوده اند. ما ایرانیانی که 
می خواهیم شرایط زندگی هم وطنانمان در ایران را عملا بهبود ببخشیم، راهی جز 
تلاش برای تقویت مشارکت و رقابت عادلانه در این انتخابات نداریم. برندهٔ مشارکت 

بالا جامعهٔ ایران است و برندهٔ  مشارکت پایین اقلیت و حامیان اندک سالاری.
جهانگیری یادآور شد: من برای دفاع از صندوق و حق رأی موثر مردم نامزد شده ام 
و با اتکا به رأی ایرانیانی که از مشارکت در انتخابات ناامید شده اند امید پیروزی دارم. 
من برای گشایش در زندگی مردم، توسعهٔ ایران و آغاز مرحلهٔ نوینی از اصلاحات 

افق گشا آمده ام.  
 داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری ادامه داد: مسیر دشواری 
پیش رو است، اما به لطف خدا و با حمایت و رأی شما، می توانم جمعی از بهترین 
متخصصان و شایسته ترین مدیران کشور را در جهت بسط خیر همگانی ایرانیان به 

همکاری دعوت کنم.
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد: برنامه ای برای ادارهٔ دولت ارائه خواهم کرد 
که با بهره گیری از مشورت و توان بهترین کارشناسان و نهادهای کشور و تجربهٔ 

گذشته بیش از سایر برنامه ها غنا و قابلیت تحقق داشته باشد.
سیر احیای برجام را ادامه خواهم داد

 وی با بیان اینکه سیر احیای برجام، رفع تحریم ها و ارتقای جایگاه ایران در منطقه 
و جهان را ادامه خواهم داد،  تصریح کرد: جوان سازی دولت و اصلاحات نهادی 
کاهنده فساد و انواع تبعیض و افزاینده کارآمدی را پیش خواهم برد و می توانم برای 

ساختن توافق در خارج و داخل و ائتلاف های مساله محور »حل مساله« کنم.
معاون اول رییس جمهوری افزود: آنچه به عنوان معاون اول اختیارش را نداشتم و 
برای بسط توسعهٔ فراگیر و پایدار، دموکراتیک، متوازن و مشارکتی ضروری و ممکن 
می دانم را اجرایی خواهم کرد و برای بسط عدالت، آزادی، مردم سالاری و رفاه 
ایرانیان و بالیدن ایران در قرن پانزدهم شمسی هر چه در توان دارم را عرضه می کنم 

و »دولتِ ملت« را تشکیل خواهم داد.  
وی تصریح کرد: متاسفانه در این انتخابات شایسته ترها یا نیامدند یا امکان نامزدن 
شدن نداشتند. بسیاری از شایستگان حتی از مدیریت و خدمت در مسئولیت های 
دیگر علمی، فرهنگی و اجرایی در مؤسسات دولتی و غیردولتی محروم می شوند. 
من بنا دارم که همهٔ توان و همتم را به کار گیرم که شایسته ترین ها در سرنوشت 
کشور تأثیرگذار شوند.   جهانگیری عنوان کرد: من اصلاح طلبم ولی می خواهم 
تواناترین ها،   صرفنظر از گرایش  سیاسی شان، مسئولیت های اجرایی و علمی و 
فرهنگی و اجتماعی و اقتصادی کشور را به عهده بگیرند و فرصت های خدمت در 
بخش های عمومی و غیردولتی به روی آنان گشوده شود، و امید و برنامه ای که برای 

توسعهٔ  ایران دارم با اختیارات ریاست جمهوری صورت عمل به خود بگیرد.
 معاون اول رییس جمهوری اضافه کرد: به خدای بزرگ تکیه می کنم و همیاری 
یکایک هم وطنانم را در این مسیر می طلبم که با همراهی شما همهٔ این اهداف 
دور و نزدیک دست یافتنی می شوند. جزئیات برنامه های پیشنهادی تحقق پذیر، 
گام های عملی و تیم همکارانِ توانا را در روزهای آتی تقدیم  می کنم؛ فرصت ها 

کوتاهند و وظایف بسیار.
معاون اول رییس جمهوری با ذکر چند بیت شعر عنوان کرد: »قدر وقت ار 
نشناسد دل و کاری نکند، بس خجالت که از این حاصل اوقات بریم«، »در بیابان 

فنا گم شدن آخر تا کی، ره بپرسیم مگر پی به مهمات بریم«.
جهانگیری در ادامه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه عامل گرفتاری های کشور 
چه کسانی هستند، گفت: تصمیم دارم در این دوره از انتخابات ایجابی صحبت 
کنم. رنج مردم زیاد است و انتظار دارند کسانی که می خواهند در قامت رییس 

جمهوری ظاهر شوند به فکر آنان باشند. 
وی عامل اول بدبختی و گرفتاری مردم را ترامپ دانست که یک نژادپرست، 
ضدبشر است و تحریم های ظالمانه علیه ایران وضع کرد. دوم کسانی که هستند که 
بهانه به دست دشمنان ایران در خارج دادند چه آنانی که در دی ماه ۹6 تظاهرات به 
پا کردند که بگویند در ایران دولت اعتبار ندارد به اختلافات دامن زدند و من همان 
روز در یک سخنرانی گفتم دود این کار به چشم کسانی می روند که بانی این کار 
بودند. جهانگیری اضافه کرد: حتما ضعف های اجرایی در بخش هایی بوده که هم 
باید همواره پاسخگو  و هم عذرخواه ملت ایران باشیم. هر سه گروه باید در پیشگاه 
ملت بخاطر اتفاقات  پاسخ بدهند. این داوطلب انتخابات در پاسخ به این پرسش 
که منظورتان از مافیا در کلاب هاوس به آن اشاره داشتید، چه کسانی هستند، 
گفت: مافیا کسی است که مردم را نسبت به آینده ناامید کند و به دنبال انتخابات 

بی رمق باشد.

اسحاق جهانگیری:

 مافیا کسی است که مردم را نسبت به آینده ناامید می کند

مسائل پیچیده را نمی توان با »سوپرمن بازی« حل کرد 
 علی لاریجانی داوطلب انتخابات ریاست جمهوری گفت: نباید تصور کرد با چند 
اقدام نمایشی پوپولیستی مسائل امروز ایران قابل حل است، کلید جادویی وجود 

دارد و یا با سوپرمن بازی می توان به راه حل رسید. 
علی لاریجانی رییس پیشین مجلس شورای اسلامی روز شنبه در پنجمین روز 
ثبت نام داوطلبان انتخابات ۱4۰۰ بعد از ثبت نام در جمع خبرنگاران افزود: سوال 
مهم در کشور این است که مساله امروز ایران چیست؟ قبل از این که پاسخ این 
سوال را بدهم باید بگویم بدلیل پیچیدگی موضوع و چند بعدی بودن آن ساده 
لوحی است که فکر شود با چند اقدام نمایشی پوپولیستی مساله قابل حل است و 

یا کلید جادویی وجود دارد و یا با سوپرمن بازی می توان به راه حل رسید.
 وی افزود: سعدی شیرازی می گوید سه چیز پایدار نماند مال بی تجارت، علم بی 

بحث و ملک بی سیاست.
 مساله مهم ایجاد وفاق و وحدت و همبستگی ملی در کشور است 

داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری گفت: امام خمینی )ره( 
یک حکیم بود و رهبران صدر انقلاب اسلامی با عقلانیت پایه های انقلاب اسلامی 
را سامان دادند. پس چرا امروز وضع چنین است چون عده ای اداره کشور از مسیر 
حکمت و عقل خارج کرده اند و با سوار شدن بر موج احساسات و با پناه بردن 
به مسیر های انحرافی و یا فراموشی از آرمان های امام هزینه های گزافی را برای 
زندگی مردم ایجاد کرده اند و با صدای بلند همبستگی ملت را مخدوش کردند و به 
تعبیر شهید مطهری فرصت طلبان انقدر تند و افراطی شعار می دهند تا انقلابیون 

را کنار بزنند.
رییس پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: به نظر من تعبیر علم بی بحث که 
سعدی گفت در عدم گفت و گوی داخلی و تبدیل شدن اختلاف ها به دشمنی ها 
ظهور پیدا کرد. عده ای فقط به دنبال تجزیه مردم هستند این نهایت بی هنری 

است.  وی تصریح کرد: هنر آن است که گام ها در طریق وحدت بیشتر و تحمل و 
مدارا در جهت ایجاد اراده قوی تر در بعد ملی برای طرح مسائل کشور باشد بنابراین 
یک مساله مهم ایجاد وفاق و وحدت و همبستگی ملی در کشور است که در نبود آن 

توسعه فراهم نمی شود و ثبات و آرامش برای زندگی مردم ایجاد نمی گردد.
 لاریجانی ادامه داد: موضوع دیگر حل مسال پیچیده بین المللی و منطقه ای 
است که طولانی شدن آن به زندگی مردم لطمه می زند. هدف اصلی سیاست 

خارجی کشور باید تسهیل روابط خارجی در جهت توسعه اقتصادی کشور باشد.
 وی یادآورشد: تجربه کشورهایی که در 2۰ سال اخیر جهش اقتصادی داشتند 
نشان می دهد که آنها در سیاست خارجی و اقتصاد یک هدف را دنبال کردند و 
سیاست خارجی در خدمت توسعه کشور بوده است لذا خیلی روشن است که 
جهش تولید و پرش اقتصادی داخلی نیازمند باثبات سازی و تعادل در صحنه بین 
المللی است. نه هرروز با اقدامی مساله جدید ایجاد کنیم که هزینه آن را مردم در 

زندگی خود بدهند.
اداره کشور نباید دست افراطیون و سازشکاران قرار گیرد 

داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری افزود: برای گذر از صفت 
ملک بی سیاست اداره کشور نباید در دست افراطیون و سازشکاران قرار بگیرد. 
ملت و افراد رای می دهند که هر نوع مشکلات نظیر مسایل پیچیده بین المللی 
را حل کند. نه آن که درباره آن روضه خوانی سیاسی کنند و نه این که با طرح 
مسایل فرعی افزایش مشکلات ملت نردبانی برای هوس های سیاسی پوپولیستی 
خود کنند.  وی با تاکید بر اینکه صحنه بین المللی با شعارهای تند غریزی آرام 
نمی گیرد، تصریح کرد: رونق مدیریت صحنه بین المللی و انقلابی عمل کردن در 
این مقطع آن است که وجوه بلوکه شده ملت ایران را از دست کشورها در بیاوریم 
و نه این که در داخل شعار دهند و ما نفت را با زحمت بفروشیم ولی پول آن در 

حساب های خارجی بلوکه شود.
لاریجانی ادامه داد: این چه نفعی برای ملت ایران دارد و چه تاثیری در زندگی 
آنها می گذارد. حکمرانی مطلوب در گرو شعار کمتر و قدرت اجرایی قوی است. 
با بی ارادگی در  حل مشکلات کشور و توهمات نابجا نمی توان آرامش مورد نیاز 

اقتصادی کشور را در صحنه بین المللی تدارک کرد.  
حکمرانی مطلوب در گرو شعار کمتر و قدرت اجرایی قوی است 

کرد:  خاطرنشان  جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره  سیزدهمین  داوطلب 
حکمرانی مطلوب در گرو شعار کمتر و قدرت اجرایی قوی است. با بی ارادگی در  
حل مشکلات کشور و توهمات نابجا نمی توان آرامش مورد نیاز اقتصادی کشور را 
در صحنه بین المللی تدارک کرد. حل مسایل پیچیده بین المللی نیازمند افراد 
کاربلد است که بدون دستپاچگی و بدون تعلل، زمام امور دیپلماتیک را از دست 

بد اندیشان خارج کنند.
رییس سابق مجلس شورای اسلامی گفت: مساله سوم، توسعه اقتصادی کشور 
است. عدالت در توسعه اقتصادی، رکن است اما نه شعار عدالت بلکه داشتن 

نظریه عدالت و تحقق آن. عدالت در زبان صاحب نظران اسلامی، ایجاد زمینه رشد 
استعدادهای آحاد مردم است و این امر، جز با رقابت متوازن همه افراد جامعه رخ 
نمی دهد.   وی یادآور شد: همانگونه که رهبر معظم انقلاب در سال های اخیر 
نامگذاری فرمودند، به نظر من کشور ما نیاز دارد که حداقل دو دهه، اولویت اصلی 
خود را پیشرفت اقتصادی و منافع ملی قرار دهد و بقیه شئون کشور در خدمت آن 
قرار گیرند. نه اینکه ده هدف موازی تعریف کنیم که هر کدام کشور را به سمتی 

بکشانند.
لاریجانی اضافه کرد: من سخنی از شهید مطهری برایتان نقل کنم. وی که به 
تعبیر رهبر معظم انقلاب اسلامی ایدئولوگ نظام محسوب می شوند می گویند: 
ممکن است حکومتی، اهداف بسیار عالی را در نظر بگیرد اما اگر از اقتصادی 
سالم – یعنی اقتصاد ثروت زا – برخوردار نباشد به هیچ یک از آن اهداف متعالی 
نمی رسد.   وی تاکید کرد: استقلال اقتصادی کشور، یکی از اهداف قانون اساسی 
است که با تکیه بر بنیه تولید داخلی و همراهی بین المللی در جهت توسعه 
صادرات، محقق می گردد. در این راه باید روحیه سیاست زدگی را در عرصه های 

مختلف توسعه اقتصادی بزداییم.
رییس سابق مجلس گفت: توسعه اقتصادی با محوریت عدالت، هم تئوری 
خاص دارد و هم ملزوماتی که یکی از آنها عدم دخالت دولت و سیاست زدگی در 
این قلمروهاست. امروز حتی در حوزه ورزش، سیاست مداران لباس مدیریت آن را 
بر تن دارند تا چه رسد به بنگاه داری هایی که مانع رقابت مردم در اقتصاد می شود.  
داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری افزود: این دخالت های 
بنگاه های حکومتی، همان شرایطی را بوجود می آورد که سعدی شیرازی آنرا 
"مال بی تجارت" نامیده است. اگر پیشرفت اقتصاد، محور است یعنی تحقیقات 
دانشگاهی، فرهنگ، سیاست داخلی، سیاست خارجی و همه و همه باید در 

جهت تحقق آن باشند.
حوزه اقتصاد، پادگان و دادگاه نیست که با تشر و دستور اداره شود

وی گفت: تجارت، نظامات پایدار می خواهد. حوزه اقتصاد، نه پادگان است و نه 
دادگاه که با تشر و دستور اداره شود. سیاست روشن و ثبات در قواعد می خواهد 
و فعل و انفعالات طبیعی خود را می طلبد و با اقدامات نمایشی، مسایل پیچیده 

کشاورزان، بازنشستگان، کارگران، بیکاران و ... حل نمی شود.
لاریجانی افزود: هر کسی وعده بهشت در این شرایط پیچیده کشور می دهد 
خلاف می گوید. باید اول آتش جهنم اختلاف و لجبازی و افراطی گری و کارنابلدی 
را خاموش کرد. حل مشکلات کشور با هوس های پوپولیستی و نردبان سازی از 
محرومیت ملت حل نمی شود، بلکه کشور برای تحققِ پیشرفتِ اقتصادیِ شتابان و 
مردمی، به همبستگی ملی در داخل، تعامل هوشمندانه با غرب، همکاری سازنده 
و پویا با شرق، و هماهنگی برادرانه با همسایگان نیاز دارد. و این امر احتیاج به علم 

و دانش و تجربه دارد.
وی ادامه داد: باید سرنوشت ملت و آرامش زندگی مردم را به افراد کاربلد و جوانان 

با انگیزه سپرد. اینان، همت بلند و انگیزه های قوی دارند. امام علی )ع( فرمودند 
"تدبیرِ نیکو، سرمایه اندک را بالندگی می بخشد و مدیریت نادرست، سرمایه 
هنگفت را بر باد می دهد". وقتی جهان زیر آهنگ و فرهنگ ما قرار می گیرد که 

اقتصادی پویا و زندگی ای قابل پیش بینی برای مردم فراهم شود.
رییس سابق مجلس یادآور شد: من به کسانی که فکر می کنند با شعار، مسایل 
اقتصادی مردم حل می شود عرض می کنم بجای متخصص بازی در دور زدن 
تحریمها، قدری از وقت خود را صرف فراهم کردن شرایط آرام برای زندگی مردم 
کنند که بتوانند برای زندگی خود و فرزندانشان برنامه ریزی کنند.  باید برای حل 
مسایل سخت کشور، با شجاعت و از خود گذشتگی و ریسک در آبرو، به میدان 

گام نهاد.
لاریجانی گفت: صهیونیست ها و تروریست ها، بد اندیشان امروز هستند. به 
روح شهدای فلسطین و افغان درود می فرستیم و یاد دوست مجاهد، سیّدِ شهدای 

مدافع حرم، حاج قاسم عزیز را گرامی می داریم.
رییس پیشین مجلس شورای اسلامی  در باره حضور خود در انتخابات افزود: 
رایزنی با کسی نداشته ام آنچه مرا مصمم کرد که در روزهای اخیر ثبت نام کنم 
شرایط ایران بود. احساس می کنم کسانی که در این مسیر قرار دارند مشکل اصلی 
اقتصاد کشور را  نمی دانند. بعد از صحبت رهبر انقلاب مبنی بر اینکه کسانی که  
می توانند  مشکلات کشور  را حل کنند در عرصه حضور یابند، تصمیم گرفتم برای 

حضور درانتخابات شرکت کنم.
دولت من ادامه دولت روحانی نیست 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری در پاسخ به سوالی در خصوص 
اینکه از طرف دولت قصد دارید در انتخابات شرکت کنید، گفت: این خط تخریبی 
است که شروع کردند هرکس ایده های خاص خود را دارد من راه سومی را برای 

اداره کشور در نظر گرفته ام.
وی افزود: به صورت مستقل در انتخابات شرکت کرده ام و بنا نداشتم در انتخابات 

شرکت کنم و در هفته اخیر به این نتیجه رسیدم.  
لاریجانی گفت: دولت من ادامه دولت روحانی نیست سبک و سلیقه من برای 

اداره کشور متفاوت است.
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری در مورد اولویت های سیاست 
خارجی افزود: ما باید روابط هوشمندانه با غرب و روابط قوی با شرق و روابطی 
دوستانه با همسایگان داشته باشیم و فضای دیپلماسی را برای استقرار صلح  و 
توسعه اقتصادی در کشور آرام کنیم، هنر دیپلماسی این است. از این طریق می 

توانیم فشار را روی زندگی مردم برداریم.
لاریجانی در مورد مذاکرات برجام افزود: امیدوارم موضوع مذاکرات برجام به 

نتیجه برسد تا فضای تنفسی برای اقتصاد کشور فراهم شود.
عنوان  به  وی  از  طلبان  اصلاح  حمایت  مورد  در  ایرنا  سوال  به  پاسخ  در  وی 

کاندیدای نیابتی گفت: به صورت مستقل در انتخابات شرکت کرده ام.

علی لاریجانی:
 مسئله امروز ایران با اقدامات نمایشی و پوپولیستی قابل حل نیست
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  این بازی برای کودکان خطرناک است!

۵۹۲ نفر داوطلب انتخابات ریاست جمهوری شدند
 رییس ستاد انتخابات کشور گفت: در پنج روز اخیر ۵۹2 نفر با حضور در وزارت کشور داوطلب سیزدهمین 
دوره انتخابات ریاست جمهوری شدند که از این تعداد 4۰ نفر خانم بودند و ۵۵2 نفر آقا بودند. جمال عرف 
روز شنبه و در پایان روز پنجم ثبت نام داوطلبان انتخابات ریاست جمهوری اظهار کرد:  ۵۹2 نفر کل مراجعه 
کنندگان ما در این پنج روز بوده است که از این تعداد 4۰ نفر خانم بودند و ۵۵2 نفر آقایون بودند.عرف 
در خصوص تحصیلات و مدارک تحصیلی داوطلبان انتخابات ریاست جمهوری گفت: به لحاظ تحصیلات 
2۷2 نفر لیسانس و کمتر بودند و 32۰ نفر فوق لیسانس و بالاتر بودند به لحاظ سن ۸۹ نفر زیر 4۰ سال 
بودند و 4۰ تا ۷۵ سال 4۹۵ نفر بودند و ۷۵ سال به بالا هم هشت نفر بودند.وی با مقایسه این دوره با دوره 
های قبل گفت: در دوره دوازدهم ۱636 نفر و در دوره یازدهم 6۸6 نفر داوطلب انتخابات ریاست جمهوری 
شدند. این دوره به نظر من یک فضای عقلانیتی ایجاد شد و تاکیدی که نسبت به ماده 3۵ با استناد به 
اصل ۱۱۵ قانون اساسی صورت گرفت، شرایط کسانی که می خواهند مراجعه کنند را روشن تر کردند.رییس 
ستاد انتخابات کشور تاکید کرد: شورای نگهبان از روز یکشنبه  بر اساس چارچوب ها و مصوبات خود عمل 
خواهند کرد. ما همه مدارکی که این پنج روز جمع کردیم، را تقدیم شورای نگهبان می کنیم شورای نگهبان 
هم بررسی ها را آغاز می کند و دو فرصت پنج روزه دارند و در پایان ۱۰ روز شورای نگهبان افرادی که صلاحیت 

آنها احراز شد را اعلام می کند.

آخرین وضعیت شیوع کرونا در استان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در شبانه روز منتهی به 2۵ اردیبهشت ماه جاری، چهار تَن از 
بیمارانی که نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت شده بود جان خود را از دست دادند. به گزارش عصر شنبه 
روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمد رضا قدیر در گفت و گویی با اشاره به آخرین وضعیت کرونا 
در این استان اظهار داشت: در شبانه روز گذشته، 63 تَن با علائم مشکوک و یا قطعی کرونا در مراکز درمانی 
قم مورد پذیرش قرار گرفتند.وی با اشاره به بستری شدن شدن 4۵ تَن از این افراد در بیمارستان های استان 
افزود: 4۱ تَن نیز که طی روزهای قبل بستری شده بودند، ترخیص شدند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم 
مجموع بیماران کرونایی که هم اکنون در بیمارستان ها بستری هستند را 3۵2 تَن ذکر کرد و گفت: ۹۰ تَن 
از آنها به دلیل وخامت شرایط جسمانی در بخش مراقبت های ویژه نگهداری می شوند.وی افزود: از 3۱۹ 
آزمایش کرونای انجام شده نتیجه ۱۱۵ مورد مثبت بوده است.قدیر همچنین بیان کرد: از آغاز اجرای طرح 

واکسیناسیون در قم 24 هزار و 66۹ دوز واکسن تزریق شده است.

جریمه سنگین در انتظار استخراج کنندگان خانگی ارز
 سخنگوی صنعت برق گفت: استخراج کنندگان ارز مجازی که از برق خانگی استفاده کنند درصورت 
شناسایی باید جریمه سنگینی پرداخت کنند. مصطفی رجبی مشهدی افزود: استخراج کنندگان خانگی 
ارزهای مجازی به دلیل خسارتی که به شبکه برق وارد می کنند علاوه بر پرداخت جریمه بایدخسارات وارده 
به شبکه را هم پرداخت کنند.وی ادامه داد: امسال تامین برق با دو مسئله کاهش تولید نیروگاه های برق آبی 
به دلیل کاهش بارش ها و استخراج خانگی ارزهای مجازی درگیر است.سخنگوی صنعت برق خاطرنشان 
کرد: تلاش می شود با جایگزینی نیروگاه های حرارتی و سایر روش ها، کمبود تولید برق نیروگاه های برق 

آبی جبران شود.

تکذیب شایعه  کرونایی شدن حسن پورشیرازی 
فرزند حسن پورشیرازی بازیگر سینما و تلویزیون در گفت وگویی اعلام کرد که پدرم به دلیل شکستگی پا 
در بیمارستان بستری شد و ربطی به کرونا ندارد. آرین پورشیرازی تأکید کرد که پدرش به دلیل شکستگی 
پای چپ راهی بیمارستان آبان شد و بعد از چند ساعت جراحی الان در منزل دوران نقاهت را می گذراند.

وی افزود: حال پدرش خوب است و امیدوارم در دو یا سه هفته آینده بتواند به روالِ عادی خودش بازگردد.

ضرغامی: من »روحانی نیستم«
داوطلب انتخابات ریاست جمهوری با بیان اینکه من با صدای بلند اعلام می کنم که »من روحانی نیستم« 
گفت: روحانی نه توان صحبت با داخلی ها را دارد و نه توان مذاکره با دنیا داشت. ضرغامی تصریح کرد: بنده 
بر عملکرد وزرا نظارت دقیق خواهم کرد و برخی از آقایان از الان به عنوان سفیر در حال انتخاب هستند که 

باید دست نگه دارند چرا که با سیاست هایی که بنده در حوزه بین الملل دارم، اکثر آنها هماهنگی ندارند.

نیکزاد انصراف داد 
 علی نیکزاد نایب رئیس مجلس از حضور در انتخابات ۱4۰۰ انصراف داد. داد. نیکزاد گفت: اکنون که 
سید مدافع محرومان و مظلومان حجت الاسلام رییسی پا به عرصه گذاشتند انصراف خود را از نامزدی در 
انتخابات اعلام می دارم.وی افزود: تمام تلاش خود را برای پیروزی حجت الاسلام رییسی به کار خواهم 

بست.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف 118 کیلو قهوه قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۱۱۸ کیلو قهوه قاچاق در این استان خبر داد. 

سرهنگ بهادر اسماعیلی در تشریح این خبر اظهار داشت:مأموران یگان تکاوری این فرماندهی در راستای 
مقابله با خودروهای حامل کالای قاچاق در عوارضی قم- تهران به یك دستگاه اتوبوس مشکوك و شده و ان را 
توقیف کردند. وی افزود:مأموران در بازرسی از داخل جعبه بار اتوبوس مقدار ۱۱۸کیلوگرم قهوه قاچاق و یک 
دستگاه کولر گازی کشف کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: برابر اعلام نظر کارشناسان 
ارزش محموله مکشوفه 6۵۰میلیون ریال برآورد و در این رابطه یک نفر متهم دستگیر و با تشکیل پرونده جهت 

سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد.
کشف ۳9 طاقه پارچه قاچاق 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم دربخش دیگری از سخنان خود  از توقیف یک خودرو قاچاق بر در محور 
"قم-تهران" و کشف 3۹ طاقه پارچه قاچاق خبر داد.   سرهنگ اسماعیلی اظهارداشت: با تلاش مأموران یگان 
تکاوری استان یک دستگاه خودرو پژو 4۰۵ حامل بار قاچاق در محور "قم-تهران" شناسایی و متوقف شد. 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی صورت گرفته از خودرو 3۹ طاقه پارچه 
فاقد مجوز و قاچاق کشف کردند. سرهنگ اسماعیلی خاطرنشان کرد: کارشناسان ارزش محموله کشف شده 
قاچاق را در مجموع بیش از 2 میلیارد ریال اعلام کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت 

متهم دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

مسئول مرکز اورژانس 115 قم:

44۷ نفر در حوادث ترافیکی قم مصدوم شدند
 مسئول روابط عمومی مرکز مدیریت حوادث و فوریت پزشکی قم گفت: 44۷ نفر در حوادث ترافیکی هفته 
گذشته این استان مصدوم شدند. مسعود عبدی افزود: هفته گذشته ۹ هزار و ۹۹۵ تماس با مرکز اورژانس 
۱۱۵ قم برقرار شد که منجر به انجام یک هزار و 6۸۸ ماموریت شد. وی اضافه کرد: در این مدت 34۵ حادثه 
ترافیکی رخ داد که 2۹2 مورد در شهر و ۵3 مورد در جاده بود. وی با اشاره به مصدومیت 44۷ نفر در حوادث 
ترافیکی، ادامه داد: از این تعداد،  3۱۱ نفر به مراکز درمانی منتقل و ۱36 نفر در محل حادثه درمان شدند. به 
گفته عبدی، حوادث ترافیکی هفته گذشته قم، فوتی در پی نداشت. وی بیان کرد: بالگرد اورژانس ۱۱۵ قم 
با انجام 2 سورتی پرواز، هشت مصدوم حوادث رانندگی را به بیمارستان منتقل کرد. وی افزود: 2۰۹ مورد از 
حوادث ترافیکی و 2۵۱ نفر از مصدومان این حوادث مرتبط با موتورسیکلت سواران بوده است. اورژانس ۱۱۵ 
استان قم دارای22 پایگاه شهری، ۱۸ پایگاه جاده ای، یک پایگاه هوایی، 6۱ دستگاه آمبولانس، ۱۰ دستگاه 

موتورلانس، یک دستگاه اتوبوس آمبولانس و یک فروند بالگرد با 2۷۰ نیروی انسانی است.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف ۷4 کیلوگرم تریاک و دستگیری یک قاچاقچی
فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۷4کیلو و 6۰۰گرم تریاک و دستگیری یک نفر قاچاقچی در قم خبر داد. 
 سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: با تلاش پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم، یک قاچاقی 
مواد افیونی شناسایی و مشخص شد وی قصد دارد با یک دستگاه کامیون، محموله مواد مخدر را از یکی از 
استان های جنوبی با عبور از محور مواصلاتی قم به استان همجوار منتقل کند، بنابراین بلافاصله موضوع در 
دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت. وی افزود: در ادامه ضمن هماهنگی قضائی، مأموران به محورهای 
مواصلاتی استان اعزام و با کنترل تردد خودروهای عبوری خودرو مذکور را پس از شناسایی متوقف و ۷4 کیلو 
و 6۰۰ گرم تریاک داخل 6 عدد هندوانه کشف شد. فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: در نهایت متهم به 

همراه پرونده متشکله برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد:

کشف محموله کیف و کفش قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از توقیف 2 دستگاه خودرو سواری حامل کالای قاچاق در محور مواصلاتی این 
استان خبر داد.   سرهنگ مرادحسین جعفریان اظهارداشت: در تداوم طرح های عملیاتی پلیس در مبارزه با 
قاچاق کالا، ماموران یگان امداد این فرماندهی 2 دستگاه خودرو سواری حامل بار قاچاق را توقیف و در بازرسی 
از یکی از آن ها 64۰عدد کیف زنانه و از دیگری نیز ۱4۰جفت کفش قاچاق کشف کردند. وی افزود: برابر اعلام 
کارشناسان ارزش کالا های مکشوفه ۹2۰میلیون ریال برآورد شده است. فرمانده انتظامی شهرستان قم تصریح 
کرد: در این رابطه 2 نفر متهم دستگیر و با تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شدند.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم :

وظیفه ای برای ارائه خدمات به 
شهرک های صنعتی نداریم

 مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: 
شهرک های صنعتی خارج از محدوده خدمات شهری قرار دارند و طبق 

قانون، این سازمان هیچ گونه وظیفه ای در آنجا ندارد.
عباس جعفری با اشاره به وضعیت ایمنی شهرک های صنعتی استان 
اظهار داشت: شهرک های صنعتی خارج از محدوده خدمات شهری قرار 
دارند و طبق قانون، سازمان آتش نشانی شهرداری قم هیچ گونه وظیفه ای 

در آنجا ندارد.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با بیان 
شهرک های  کمک  به  آتش نشانی  سازمان  مختلفی  حوادث  در  اینکه 
صنعتی رفته است، ابراز کرد: اگر تقاضایی برای آموزش و مسائل فنی 
توسط متولیان شهرک های صنعتی شود، آماده ایم دانش و تجارب علمی 
کارشناسان  را ارائه دهیم. جعفری ادامه داد: عوامل و تجهیزات سازمان 
بارها در شرایط بحرانی به کمک واحدهای صنعتی رفته اما ایمنی آنجا را 
باید متولیان شهرک ها برقرار کنند و امکانات اطفای حریق و ایستگاه های 
آتش نشانی داشته باشند. وی با تأکید بر اینکه شهرک های صنعتی وظیفه 
دارند محیط شهرک را ایمن سازی کنند، تصریح کرد: بارها در این سال ها 
به علت نبود امکانات به ویژه در شهرک صنعتی شکوهیه اعزام هایی صورت 
گرفته است و این در شرایط است که هربار بعد از یک حادثه، سازمان باید 

شهر را خالی کند و هزینه بدهد.
آتش سوزی های شهرک های صنعتی به یک معضل تبدیل شده است 
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم عنوان 
معضل  یک  به  ما  برای  صنعتی  شهرک های  آتش سوزی های  کرد: 
تبدیل شده است، به عنوان نمونه در آخرین حادثه چند روز قبل بیش از 
۱۰۰ نیرو به محل آتش سوزی در شهرک شکوهیه اعزام شدند که خسارتی 
2۰ میلیارد تومانی به سازمان وارد شد و یک دستگاه ماشین آتش نشانی 
کامل طعمه حریق شد. وی با انتقاد از شرکت های بیمه در عدم پرداخت 
خسارات حوادث یادآور شد: عوامل آتش نشانی با فداکاری جلوی سرایت 
آتش به واحدها مجاور را گرفته تا خسارت چند میلیاردی به آن ها وارد نشود 
ولی در مقابل بیمه ها علیرغم دریافت حق بیمه، از پرداخت هزینه اطفای 
حریق خودداری می کنند. وی خاطرنشان کرد: حوزه وظایف سازمان 
خدمات رسانی به محدوده شهر است، ولی زمانی که از ما توقع دارند که به 
کل استان خدمات ایمنی بدهیم، باید برای تجهیزات و هزینه های سازمان 
هم تعامل داشته باشند. مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری قم با گلایه از عدم همکاری های لازم برای تکمیل تجهیزات 
آتش نشانی توسط مدیریت استان اذعان کرد: متأسفانه شاهدیم به دیگر 
دستگاه های خدماتی و امدادی بودجه هایی در سطح ملی و استانی 
اختصاص می یابد ولی در این زمینه به سازمان آتش نشانی کمکی نشده 

است.*

مدیر منطقه چهار شهرداری قم مطرح کرد :

وجود 1۲۳ بوستان شهری و جنگلی 
در منطقه چهار 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از وجود ۱23 بوستان شهری و جنگلی 
در این منطقه خبر داد و گفت: سالانه 2۱ میلیارد تومان هزینه نگهداری 

فضای سبز این منطقه شهری می شود.
مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به سرانه فضای سبز منطقه، اظهار 
داشت: مساحت کل فضای سبز این منطقه در سال ۹4 بالغ بر 2 میلیون 
و 3۵۰ هزار مترمربع بود که این مساحت در سال ۹۹ به بیش از ۵ میلیون 

و ۱۵۰ هزار مترمربع رسیده است.
مدیر منطقه چهار شهرداری قم با بیان اینکه هزینه نگهداری فضای سبز 
منطقه چهار در سال های گذشته افزایش قابل توجهی پیداکرده است، 
ابراز کرد: این هزینه از چهار میلیارد تومان در سال ۹4 با توجه به توسعه 

فضای سبز منطقه به رقمی بالغ بر 2۱ میلیارد تومان در سال ۹۹ رسید.
اصفهانیان مقدم با اشاره به برنامه ریزی برای افزایش و ارتقای سرانه های 
فضای سبز در سطح منطقه در سال های گذشته، تصریح کرد: برنامه ریزی 
جامع و کاملی در راستای افزایش تعداد بوستان ها و افزایش سرانه فضای 

سبز در قسمت های جنگلی و شهری صورت گرفته است.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به شرایط جغرافیای منطقه چهار، افزایش 
سرانه های فضای سبز نقش مؤثری در ارتقای کیفیت هوای کل مناطق 
هشتگانه و لطافت بخشی به محیط شهری دارد که با همین نگاه سعی 
شده برنامه جامع و کاملی برای ارتقاء سرانه های فضای سبز در محدوده 
منطقه صورت گیرد. اصفهانیان مقدم با تأکید بر اینکه ۷3 بوستان شهری 
و ۷ بوستان جنگلی در سطح منطقه در سال ۹4 وجود داشت، عنوان 
کرد: با توجه به تلاش ها و برنامه ریزی های کلان مدیریتی، در سال ۹۹ 
تعداد بوستان های شهری به ۱۰۵ و بوستان های جنگلی به ۱۸ بوستان 

رسید.
وی ادامه داد: منطقه چهار از لحاظ سرانه فضای سبز در میان مناطق 
هشتگانه رتبه نخست سبز را به خود اختصاص داده است که امیدواریم در 

سال جاری نیز این طرح ها با شتاب بیشتری ادامه پیدا کند.
 

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم پاسخ می دهد

هر کیلومتر پیمایش اتوبوس شهری 
در قم چقدر هزینه دارد؟

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: هر کیلومتر پیمایش 
مسیر توسط اتوبوس ۱2 هزار تومان هزینه دارد که به ازای هر مسافر ۵ 

هزار و ۱۰۰ تومان می شود.
علی نیک با اشاره کاهش حجم تعداد مسافران در حمل ونقل عمومی 
اظهار داشت: با توجه به اهمیت حدنصاب مسافر، ظرفیت و تقاضا در 

حمل ونقل شهری، طرح تغییر خطوط اتوبوس در قم اجراشده است.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با بیان اینکه در این طرح، 
خطوط از حالت قطری به صورت شعاعی تبدیل شده است، ابراز کرد: 
هدف از این اقدام کاهش زمان سفر و سرعت انتقال مسافران است که در 
این زمینه رینگ طلایی در اطراف حرم مطهر به صورت گردشی اجراشده 

و مسافران را به پایانه ها منتقل می کنند.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم ادامه داد:  در گذشته ۷۰۰ 
تا ۱۰۰۰مسافر در روز توسط یک اتوبوس حمل می شد که امروزه علیرغم 
افزایش هزینه های بالای خدمات اتوبوسرانی این تعداد مسافر به 3۰۰ نفر 

در روز رسیده است.
نیک با تأکید بر اینکه هر کیلومتر پیمایش مسیر توسط اتوبوس ۱2 
هزار تومان هزینه دارد که به ازای هر مسافر ۵ هزار و ۱۰۰ تومان می شود، 
تصریح کرد: اگر مسیری مسافر کافی داشته باشد، قطعاً پیش بینی لازم 

برای افزایش اتوبوس اتفاق می افتد.
وی یادآور شد: میزان استفاده از حمل ونقل عمومی از ۱۸ به ۸ درصد 
رسیده و با توجه به چالش هایی در مورد ترافیک، آلودگی هوا، مصرف 
راه  خیابان ها،  تعریض  و  پارکینگ سازی  برای  عظیم  بودجه  سوخت، 

برون رفت استفاده از حمل ونقل عمومی است.

استاندارقم با تاکید بر ضرورت رعایت محدودیت های کرونایی در این استان 
گفت: منع آمد و شد خودروها از ساعت 22 تا 3 بامداد همچنان به قوت خود 

باقی است.
بهرام سرمست روز شنبه درپایان جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا که به صورت 
پاسخی  در  خبرنگاران  با  وگو  درگفت  بود  کرده  شرکت  درآن  کنفرانس  ویدیو 
داشت:  اظهار  قم  شهر  درسطح  خودروها  تردد  وضعیت  بر  مبنی  سوالی  به 
محدودیت هایی که برای عبور و مرور خودروها وضع شده بود، همچنان نیز 
اعمال می شود. وی گفت: درخواست ما از همشهریان رعایت این محدودیت ها 
است، تا بر این مشکل فائق بیاییم. استاندار قم همچنین تصریح کرد: برخی 

شلوغی های سطح شهر قم نگران کننده است.
سرمست با بیان اینکه بر اساس گزارش های ارائه شده وضعیت کرونا در اکثر 
استان های کشور نزولی است خاطرنشان کرد: محدودیت هایی که در تعطیلات 

عید فطر برای سفر اعمال کردیم، در این روند کاهشی موثر بوده است.
وی روند تهیه واکسن و انجام طرح واکسیناسیون را مطلوب توصیف کرد وگفت: 
از امروز  واکسیناسیون افراد بالای ۷۰ سال درقم شروع شده و ما تاکید داریم 
فضای محل های تزریق واکسن از نظر رعایت پروتکل ها و عدم تجمع ها کنترل 

شود.

وی بیان کرد:مردم بر اساس اولویت تعیین شده برای دریافت واکسن مراجعه 
کنند تا شاهد فروکش کردن این بیماری باشیم.

 زیرساخت ها برای ارائه خدمات الکترونیک در حوزه سلامت فراهم شود 
استاندارهمچنین  در دیدار سرپرست اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات 
قم: شرایط فعلی بهترین فرصت برای استقرار دولت الکترونیک را ایجاد کرده 
است. سرمست با بیان این مطلب گفت: در حال حاضر زیرساخت های مناسبی 
در حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات در استان ایجاد شده که گام مهم و بلندی 

برای تحقق دولت الکترونیک است.
سرمست با بیان اینکه در شرایط کرونایی تمامی دستگاه های اجرایی موظف 
شده اند سه خدمت خود را به صورت الکترونیکی ارائه کنند خاطرنشان کرد: 
صاحبان سرمایه نیز موظف هستند شرایط فعلی را درک کنند و در مسیر توسعه و 

رشد اقتصاد دانش بنیان حرکت کنند.
سرمست پرونده الکترونیک سلامت را یکی از اقدامات مهم برای ایجاد دولت 
الکترونیک عنوان کرد و گفت: تمامی زیرساخت ها برای ارائه خدمات الکترونیک 

در حوزه سلامت باید فراهم شود تا مردم بتوانند به درستی از آن استفاده کنند.
سرپرست اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان هم در این دیدار از 
وجود دو میلیون سیصد وهفتادو چهار هزار سیم کارت تلفن همراه در استان خبر 
داد وگفت: تلفن همراه در استان دارای ضریب نفوذ ۱۷۵ درصدی است یعنی به 

ازای هرنفر. یک وهفت دهم سیم کارت، در استان وجود دارد.
غلام پور با بیان اینکه بعداز تهران والبرز بیشترین سیم کارت های کشور در قم 
فعال است افزود: ضریب نفوذ اینترنت پرسرعت در استان، صدو بیست و یک 
درصد است و بیش از ۹۵ درصد از شهروندان از اینترنت تلفن همراه استفاده 

میکنند.
وی همچنین ظرفیت پهنای باند استان را 3۸۰ گیگابایت بر ثانیه عنوان کرد 
و گفت: شرکت ها و اپراتور هایی که خدمات اینترنتی ارائه میکنند تنها ۱۱۰ 

گیگابایت از این ظرفیت را اشغال کرده اند.

استاندارقم تاکید کرد:

ضرورت رعایت محدودیت های کرونایی 
تداوم منع تردد شبانه  خودروها 

 فرماندار قم با بیان اینکه تمامی دستگاهها با مشارکت باید در نابودی 
ویروس کرونا در قم سهیم شوند، خبر از خرید دو دستگاه خودرو یخچال دار 

برای حمل واکسن توسط فرمانداری قم داد.
مقابله  ملی  بسیج  پنجم  گام  اجرای  در  اینکه  بیان  با  مرتضی حیدری 
با همه گیری بیماری کووید ۱۹ در کشور، گفت: بیماریابی، رهگیری و 
واکسیناسیون عمومی در طرح شهید سلیمانی در شهرستان قم با برنامه 
ریزی صورت گرفته اقدامات خوبی در راستای کاهش تعداد مبتلایان به این 

ویروس منحوس صورت گرفته است.
فرماندار قم با اشاره به اینکه هر کدام از دستگاه ها باید در نابودی این 
ویروس منحوس در استان قم سهمی داشته باشند، افزود: فرمانداری قم نیز 
در راستای اجرای مصوبات ستاد استانی مقابله با کرونا استان قم و همزمان 

با عید سعید فطر اعتبار خرید دو دستگاه خودرو یخچال دار چهار تنی مجهز 
به تجهیزات پیشرفته حمل واکسن را با اعتباری بالغ بر 24 میلیارد و 6۱۰ 

میلیون ریال به مرکز بهداشت استان پرداخت کرد.
وی با تاکید بر اهمیت تزریق واکسن در بین روستاییان و تسریع در حمل 
واکسن در سطح شهرستان قم که از این پس با سرعت بیشتری صورت 
خواهد گرفت، ادامه داد: ان شاالله استان قم همانند دوره های قبل در 
اجرای واکسیناسیون هم با همکاری خوب مردم و مسئولان به سوی ریشه 

کنی این ویروس گام خواهد برداشت.
حیدری افزود: با تجهیز ناوگان حمل و توزیع واکسن در سطح استان قم، 
مشکلات و موانع بسیاری از برنامه واکسیناسیون و ایمن سازی همگانی 

جامعه به ویژه واکسیناسیون کرونا رفع خواهد شد.

فرماندار قم خواستارشد:

هم افزایی و مشارکت تمامی دستگاه ها برای نابودی کرونا 

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
اشتغال  و   ۱6۵ مستقیم  اشتغال  از  قم 
تولیدی  واحد  سه  در  نفر  غیرمستقیم 4۹۵ 
اقتصادی  ویژه  در منطقه  اخیر  افتتاح شده 

سلفچگان قم خبر داد.
 مهرداد غضنفری با اشاره به آخرین طرح 
ویژه  منطقه  در  شده  افتتاح  تولیدی  های 
اقتصادی سلفچگان بیان کرد: در سال جاری 
که از سوی مقام معظم رهبری با شعار »تولید، 
است،  مزیّن  ها«  زدایی  مانع  ها،  پشتیبانی 
افتتاح برخی طرح های  نوبت شاهد  در دو 
تولیدی در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 
نخست  روزهای  در  اول  نوبت  که  ایم  بوده 
فروردین ماه و با افتتاح پنج طرح تولیدی با 
سرمایه گذاری 4۸ میلیارد تومان و 36۰ هزار 

یورو همراه بود.
وی اضافه کرد: این طرح ها شامل واحدهای 

تولیدکننده دستگاه  های الکترونیک، لوازم و 
ابزار آلات، خوراک دام، طیور و آبزیان، تولید 
البسه و همچنین تولید انواع کیک و بیسکوییت 
بود که سبب ایجاد برخی ظرفیت های جدید 
در اشتغال مستقیم و غیرمستقیم شد. معاون 
قم  استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی 
ادامه داد: نوبت دوم این افتتاح ها هم در روز 
پنجشنبه مصادف با عید سعید فطر انجام شد 
که در این نوبت، سه طرح تولیدی و نوآوری با 
حجم سرمایه گذاری ۹۵ میلیارد تومان و ۷4۰ 

هزار یورو به بهره برداری رسید.
واحد  فعالیت سه  نوع  به  غضنفری سپس 
افتتاح شده اخیر توجه داد و اظهار کرد: یکی 
آن  پالایش  و  قیر  موضوع  در  واحدها  این  از 
فعالیت دارد که این واحد با ظرفیت تولید ۵4۰ 
هزار تُن و سرمایه ثابت 6۰ میلیارد تومانی، 

اشتغال مستقیم برای 4۰ نفر ایجاد می کند.

وی در عین حال خاطرنشان کرد: واحد دیگر 
به تولید لوازم آشپزخانه با ظرفیت تولید ۵6۵ 
تُن می پردازد که این واحد با سرمایه ثابت 2۰ 
میلیارد تومان و ۷2۰ هزار یورو، ۱۰۵ نفر را به 
صورت اشتغال مستقیم وارد بازار کار می کند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
عنوان  به  را  مسواک  و  دندان  نخ  تولید  قم 
موضوع واحد تولیدی سوم معرفی کرد و یادآور 
شد: ظرفیت تولید این واحد ۱۰ تُن خواهد 
بود که با سرمایه ثابت ۱۵ میلیارد تومان و 2۰ 
هزار یورو، سبب اشتغال مستقیم 2۰ نفر می 
شود. غضنفری با بیان این که افتتاح این سه 
واحد تولیدی موجب اشتغال زایی غیرمستقیم 
برای 4۹۵ نفر دیگر نیز خواهد شد اذعان کرد: 
این افراد شامل ۱2۰ نفر در واحد تولیدی قیر، 
3۱۰ نفر در واحد تولیدی لوازم آشپزخانه و 6۰ 

نفر در تولید نخ دندان و مسواک هستند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم خبرداد:

ایجاد اشتغال برای۶۶۰ نفر در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان

طرح  گفت:  قم  استان  بهزیستی  مدیرکل 
غربالگری اختلالات اضطرابی کودکان ۵ و 6 

سال در استان اجرا می شود.
خبرنگاران  جمع  در  ستوده  پهلوانی  مهدی 
اختلالات  غربالگری  طرح  اجرای  به  اشاره  با 
اظهار داشت:  و 6 سال  اضطرابی کودکان 5 
افزایش اطلاعات والدین در مورد پیشگیری از 
از اهداف  به صورت مجازی  اضطراب کودکان 

این طرح است.
از  افزود: یکی  مدیرکل بهزیستی استان قم 

اختلالات شایع در کودکان، موضوع اختلالات 
کرونا،  بحث  به  توجه  با  که  است  اضطرابی 
احتمال تشدید این اختلال در فرزندان وجود 

دارد.
وی با بیان اینکه سازمان بهزیستی به عنوان 
متولی ارتقای سلامت اجتماعی برای پیشگیری 
غربالگری  نام  به  طرحی  اختلالات  این  از 
اختلالات اضطرابی را آغاز کرده است تصریح 
اطلاعات  والدین  طرح،  این  قالب  در  کرد: 
فرزندان را در سایت قرار می دهند و در جهت 

پیشگیری از اختلالات، راهنمایی می شوند.
پهلوانی ستوده عنوان کرد: در این طرح که از 
طریق سامانه انجام می شود، در مرحله نخست، 
کوکان غربالگری می شوند و اگر نیاز به مراجعه 
داشته باشند به آن ها اطلاع رسانی می شود تا به 

سطوح دوم و سوم مراجعه کنند.
وی خاطرنشان کرد: خانواده ها می توانند با 
moshavereh.behzisti.gov. مراجعه به سایت
ir نسبت به ثبت نام و تکمیل پرسشنامه مربوط 

به غربالگری اقدام کنند.

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:

اجرای طرح غربالگری اختلالات اضطرابی کودکان 

مجازی  فضای  از  کودکان  استفاده  برای  معتقدند  کارشناسان 
آموزش ها و محدودیت های لازم وجود ندارد و در زمینه تولیدات با 

محتوای مناسب برای این قشر به شدت ضعف داریم. 


